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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΠΕ'

Πέµπτη 25 Φεβρουαρίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 25 Φεβρουαρίου 1999, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.19' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Προέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 24.2.1999
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα πρακτικά της Π∆' συνεδριάσεώς του, της 24ης
Φεβρουαρίου 1999 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: "Κύρωση του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας".)
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αθανάσιο ∆αβάκη,
Βουλευτή Λακωνίας, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κυρία Σοφία Κουρουζίδου, κάτοικος
∆ράµας, ζητεί τη διευθέτηση της συνταξιοδότησής της.
2) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Παρασκευή Τσεγγελίδου, ζητεί τη
διευθέτηση της συνταξιοδότησής της.
3) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι του Βαθυτόπου ∆ράµας ζητούν
να τους επιστραφούν τα καταβληθέντα ποσά που τους
καταλογίσθηκαν για την αντιστάθµιση αραβοσίτου.
4) Ο Βουλευτής 'Εβρου κ. ΘΕΟΦΑΝΗΣ ∆ΗΜΟΣΧΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Ορεστιάδας ζητεί τη µείωση των τιµών των φυτοφαρµάκων της
περιοχής της.
5) Ο Βουλευτής Αργολίδας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΩΤΗΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αρχαιολόγων
Εργαζοµένων στον Ιδιωτικό Τοµέα και στους Οργανισµούς Τοπικής
Αυτοδιοίκησης ζητεί την άµεση στελέχωση της Αρχαιολογικής
Υπηρεσίας Αργολίδας µε έµπειρο προσωπικό.
6) Ο Βουλευτής Αργολίδας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΩΤΗΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή για την

'Ιδρυση Πανεπιστηµίου Πελοποννήσου υποβάλλει προτάσεις για
την ίδρυση Πανεπιστηµίου Πελοποννήσου.
7) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΠΟΛΥΖΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Συνταξιούχων Πολιτικών
∆ηµοσίων Υπαλλήλων ζητεί την αύξηση των συντάξεων των µελών
του.
8) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΠΟΛΥΖΟΣ, ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ και ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµος ∆ίου Πιερίας ζητεί χρηµατοδότηση του αναγκαίου
µηχανολογικού εξοπλισµού της περιοχής του.
9) Ο Βουλευτής Λευκάδας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΛΑΣΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καρυάς Λευκάδας ζητεί
χρηµατοδότηση για την προµήθεια µηχανηµάτων ανάγκης στο
∆ήµο.
10) Οι Βουλευτές κύριοι ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΣ και
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Αστυπάλαιας ∆ωδεκανήσου ζητεί την επίλυση του προβλήµατος
στέγασης του Γυµναστίου - Λυκείου Αστυπάλαιας.
11) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νέστορος Μεσσηνίας
ζητεί την παραµονή του αστυνοµικού σταθµού Κορυφασίου
Μεσσηνίας καθώς και την ενίσχυσή του σε υπαλληλικό προσωπικό.
12) Οι Βουλευτές κύριοι ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ, ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ και ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Περιφερειακό Ιατρείο Κατούνας που λειτουργεί ως
παράρτηµα του Κέντρου Υγείας Αµφιλοχίας ζητεί την άµεση
στελέχωσή του µε το αναγκαίο ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό.
13) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αιτωλικού Αιτωλ/νίας ζητεί
χρηµατοδότηση των έργων υποδοµής στην περιοχή του.
14) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΑΓΓΙΝΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αιτωλικού Αιτωλ/νίας ζητεί
χρηµατοδότηση των έργων υποδοµής του.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός
Συνεταιρισµός Συκαµινέας - Λεπέτυµνου Λέσβου διαµαρτύρεται για
τον τρόπο ρύθµισης αγροτικών χρεών από τη ∆ΟΥ Μήθυµνας.
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16) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό
Συµβούλιο Μυτιλήνης επισηµαίνει ευθύνες της ελληνικής
κυβέρνησης στο ζήτηµα της παράδοσης του Οτσαλάν στις
τουρκικές αρχές.
17) Οι Βουλευτές κύριοι ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ,
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ιδιωτικών Υπαλλήλων
Ελλάδας ζητεί για τους εργαζόµενους στην καθαριότητα των
σχολείων τη ρύθµιση της εργασιακής σχέσης τους.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία
Συλλόγων Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας επισηµαίνει τις
ευθύνες της ελληνικής κυβέρνησης στο ζήτηµα της παράδοσης του
Οτσαλάν στις τουρκικές αρχές.
19) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ, ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΜΠΟΥΤΑΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Συνδικάτο Οικοδόµων και Συναφών Επαγγελµάτων
Νοµού Λάρισας υποβάλλει διάφορα αιτήµατα του κλάδου.
20) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο
Εικαστικών Τεχνών Ελλάδος επισηµαίνει ευθύνες της ελληνικής
κυβέρνησης στο ζήτηµα της παράδοσης του Οτσαλάν στις
τουρκικές αρχές.
21) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Πανελλήνιος Φαρµακευτικός Σύλλογος επισηµαίνει τους κινδύνους
στην πώληση φαρµάκων µέσω του ηλεκτρονικού εµπορίου.
22) Ο Βουλευτής Λευκάδας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΛΑΣΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Λευκάδας ζητεί
χρηµατοδότηση για την κατασκευή χλοοτάπητα στο εθνικό στάδιο
Λευκάδας.
23) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Μεσσηνίας αντιτίθεται στο νοµοσχέδιο για τα εκτός έδρας των
γεωπόνων στη ∆/νση Γεωργίας Μεσσηνίας.
24) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΜΥΡΛΗΣ - ΛΙΑΚΑΤΑΣ,
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ και ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αλυζίας Αιτωλ/νίας ζητεί την ίδρυση
Μουσείου Αλυζίας στο δηµοτικό διαµέρισµα Αρχοντοχωρίου.
25) Ο Βουλευτής Αιτωλ/νίας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αιτωλικού Αιτωλ/νίας ζητεί τη
χρηµατοδότηση των έργων υποδοµής του.
26) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Ενιαίος Σύλλογος Μελών ∆ΕΠ
Πολυτεχνείου Κρήτης διαµαρτύρεται διότι παραµένει χωρίς
Σύγκλητο και χωρίς Επιτροπή Ερευνών.
27) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Χανίων ζητεί
να λειτουργήσει στα Χανιά ∆ιεύθυνση ΣΕΠΕ.
28) Οι Βουλευτές κύριοι ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ, ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ και ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Ελληνική Εταιρεία Προστασίας και Αποκατάστασης
Αναπήρων Παίδων ζητεί να µη µειωθεί η κρατική οικονοµική
υποστήριξη στο Κέντρο.
29) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αρχαιολόγων που
εργάζονται στον ιδιωτικό τοµέα και στους Οργανισµούς Τοπικής
Αυτοδιοίκησης ζητεί την επαγγελµατική αποκατάσταση των µελών
του στο Υπουργείο Πολιτισµού.

30) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αγροτικών
Συνεταιρισµών Εορδαίας Κοζάνης ζητεί την ικανοποίηση των
οικονοµικών αιτηµάτων των καπνοπαραγωγών του Νοµού
Κοζάνης.
B. AΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 2443/21-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµό
883/29-10-988 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2443/21-9-1998, που
κατέθεσε στη Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Παναγιώτης
Ψωµιάδης, σχετικά µε την καταγγελία για δίωξη πολιτών που
παρακολούθησαν τη συγκέντρωση για την συνθήκη του ΣΕΝΓΚΕΝ,
που έγινε στο Λευό Πύργο Θεσσαλονίκης, και όσον αφορά το
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, σας πληροφορούµε ότι τούτο δεν
επεµβαίνει στο έργο των δικαστικών Αρχών, κατά ρητή
συνταγµατική επιταγή.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ"

2. Στην µε αριθµό 2489/22-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
885/29-1-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της 2489/22-9-1998 ερώτησης που κατέθεσε στη
Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Μπηρόλ Ακήφογλου, σχετικά
µε καταδικαστική απόφαση του Πληµµελειοδικείου Ξάνθης στις 2-9-
1998 που αφορά δηµοσιογράφο και ιδιοκτήτη ιδιωτικού
τουρκόφωνου ραδιοφωνικού σταθµού "ΙΣΙΚ ΕΜ" Κοµοτηνής, σας
πληροφορούµε ότι το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης δεν επεµβαίνει σε
υποθέσεις που έχουν επιληφθεί οι ∆ικαστικές Αρχές κατά των
αποφάσεων των οποίων ασκούνται µόνο τα ένδικα µέσα, που
προβλέπουν οι Νόµοι.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ"

3. Στην µε αριθµό 2823/98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
33305/30-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2823/98 του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας κ. Βασιλείου Μαγγίνα, θέλουµε να σας
πληροφορήσουµε τα εξής:
ΤΟ ΥΠΕΘΟ στις ' 96 προκήρυξε διαγωνισµό για την υλοποίηση
έργου "Ανάπτυξη Πληροφοριακού Συστήµατος του Υπουργείου
Εθνικής Οικονοµίας, για το Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης στις
Κοινοτικές Πρωτοβουλίες, το Ταµείο Συνοχής, το Πρόγραµµα
∆ηµοσίων Επενδύσεων και τις Ιδιωτικές Επενδύσεις".
Στις 24-2-97 κατακυρώθηκε ο διαγωνισµός στην ένωση εταιρειών
"Intrasoft, 01 Πληφοριακή και Planet".
Στις 8-10-1997 υπεγράφη σχετική σύµβαση µεταξύ του ΥΠΕΘΟ και
της παραπάνω ένωσης εταιρειών.
'Eτσι δροµολογήθηκε η διαδικασία αντικατάστασης των
υπαρχουσών προβληµατικών εφαρµογών για την παρακολούθηση
των ∆ηµοσίων και Ιδιωτικών Επενδύσεων καθώς επίσης και των
έργων που χρηµατοδοτούνται από το Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης,
µε σύστηµα παρακολούθησης σύγχρονο ως προς τον εξοπλισµό τη
λειτουργία, αλλά και την επικοινωνία µε τον χρήστη.
Το  σύστηµα  αυτό  έχει  ήδη  εγκατασταθεί  και  λειτουργεί  σε
πιλοτική  φάση  για  ουσιαστικό  έλεγχο  και  διορθώσεις,  προβλέ-
πεται  δε  να  τεθεί  σε  πλήρη  και  αποκλειστική  λειτουργία  τον
Φεβρουάριο  του  1999  αντικαθιστώντας  τις  υπάρχουσες  µηχα-
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νογραφικές εφαρµογές.
'Ετσι καταλήγουµε σε συµπέρασµα ότι το ΥΠΕΘΟ έγκαιρα και µε
σοβαρότητα (και µάλιστα πολύ νωρίτερα από άλλους ∆ηµόσιους και
Ιδιωτικούς Οργανισµούς) αντιµετωπίζει το πραγµατικό αυτό
"Πρόβληµα του 2000". 'Οσον αφορά τις ενέργειες στον ∆ηµόσιο
Τοµέα γενικότερα υπεύθυνο είναι το ΥΠΕΣ∆∆Α, για δε τον Ιδιωτικό
Τοµέα πρωτοβουλία έχει αναλάβει το Υπουργείο Ανάπτυξης.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

4. Στην µε αριθµό 2885/6-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
8/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2885/6.10.98, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Β. ∆. Κορκολόπουλος, σας πληροφορούµε τα εξής:
Η επιδότηση των παραγωγών εσπεριδοειδών προς χυµοποίηση
καθορίζεται στο παράρτηµα του Καν. (ΕΕ) 2202/97 και αφορά
µονοετείς, πολυετείς συµβάσεις και µεµονωµένους παραγωγούς.
Η χορήγηση της επιδότησης γίνεται:
α) σαν προκαταβολή και
β) σαν οριστική ενίσχυση.
Για τον υπολογισµό της προκαταβολής και οριστικής ενίσχυσης
λαµβάνονται υπόψη οι ποσότητες που µεταποιήθηκαν κατά τις δύο
περιόδους, που προηγούνται της τρέχουσας, καθώς και για µεν την
προκαταβολή οι ποσότητες των υπογραφέντων συµβάσεων, ενώ
για την οριστική ενίσχυση οι τελικά παραδοθείσες ποσότητες της
τρέχουσας περιόδου.
Οι αιτήσεις προκαταβολών υποβάλλονται το αργότερο εντός 30
ηµερών που ακολουθούν από την λήξη των περιόδων (τριµήνων)
παράδοσης αρχής γενοµένης της 1ης Ιουνίου για τα λεµόνια και την
1η Οκτωβρίου για τα λοιπά προϊόντα. Η έκδοση εντολής πρέπει να
πραγµατοποιηθεί εντός 30 ηµερών από την ηµεροµηνία υποβολής
της αίτησης.
Οι αιτήσεις οριστικής ενίσχυσης υποβάλλονται µέχρι 5 Ιουλίου για
τα λεµόνια, 15 Αυγούστου για τα µανταρίνια, SATSUMS, Κληµ/νες
και 15 Νοεµβρίου για τα πορτοκάλια - γκρέϊπ - φράπες.
Η οριστική ενίσχυση για τα πορτοκάλια θα καθοριστεί αρχές
∆εκεµβρίου, καθ' όσον σύµφωνα µε το αρ. 22 του Καν. 1169/97 οι
ποσότητες των παραδοθέντων πορτοκαλιών προς µεταποίηση
κοινοποιούνται από τα κράτη µέλη στην Επιτροπή µέχρι την 1η
∆εκεµβρίου της εποµένης περιόδου.
Για την αντιµετώπιση της καθυστέρησης χορήγησης της ενίσχυσης
µ' όλες τις επιπτώσεις στους παραγωγούς (αφ' ενός µεν στην
είσπραξη της ενίσχυσης αφ' ετέρου δε στην πληροφόρηση του
ύψους της ενίσχυσης ενόψει της νέας περιόδου) έχει ήδη ξεκινήσει
η διαδικασία σε επίπεδο κοινότητας, ώστε η ποινή λόγω υπέρβασης
κατωφλίου να µεταφέρεται την επόµενη περίοδο µεταποίησης.
Το γεγονός ότι ο παραγωγός πρώτης ύλης θα γνωρίζει στην αρχή
της περιόδου την επιδότηση θα του δίνει τη δυνατότητα
διαπραγµάτευσης της τιµής αγοράς.
Σύµφωνα µε το υφιστάµενο, κοινοτικό καθεστώς στη χυµοποίηση
εσπεριδοειδών υπάρχει ανώτατο επίπεδο ποσότητας (κατώφλι)
µεταποίησης η υπέρβαση του οποίου συνιστά ανάλογη µείωση της
ενίσχυσης. Για τη διαχείριση της δαπάνης της ποσότητας αυτής
δίνονται προκαταβολές ανά τρίµηνο παράδοσης και στο τέλος της
περιόδου, αφού διαπιστωθεί η υπέρβαση γίνεται η εξόφληση. Για τα
λεµόνια η περίοδος τελείωσε στο τέλος Μαϊου και το προϊόν
εξοφλήθηκε (προκαταβολές 43% + εξόφληση 21%= σύνολο 64%
της ενίσχυσης). Για τα πορτοκάλια η περίοδος έληξε στο τέλος
Σεπτεµβίου και οι αιτήσεις ενίσχυσης έχουν προθεσµία 15/11. Μετά
την ηµεροµηνία αυτή η Ευρωπαϊκή Κοινότητα θα διαπιστώσει βάσει
των αιτήσεων την υπέρβαση και θα υπολογίσει την εξόφληση. Η
προκαταβολή που δόθηκε στα πορτοκάλια ήταν 37% της
ενίσχυσης. 'Ολες οι παραδόσεις και οι πληρωµές γίνονται µέσω
Οργανώσεων Παραγωγών. Μετά τη λήξη κάθε τριµήνου και µέσα σ'
ένα µήνα οι Οργανώσεις Παραγωγών µπορούν να κάνουν αίτηση

για προκαταβολές, η δε πληρωµή από τη ∆Ι∆ΑΓΕΠ γίνεται επίσης
µέσα σ' ένα µήνα.
Το καθεστώς αυτό των προκαταβολών αλλάζει από τη φετεινή
περίοδο και η ενίσχυση θα δίνεται ανά τρίµηνο. Οι Οργανώσεις
Παραγωγών υποχρεούνται να καταβάλουν στους παραγωγούς τα
αναλογούντα ποσά µέσα σε 15 ηµέρες από την ηµεροµηνία, που θα
τα πάρουν, αλλιώς προβλέπονται ποινές στα διοικητικά τους
όργανα.
Για τα πορτοκάλια προβλέπεται η εξόφληση των παραγωγών να
αρχίσει περί το τέλος Νοεµβρίου καθ' ότι απαιτείται έκδοση
κοινοτικού κανονισµού ο οποίος θα αναφέρει το ποσοστό µείωσης
της ενίσχυσης εξαιτίας υπέρβασης του κατωφλίου µεταποίησης.
Ειδικά στο Νοµό Ηλείας εξοφλήθηκαν τα λεµόνια και δεν εκκρεµµεί
καµία αίτηση προκαταβολής για τα πορτοκάλια.

Ο Υπουργός
ΣΤ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

5. Στην µε αριθµό 2486/22-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
216/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2486/22.9.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. ∆. Σαρρής για τα θέµατα της αρµοδιότητάς µας, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Oι Κοινοτικοί Κανονισµοί προβλέπουν δυνατότητα µείωσης της
ελάχιστης απόδοσης για την χορήγηση της στρεµµατικής ενίσχυσης
στη σταφίδα λόγω θεοµηνιών από το Κράτος Μέλος µετά την
έγκριση της Κοινότητας.
Στα πλαίσια των διατάξεων των Κανονισµών αυτών, το Υπουργείο
Γεωργίας µε το αρ. 344658/31.8.98 έγγραφο προς τις ∆/νσεις
Γεωργίας των Νοµ. Αυτ/σεων των σταφιδοπαραγωγικών Νοµών της
χώρας, ζήτησε να γίνουν εκτιµήσεις των ζηµιών σε ποσοστά % κατά
Κοινότητα της περιοχής της. Τα στοιχεία αυτά θα αποσταλούν στην
Κοινότητα. Για να συµπληρωθεί ο σχετικός φάκελος των µειώσεων
που θα υποβληθεί προς έγκριση στην Κοινότητα, θα πρέπει να
αποσταλούν από τις ∆/νσεις Γεωργίας των Νοµ. Αυτ/σεων στοιχεία
µε α) τις εκτιµήσεις ΕΛΓΑ κατά Κοινότητα και β) εκτιµήσεις ζηµιών
∆/νσεων Γεωργίας κατά Κοινότητα.
Στη διαχειριστική επιτροπή των µεταποιηµένων φρούτων και
λαχανικών (6.10.98) µετά από παρέµβαση της Ελληνικής πλευράς
αποφασίστηκε η επιβολή αντισταθµιστικής εισφοράς για τις
εισαγωγές ξηρής σταφίδας µεγάλων συσκευασιών από τρίτες
χώρες στην Κοινότητα.
'Οσον αφορά τα προβλήµατα συντονισµού, συνεργασίας και
ενοποίησης των οργανώσεων που εµπορεύονται το προϊόν αυτό,
είναι θέµα πρωτοβουλιών των ίδιων των οργανώσεων πράγµα το
οποίο στηρίζει το Υπουργείο Γεωργίας και το καλύπτουν οι σχετικοί
Κοινοτικοί Κανονισµοί.
Σχετικά µε τη βελτίωση της ποιότητας του προϊόντος είναι θέµα που
αφορά αφενός µεν τους εµπλεκόµενους φορείς και αφετέρου
εφαρµόζεται στα πλαίσια του προγράµµατος "Ειδικές ενισχύσεις για
την σταφίδα" της Κοινότητας.
'Οσον αφορά:
1) τα επιτραπέζια σταφύλια είναι προϊόν που υπάγεται στο
καθεστώς κοινής οργάνωσης αγοράς οπωροκηπευτικών σύµφωνα
µε τον Καν. (Ε.Κ.) αρ. 2200/96.
Στα πλαίσια του καθεστώτος αυτού:
α) δεν προβλέπεται ο καθορισµός τιµών ασφαλείας αλλά οι τιµές
διαµορφώνονται ελεύθερα σύµφωνα µε τους νόµους της αγοράς.
β) προβλέπονται όµως κοινοτικές ενισχύσεις µέσω Οργανώσεων
παραγωγών, που θα αναγνωρίζονται στα πλαίσια του ανωτέρω
Καν/σµού, για πολυετή επιχειρησιακά προγράµµατα που θα πρέπει
να αποσκοπούν:
* στον προγραµµατισµό της παραγωγής και προσαρµογή της στη
ζήτηση από ποσοτική και ποιοτική άποψη.
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* στην προώθηση της συγκέντρωσης της προσφοράς και της
διάθεσης της παραγωγής των µελών,
* στη µείωση του κόστους παραγωγής και ρύθµιση των τιµών
παραγωγού
* στη βελτίωση της ποιότητας των προϊόντων
* στην ανάπτυξη της εµπορικής τους αξίας
* στην προώθηση των προϊόντων στους καταναλωτές
* στη δηµιουργία αλυσίδων παραγωγής βιολογικών προϊόντων
* στην προαγωγή ολοκληρωµένης παραγωγής ή άλλων µεθόδων
παραγωγής που σέβονται το Περιβάλλον.
Εποµένως µέτρα αναδιάρθρωσης της καλλιέργειας των
επιτραπέζιων σταφυλιών µπορούν να εντάσσονται στις
επιδοτούµενες δράσεις των Επιχειρησιακών Προγραµµάτων που
πρέπει να καταρτίσουν και να υποβάλλουν οι Οργανώσεις
Παραγωγών στα πλαίσια του κανονισµού αυτού.
Επί πλέον στα πλαίσια του Επιχειρησιακού Προγράµµατος
"ΙΝΤΕRRΕG II 1997-1999" στο Υποπρόγραµµα "Ανάπτυξη
Αγροτικού τοµέα" Μέτρο 2 "Βελτίωση φυτικού υλικού" έχει εγκριθεί
δράση για "ανάπτυξη σύγχρονων αµπελοκοµικών τεχνικών για
παραγωγή προϊόντων ποιότητας", στην οποία περιλαµβάνεται
µεταξύ άλλων και "Μελέτη προσαρµογής νέων επιτραπέζιων
ποικιλιών αµπελιού στην Κρήτη" µε συνεργασία του Πανεπιστηµίου
Κρήτης και των Ινστιτούτων Αµπέλου Αθηνών και Ηρακλείου
Κρήτης.
2) τις οινοποιήσιµες ποικιλίες δηλ. για παραγωγή κρασιών, ήδη στα
πλαίσια των ειδικών για τη χώρα µας κοινοτικών προγραµµάτων
αναµπέλωσης (Καν/σµού 895/85 από το 1986, Λειτουργικού
προγράµµατος για την καταπολέµηση της φυλλοξήρας στην Κρήτη
(Κ.Π.Σ. 89-93) και του Μέτρου "αναµπέλωσης Κρήτης" στο Σ.Π.Α.
"Ανάπτυξη του τοµέα Γεωργίας" (Κ.Π.Σ. 94-99) η αναµπέλωση
πραγµατοποιήθηκε σε µεγάλο βαθµό µε στόχο την ποιοτική
βελτίωση του κρητικού αµπελώνα τόσο τις ζώνες παραγωγής οίνων
ονοµασίας προέλευσης όσο και στις λοιπές περιοχές µε την
προώθηση των συνιστωµένων ποικιλιών.
Επίσης στα πλαίσια του παραπάνω Ε.Π. ΙΝΤΕRRΕG ΙΙ
περιλαµβάνονται στην ίδια δράση ενέργειας για:
* "καθορισµό αµπελουργικών ζωνών καλλιέργειας ποικιλιών για
παραγωγή προϊόντων ποιότητας", σε συνεργασία και µε την ∆/νση
Αγροτικής ανάπτυξης Ηρακλείου,
* εδαφολογικούς χάρτες αµπελουργικών ζωνών,
* "πειραµατικούς αµπελώνες λίπανσης και συστηµάτων
µόρφωσης",
* "προσδιορισµό αρδευτικών αναγκών αµπελώνων",
* "ολοκληρωµένη παραγωγή-βιολογικά αµπελοοινικά προϊόντα",
η αξιοποίηση δε των αποτελεσµάτων των ενεργειών αυτών στα
πλαίσια των προγραµµάτων που θα καταρτισθούν στα πλαίσια της
ΑGΕΝDΑ 2000, είτε βάσει των προγραµµάτων "µετατροπής" που
προβλέπονται ήδη στη νέα πρόταση για την επικείµενη
µεταρρύθµιση στην Κοινή Οργάνωση Αγοράς στον αµπελοοινικό
τοµέα είτε στα οριζόντια µέτρα για την ανάπτυξη της υπαίθρου, θα
δώσει τα απαιτούµενα εργαλεία στους αµπελουργούς για την
αντιµετώπιση των προβληµάτων της αναµενόµενης αύξησης του
διεθνούς ανταγωνισµού.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦ. ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

6. Στην µε αριθµό 2759/1-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
240/29-10-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2759/1-10-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ε. Μπασιάκος για τα θέµατα της αρµοδιότητάς µας,
σας πληροφορούµε τα εξής:
Α) 'Εργα τα οποία είχαν προγραµµατισθεί και λειτούργησαν κατά τις
αρδευτικές περιόδους 1997 και 1998.
1. "Εγκατάσταση εναέριας γραµµής ηλεκτροδότησης πλωτού
αντλιοστασίου Υλίκης Οργ. Κωπαϊδος", συνολικής δαπάνης
45.000.000 δρχ.

2."Αντικατάσταση µετασχηµατιστών Αντλιοστασίου Υλίκης",
συνολικής δαπάνης 25.000.000 δρχ.
3. "Εγκατάσταση τηλεφωνικής γραµµής στο Αντλιοστάσιο Υλίκης",
συνολικής δαπάνης 4.000.000 δρχ.
4. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"Τουρπογιάννη", συνολικής δαπάνης 12.000.000 δρχ. για την
αρδευτική εξυπηρέτηση 2.000 στρεµµάτων περιοχής Κάστρου.
5. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"Βάνα" περιοχής Κοκκίνου", συνολικής δαπάνης 9.000.000 δρχ. για
την αρδευτική εξυπηρέτηση 3.000 στρ. περιοχής Κοκκίνου.
6. "Κατασκευή κλειστού αγωγού µεταφοράς νερού 3.000 µ.
Κωπαϊδικής περιοχής Λαφυστίου στη θέση "ΠΕΤΡΑ ΝΤΡΕ" µαζί µε
τοποθέτηση µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου για την
αρδευτική εξυπηρέτηση 4.000 στρ. περιοχών Λαφυστίου και
Υψηλάντη" συνολικής δαπάνης 22.000.000 δρχ.
7. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"ΒΕΡΟΥΖΗ" για την αρδευτική εξυπηρέτηση 2.500 στρ. περιοχής
Βαγίων", συνολικής δαπάνης 9.000.000 δρχ.
8. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"ΣΙΦΩΝΑ" για την αρδευτική εξυπηρέτηση 3.000 στρ. περιοχών
Μαυροµµατίου και Βαγίων", συνολικής δαπάνης 7.000.000 δρχ.
9. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"ΜΕΛΑΣ- ΑΛΙΑΡΤΟΣ" µαζί µε κατασκευή κλειστού αγωγού
µεταφοράς νερού" συνολικής δαπάνης 10.000.000 δρχ. για την
αρδευτική εξυπηρέτηση 3.500 στρ. των Κωπαϊδικών περιοχών
Μαρτίνου και Αγ. Γεωργίου.
10. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"ΓΑΤΣΙΝΑ" συνολικής δαπάνης 4.000.000 δρχ. για την αρδευτική
εξυπηρέτηση 1.500 στρ. περιοχής Αγ. Τριάδας.
11. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"ΤΣΙΤΣΙ" προϋπολογισµού 9.000.000 δρχ. για την αρδευτική
εξυπηρέτηση 3.000 στρ. Κωπαϊδικής περιοχής Μαυροµµατίου.
12. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"ΠΥΡΓΟΣ", συνολικής δαπάνης 7.000.000 δρχ. για την αρδευτική
εξυπηρέτηση 4.000 στρ. Κωπαϊδικής περιοχής Πύργου και
Ορχοµενού.
13. "Κατασκευή µόνιµου, ηλεκτροκίνητρου αντλιοστασίου στην θέση
"ΠΕΤΡΑ" µε κλειστό αγωγό µεταφοράς νερού", συνολικής δαπάνης
12.000.000 δρχ. για την αρδευτική εξυπηρέτηση 4.000 στρ.
Κωπαϊδικής περιοχής Πέτρας.
14. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντιλοστασίου στη θέση
"∆Ε∆ΟΥΡΗ" µαζί µε κατασκευή θυροφράγµατος" συνολικής
δαπάνης 12.000.000 δρχ. για αποστράγγιση και άρδευση 4.000
στρ. Κωπαϊδικών περιοχών Καρυάς και Ορχοµενού.
15. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"ΠΟΡΤΕΣ" συνολικής δαπάνης 5.00.000 δρχ. για την αρδευτική
εξυπηρέτηση 2.500 στρ. Κωπαϊδικής περιοχής Ακραιφνίου.
16. "Κατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητρου αντλιοστασίου στη θέση
"ΣΑΛΤΑ" συνολικής δαπάνης 4.000.000 δρχ. για την αρδευτική
εξυπηρέτηση 2.000 στρ. Κωπαϊδικών περιοχών Ακραιφνίου και
Βαγίων.
17. "Κατασκευή µόνιµου, ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"ΜΠΑΧΟΥΜΙ" συνολικής δαπάνης 7.000.000 δρχ. για την αρδευτική
εξυπηρέτηση 1.500 στρ. Κωπαϊδικής περιοχής Ακραιφνίου.
18. "Κατασκευή µόνιµου, ηλεκτροκίνητου αντλιοστασίου στη θέση
"ΕΧ 16" συνολικής δαπάνης 7.000.000 δρχ. για την αρδευτική
εξυπηρέτηση 3.000 στρ. κωπαϊδικών περιοχών Κάστρου και
Μαλεσσίνας.
Β) 'Εργα που βρίσκονται σε εξέλιξη και θα λειτουργήσουν στην
αρδευτική περίοδο 1999.
1. "Kατασκευή µόνιµου ηλεκτροκίνητρου αντλιοστασίου στη θέση
"ΜΕΓΑΛΗ ΓΡΑΜΜΗ", συνολικής δαπάνης 15.000.000 δρχ. για την
αποστράγγιση και την αρδευτική εξυπηρέτηση 6.000 στρ.
κωπαϊδικών περιοχών Αγ. Γεωργίου και Αγ. 'Αννης.
2. "'Ενθάρρυνση του "Βραχώδους τµήµατος" του ποταµού
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Μέλανα και καθορισµός αυτού", συνολικής δαπάνης 100.000.000
δρχ.
3. "Εκβάθυνση και καθαρισµός αρδευτικών διωρύγων κωπαϊδικού
πεδίου συνολικού µήκους 25.000 µ." συνολικής δαπάνης
23.000.000 δρχ.
Γ) 'Εργα που έχουν προγραµµατισθεί προς κατασκευή.
'Εχει προγραµµατιστεί να ξεκινήσει εντός του έτους 1999 η
σταδιακή ανακαίνιση του µηχανολογικού εξοπλισµού του
Οργανισµού Κωπαϊδος καθώς επίσης η ανακαίνιση και ο
εκσυγχρονισµός του υπάρχοντος παλαιού υποτυπώδους
αρδευτικού δικτύου το οποίο κατασκευάσθηκε επί ∆ιοίκησης της
Αγγλικής Εταιρείας.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

7. Στην µε αριθµό 2747/30.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
239/29.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2747/30.9.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Χ. Τσιόκας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Στην ΑΤΕ έχει υποβληθεί µόνο αίτηµα της ΕΑΣΘ "ΟΜΟΣΠΟΝ∆ΙΑ"
για την αγορά και εµπορία βαµβακιού εσοδείας 1998. Αίτηµα για την
αγορά και εµπορία ρυζιού εσοδείας 1998 δεν έχει υποβληθεί. Το
αίτηµα της Οργάνωσης για το βαµβάκι 1998 έχει ήδη εξετασθεί από
τις αρµόδιες Υπηρεσίες της Τράπεζας και έχει εγκριθεί από το
αρµόδιο Συµβούλι της Τράπεζας η χορήγηση στην Οργάνωση Ε/Ε
για το άνοιγµα του εκκοκκιστηρίου της.
Οι παραγωγοί που παρέδωσαν ρύζι εσοδείας 1996 στην
παρέµβαση έχουν εξοφληθεί κανονικά από την Τράπεζα.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

8. Στις µε αριθµούς 2578/25.9.98 και 577/27.7.98 ερωτήσεις δόθηκε
µε το υπ'αριθµ. 52/29.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 2578/25.9.98 και 577/27.7.98 που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Λ. Παπαγεωργόπουλος και
Α.Παπαληγούρας σας πληροφορούµε τα εξής:
'Ηδη έχει συσταθεί επιτροπή, η οποία εξετάζει προτάσεις που
αφορούν τα οινικά θέµατα που προκύπτουν από την επικείµενη
αναθεώρηση της Κοινής Οργάνωσης Αγοράς µε σκοπό τη
διασφάλιση των συµφερόντων της χώρας καιτ ων Ελλήνων
παραγωγών. Βάση των προτάσεων αυτών διαµορφώνοτναι οι
θέσεις της χώρας µας που υποστηρίζονται από την Ελληνική
Αντιπροσωπεί στις συζητήσεις που γίνονται στην Ε.Ε. για την
αναθεώρηση της ΚΟΑ. (Κοινή Οργάνωση Αγοράς).
Οι κύριοι στόχοι της ΚΟΑ είναι οι ακόλουθοι:
∆ιατήρηση βελτιωµένης ισορροπίας µεταξύ της προσφοράς και της
ζήτησης στην κοινοτική αγορά για να επιτραπεί στους παραγωγούς
να επωφεληθούν απότ τις επεκτεινόµενες αγορές.
∆ιευκόλυνση του τοµέα να καταστεί ανταγωνιστικότερος σε
περισσότερο µακροπρόθεσµη βάση.
Κατάργηση της δυνατότητας παρέµβασης ως τεχνητής διεξόδου για
πλεονάσµατα παραγωγής.
Εξακολούθηση της διατήρησης όλων των παραδοσιακών ροών για
τη βρώσιµη αλκοόλη και τα προϊόντα µε βάση τον οίνο.
∆ιευκόλυνση της πολυµορφίας των περιοχών.
Τυποποίηση των δυνητικού ρόλου των οργανώσεων παραγωγών
και των διεπαγγελµατικών αντίστοιχων οργανώσεων.
Σηµαντική απλούστευση των νοµοθετικών πράξεων.
'Οσον αφορά τις τιµές των σταφυλιών, αυτές διαµορφώνονται
ελεύθερα, σύµφωνα µε το νόµο της προσφοράς και της ζήτησης και
δεν υπάρχει µηχανισµός παρέµβασης.
'Οσον αφορά την ανανέωση του αµπελουργικού δυναµικού της
Χώρας µας.
'Ηδη από το 1985 ειδικά για τη Χώρα µας εγκρίθηκε και
υλοποιήθηκε στα πλαίσια του Καν. (ΕΟΚ) 895/88 "για τη βελτίωση

των αµπελοοινικών διαρθρώσεων στην Ελλάδα", το Κοινοτικό
Πρόγραµµα αναδιάρθρωσης αµπελώνων, 10ετούς διάρκειας (1986-
1996).
Με την ανανέωση των γηρασµένων αµπελώνων και την
αντικατάσταση των ποικιλιών, όπου επιβάλλετο, µε τις ποικιλίες των
Οίνων ελεγχµενης ή ανωτέρας ποιότητας στις ζώνες παραγωγής
Οίνων Ονοµασίας Προέλευσης και τις συνιστώµενες ποικιλίες στο
Νοµό για την ποιοτική αναβάθµιση των επιτραπέζιων οίνων, την
ίδρυση ή ανανέωση µητρικών φυτειών αντιφυλλοξηρικών
υποκειµένων αµπέλου για την εξασφάλιση εξυγαισµένου
φυτωριακού υλικού.
Επίσης από το 1989, λόγω έξαρσης της προσβολής από
Φυλλοξήρα στην Κρήτη εγκρίθηκε η αναµπέλωση της Κρήτης µε
ενοϊκότερους όρους, προϋποθέσεις, και υπερδιπλάσιες ενισχύσεις
από εκείνους του Καν. 895/85 στα πλαίσια "του Λειτουργικού
Προγράµµατος γαι την Καταπολέµηση της φυλλοξήρας στην Κρήτη"
που στη συνέχεια εντάχθηκε στα προγράµµατα του 1ου Κοινοτικού
Πλαισίου Στήριξης (1989-1993) και συνεχίστηκε το 1994 µε νέο
Μέτρο στα πλαίσια του Σ.Π.Α. Εθνικού Επιπέδου "Ανάπτυξη του
Τοµέα Γεωργίας" στο 2ο Κ.Π.Σ. (1994-199), και τα οποία
περιελάµβαναν επίσης δηµιουργία µητρικών φυτειών εµολιοληψίας
στην Κρήτη.
Επί πλέον στα πλαίσια του Επιχειρησιακού Προγράµµατος
"ΙΝΤΕΡΡΕΓ ΙΙ 1997-1999" Εξωτερικά Σύνορα το Υποπρόγραµµα
"Ανάπτυξη Αγροτικού Τοµέα" Μέτρο 2. Βελτίωση Φυτικού Υλικού
έχουν εγκριθεί οι εξής δράσεις:
∆ράση 1: Παραγωγή απαλλαγµένου από ιώσεις πολλαπλασιστικού
υλικού ποικιλιών αµπέλου Κρήτης, Ιωαννίνων, Λήµνου και Σάµου.
∆ράση 2: Ταυτοποίηση Φυτικού Υλικού Αµπέλου µε χρήση
µοριακών µεθόδων, δηµιουργία Τράπεζας Γενετικού Υλικού in vino
και in vitro.
∆ράση 3: Βιοτεχνολογικές εφαρµογές για Γενετική Βελτίωση
Ποικιλιών Αµπέλου.
∆ράση 4: Ανάπτυξη συγχρόνων αµπελοκοµικών τεχνικων για
παραγωγή προϊόντων ποιότητας.
Η αξιοποίηση των αποτελεσµάτων των ενεργειών αυτών στα
πλαίσια των προγραµµάτων που θα καταρτισθούν στα πλαίσια της
AGENDA 2000, είτε βάσει των προγραµµάτων "µετατροπής" που
προβλέπονται ήδη στην νέα πρόταση για την επικείµενη
µεταρρύθµιση στην Κοινή Οργάνωση Αγοράς στον αµεπολοοινικό
τοµέα είτε στα οριζόντια µέτρα για την ανάπτυξη της υπαίθρου, θα
δώσει τα απαιτούµεν εργαλεία στους αµπελουργούς για την
αντιµετώπιση των προβληµάτων της αναµενόµενης αύξησης του
διεθνούς ανταγωνισµού.
'Οσον αφορά τις αναγκαστικές εκριζώσεις ήδη από το 1996
επιτύχαµε την τροποποίηση του Καν.1442/88 και η δυνατότητα
εφαρµογής του ανήκει στο Κ-Μ. 'Ετσι το µέτρο αυτό µε απόφαση
του Υπ. Γεωργίας δεν εφαρµόζεται πλέον στη Χώρα µας.
Και στη νέα πρόταση Καν/σµού του Συµβουλίου για µεταρρύθµιση
της ΚΟΑ στον αµπελοοινικό τοµέα το προτεινόµενο µέτρο της
Οριστικής Εγακτάλειψης της αµπελοκαλλιέργειας είναι όχι απλώς
προαιρετικό γαι τα Κ-Μ, αλλά εφόσον το ζητήσουν πρέπει να
αποδείξουν και την αναγκαιότητά του.
Η χώρα µας δεν προτίθεται να εφαρµόσει αυτό το προαιρετικό
µέτρο.
Στην προτεινόµενη αναθεώρηση της ΚΟΑ:
δεν προβλέπεται καµµία οροφή παραγωγής,
Προτείνεται η συνέχιση της απαγόρευσης νέων φυτεύσεων µε
πρόβλεψη αύξηση κατά 1% του αµπελουργικού δυναµικού στις
ζώνες παραγωγής οίνων ποιότητας ονοµασίας προέλευσης ή µε
γεωγραφική ένδειξη επιτραπέζιων οίνων που θα έχουν
ανταπόκριση στην αγορά. Το ποσοστό αυτό όµως θεωρούµε ότι
εναι πολύ µικρό γαι τη Χώρα µας και ήδη ο Υπουργός Γεωργίας
έθεσε θέµα στην πρώτη συζήτηση για την αναθεώρηση της ΚΟΑ
στο συµβούλιο Υπουργών τον Σεπτέµβριο 1998.
Στις  προτεινόµενες  νέες  φυτεύσεις  ή  στις  µεταβιβάσεις
δικαιωµάτων  φύτευσης,  όπως  προβλέπει  ειδικό  Σύστηµα



4744 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

διαχείρισης αποθεµάτων δικαιωµάτων φύτευσης προτεραιότητας
έχουν οι νέοι αµπελουργοί.
Η οινοποίηση σταφυλιών διπλής χρήσης αποτελεί κεκτηµένο
δικαίωµα της Χώρα µας, βάσει της Πράξης προσχώρησης στην
ΕΟΚ. Πολιτική µας δεν είναι η απεµπόλιση του δικαιώµατός αυτού
αλλά η σταδιακή µετατροπή των ποικιλιών αυτών στα πλαίσια των
διαρθρωτικών προγραµµάτων της AGENDA 2000.
'Οσον αφορά το Αµπελουργικό Μητρώο ήδη το Υπουργείο
Γεωργίας προχωρεί στην υλοποίηση του από το Μάιο 1998, µετά
την τελική έγκριση του προγράµµατος από την Ε.Ε. µε σύγχρονες
µεθόδους (Γεωγραφικά, Συστήµατα Πληροφοριών) συγχρόνως µε
το Ελαιοκοµικό Μητρώο και αξιοποιώντας και τα διαθέσιµα στοιχεία
του Ολοκληρωµένου Συστήµατος ∆ιαχείρισης και Ελέγχου (ΟΣ∆Ε)
των αροτραίων καλλιεργειών.
Πιστεύουµε ότι το 2001 θα έχει ολοκληρωθεί συγχρόνως µε την
"απογραφή" που προβλέπει η νέα ΚΟΑ και θα αποτελέσει όχι µόνο
ένα µέσο ελέγχου αλλά κυρίως το εργαλείο γαι την περαιτέρω
ανάπτυξη του αµπελοοινικού τοµέα στη Χώρα µας.

Ο Υπουργός
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΤΖΟΥΜΑΚΑΣ"

9. Στην µε αριθµό 2754/1.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
37203/27.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2754/1.10.98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ε. Μπασιάκος, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Την τελευταία τετραετία η "ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΑΛΟΥΜΙΝΑΣ
Α.Ε.", βάσει Κυβερνητικών οδηγιών, έχει εξαντλήσει τη διερεύνηση
κάθε ρεαλιστικής δυνατότητας ολοκλήρωσης του έργου σε
συνεργασία µε τη Ρωσσική Κρατική πλευρά αλλά και µετα
ιδιωτικοποιηθέντα Ρωσσικά Εργοστάσια Αλουµινίου.
2. Η τελευταία πάντως επικαιροποίηση της µελέτης βιωσιµότηατς
του έργου που έγινε τον Μάρτιο 1998 από διεθνή µελετητικό
κατασκευαστικό οίκο έδειξε ότι, σύµφωνα µετις επικρατούσες
προβλέψεις τιµών ΑΛΟΥΜΙΝΙΟΥ/ΑΛΟΥΜΙΝΑΣ για την προσεχή
10ετία το έργο δεν έχει ικανοποιητικές οικονοµικές προοπτικές.
3. Πάντως για την περίπτωση που για απολύτως αντικειµενικούς
λόγους, δεν κασταστεί τελικά δυνατή η υλοποίηση του έργου, η πιο
πάνω εταιρεία και η ΕΤΒΑ, διερευνούν κάθε δυνατότητα
αξιοποίησης της διαµορφωµένης έκτασης και των υφιστάµενων
έργων υποδοµής στη Θίσβη, περιλαµβανοµένων φυσικά των
λιµενικών εγκαταστάσεων.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

10. Στην µε αριθµό 2777/2.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1002/27.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Αθλητισµού η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2777/2.10.98 του Βουλευτή κ. Θ.
Γεωργιάδη σας πληροφορούµε ότι η ΠΑΕ ΑΕΤΟΣ ΣΚΥ∆ΡΑΣ
προκειµένου να εισπράξει τα δικαιώµατά της από το ΠΡΟΠΟ-
ΠΡΟΠΟΓΚΟΛ, γαι την περίοδο 19/5-98 έως 30.8.98 προσκόµισε
όλα τα δικαιολογητικά, που απαιτούνται, στον ΟΠΑΠ.
Επειδή υπήρχε οφειλή της ΠΑΕ προς το ΙΚΑ ύψους 4.006.067 δρχ.
το οποίο έπρεπε να παρακρατηθεί άµεσα εφάπαξ και εξ ολοκλήρου
από τον ΟΠΑΠ να αποδοθεί στον λογαριασµό του ΙΚΑ, ο
Οργανισµός (ΟΠΑΠ) αφού ενηµέρωσε σχετικά την ΠΑΕ κατέθεσε
το προαναφερόµενο ποσό υπέρ του ΙΚΑ.
Ενηµερωτικά σας πληροφορούµε ότι µετά την εξόφληση της
παραπάνω οφειλής προς το ΙΚΑ η ΠΑΕ ΑΕΤΟΣ έλαβε ποσό
4.604.970 δρχ. για δικαιώµατα ΠΡΟΠ-ΠΡΟΠΟΓΚΟΛ για το χρονικό
διάστηµα 5/9 έως 30/9/98.

Ο Υφυπουργός
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΑΘ. ΦΟΥΡΑΣ"

11. Στην µε αριθµό 2694/29-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.

37211/27-10-98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2694/29-9-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Το Εργαστήριο Χρυσοχοϊας "ΣΜΑΡ. ΒΕΡΓΙΩΤΗ και ΣΙΑ Ο.Ε."
λειτουργεί νόµιµα µε την µε αριθ. 363/6-2-96 άδεια λειτουργίας,
αόριστης χρονικής διάρκειας.
2. Η παραπάνω άδεια λειτουργίας εξακολουθεί να ισχύει ως έχει,
διότι δεν έχει ανακληθεί από τα αρµόδια όργανα µετά την υποβολή
των προβλεποµένων από τις ισχύουσες διατάξεις προσφυγών του
διαµαρτυροµένου κ. Γ. Κωνσταντίνου.
3. Η ∆/νση Βιοµηχανίας της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Αθηνών
Πειραιώς ενηµέρωσε εκ νέου του τον κ. Γ. Κωσταντίνου για τις
προϋποθέσεις επανεξέτασης τυχόν νέων αναφορών-προσφυγών
του κατά της λειτουργίας του εν λόγω Εργαστηρίου.
4. Τέλος, µέχρι πρόσφατα δεν έχουν υποβληθεί νεώτερες
καταγγελίες από οποονδήποτε, συµπεριλαµβανοµένου και του κ. Γ.
Κωνσταντίνου, για οχλήσεις ή διαφοροποίηση της κτιριακής ή
µηχανολογικής εγκατάστασης (χρήση άλλου κτιρίου, προσθήκη
µηχανηµάτων κλπ), ή την µη τήρησης των όρων της Β. 363/96
άδειας λειτουργίας προκειµένου να επανεξεταστούν.

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

12. Στην µε αριθµό 2227/15-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
37206/27-10-98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2227/15-9-98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Μ. Κωστόπουλος και Σ. Κόρακας και την οποία
µας κοινοποίησαν µε τα (β) και (γ) σχετικά έγγραφά τους τα
Υπουργεία Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών αντίστοιχα, όσον
αφορά θέµατα αρµοδιότητός µας, σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Με το µε αριθ. 23858/1-7-94 συµβόλαιο µεταβιβάστηκε το
ενεργητικό της "ΠΕΙΡΑΙΚΗ-ΠΑΤΡΑΙΚΗ ΚΛΩΣΤΗΡΙΟ ΣΑΜΟΥ ΑΕ"
στην εταιρεία "COSMOS ΑΒΕΚΜΕ", έναντι συνολικού τιµήµατος
581.053.000 δρχ. και µε τους διαλαµβανοµένους σ' αυτό όρους.
Η εταιρεία "COSMOS ΑΒΕΚΜΕ" µε την αριθ. 7423/95 "Σύµβαση
Εισφοράς" µεταβίβασε κατά 100% το πωληθέν ανωτέρω
βιοµηχανικό συγκρότηµα στην εταιρεία "ΕΡΙΟΥΦΑΝΤΟΥΡΓΙΚΗ
Α.Β.Ε.Ε.", η οποία έτσι υπεισήλθε αυτοδίκαια στα δικαιώµατα, τις
υποχρεώσεις και τις εν γένει έννοµες σχέσεις της αγοράστριας
"COSMOS ΑΒΕΚΜΕ".
2. Από το ∆εκέµβριο του 1995, διεφάνησαν τα πρώτα σηµεία
αδυναµίας της εταιρείας.
Με τη σύµφωνα γνώµη του Ο.Α.Ε., δόθηκαν παρατάσεις, στην
εκπλήρωση των υποχρεώσεων της αγοράστριας, αφού
προσετέθησαν όµως στις δόσεις οι αντίστοιχοι τόκοι.
Στις 2-2-1996 και προ της έκδηλης πλέον αδυναµίας της εταιρείας
να είναι συνεπής στις υποχρεώσεις της, υπέβαλε αίτηµα προς την
εκκαθαρίστρια "ΕΛΛΗΝΙΚΕΣ ΕΞΑΓΩΓΕΣ Α.Ε." και ήδη "ΕΤΒΑ
FINANCE Α.Ε.", να της παρασχεθεί η άδεια για εγγραφή δεύτερης
προσηµείωσης υπέρ της "ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ
ΕΠΕΝ∆ΥΣΕΩΝ Α.Ε." ώστε να καταστεί δυνατή η σύναψη δανείου
µε την εν λόγω εταιρεία ύψους 600.000.000 δρχ. µε σκοπό τη
χρηµατοδότηση του επενδυτικού της προγράµµατος ύψους
1.200.000.000 δρχ.
Η εκκαθαρίστρια, αφού συνεκτίµησε τα δεδοµένα και µη θέλοντας
να αποστερήσει την "ΕΡΙΟΥΦΑΝΤΟΥΡΓΙΚΗ ΑΒΕΕ" από την
δανειοληπτική της ικανότητα, η οποία µετά βεβαιότητος θα
απέβαινε σε βάρος της αποπληρωµής του τιµήµατος, έδωσε την
έγκρισή της για εγγραφή δεύτερης προσηµείωσης υποθήκης υπέρ
της  "ΕΛΛΗΝΙΚΗ  ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ  ΕΤΑΙΡΕΙΑ  ΕΠΕΝ∆ΥΣΕΩΝ
Α.Ε."  µέχρι  ποσού  800.000.000  δρχ.  Παρά  ταύτα  η
"ΕΡΙΟΥΦΑΝΤΟΥΡΙΚΗ ΑΒΕΕ" δεν φάνηκε συνεπής
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στις υποχρεώσεις της.
3. Μετά από αίτηση της εκκαθαρίστριας "ΕΤΒΑ FINANCE Α.Ε.",
εκδόθηκε κατά των συνοφειλετριών εις ολόκληρον εταιρειών
"COSMOS ΑΒΕΚΜΕ" και "ΕΡΙΟΥΦΑΝΤΟΥΡΓΙΚΗ ΑΒΕΕ": ∆ιαταγή
για το υπόλοιπο του τιµήµατος.
4. Κατά τα τελευταία δύο χρόνια έγιναν πολλές προσπάθειες για την
εξεύρεση λύσης στο αδιέξοδο που είχε περιέλθει η εταιρεία.
Εκπονήθηκαν επανειληµµένες µελέτες βιωσιµότητας, η τελευταία δε
από την "ΠΕΙΡΑΙΩΣ FINANCE A.E.", η οποία προβλέπει
κοινοπρακτικό δάνειο προς την ετιαρεία από τις πιστώτριες
Τράπεζες, µε παράλληλη ένταξή της στο άρθρο 44 του Ν. 1892/90.
Εξ άλλου απέτυχε η προσπάθεια της ΕΜΠΟΡΙΚΗΣ ΤΡΑΠΕΖΑΣ να
υπαγάγει την εταιρεία και πάλι στο καθεστώς της ειδικής
εκκαθάρισης.
Σε επανειληµµένες συσκέψεις των πιστωτριών Τραπεζών και µε την
παρουσία της εκκαθαρίστριας κρίθηκε ότι, αν δεν ολοκληρωθεί η
εξυγιαντική διαδικασία του άρθρου 44 του Ν. 1892/90 οι δανειστές
και οι εργαζόµενοι θα απωλέσουν το σύνολο των απαιτήσεών τους
και σε κάθε περίπτωση τις θέσεις εργασίας. ∆εδοµένου ότι, ενώ τα
συνολικά χρέη της εταιρείας ανέρχονται σε 3 δις περίπου, το προϊόν
από τυχόν εκκαθάριση ή εκποίηση ή εκπλειστηρίαση της εταιρείας
και των περιουσιακών της στοιχείων προεχόντως θα εκάλυπτε
δαπάνες πλειστηριασµού ή εκκαθάρισης.
Οι εργαζόµενοι σηµειώνεται ότι, συνεφώνησαν για την κατάρτιση
συµφωνίας και απεφάσισαν την συµµετοχή του στην συµφωνία των
πιστωτών του άρθρου 44 του Ν. 1892/90.
Η εκκαθαρίστρια εταιρεία µετά και από σχετική εντολή του ΟΑΕ
συναίνεσε και αυτή στην ένταξη της "ΕΡΙΟΥΦΑΝΤΟΥΡΓΙΚΗ ΑΒΕΕ"
στο άρθρο 44 του πιο πάνω Νόµου.
Τέλος στις 9-10-98 οι πιστώτριες Τράπεζες και οι εργαζόµενοι
συνυπέγραψαν τη σχετική συµφωνία ρύθµισης - διαγραφής χρεών.

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

13. Στην µε αριθµό 2418/18-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1681/29-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 2418/18-9-98 ερώτηση, που κατατέθηκε στη
Βουλή από το Βουλευτή κ. Λευτέρη Ι. Παπανικολάου, σχετικά µε τη
συµπληρωµατική λίστα φαρµάκων, σας πληροφορούµε τα εξής:
Με κοινή απόφαση των Υπουργών Υγείας και Πρόνοιας, Εργασίας
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και Εµπορικής Ναυτιλίας, που
προωθείται για δηµοσίευση στο Εθνικό Τυπογραφείο, εγκρίθηκε
συµπληρωµατικός κατάλογος συνταγογραφουµένων
ιδιοσκευασµάτων, ύστερα από εισήγηση της ειδικής επιτροπής. Ο
συµπληρωµατικός κατάλογος περιλαµβάνει 52 νέα ιδιοσκευάσµατα
των οποίων µειώθηκαν οι τιµές.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

14. Στην µε αριθµό 2927/8-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
37210/27-10-98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 2927/8.10.98 που κατέθεσαν οι
Βουλευτές κύριοι Μπ. Αγγουράκης και Μ. Κωστόπουλος, όσον
αφορά θέµατα αρµοδιότητάς µας, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Το MANAGEMENT της Α.Ε. ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΝΑΥΠΗΓΕΙΑ (οµάδα
στελεχών της BROWN AND ROOT) δεν απαιτεί την απόλυση 500
εργαζοµένων της εταιρείας, δεδοµένου ότι ο αριθµός του
προσωπικού έχει καθορισθεί από τη συµφωνία ΕΤΒΑ-
Εργαζοµένων της 15.9.95 αλλά και από το σχετικό Νόµο 2367/95
σε 2.000 άτοµα, το υπάρχον δε σήµερα δυναµικό είναι σ'αυτά τα
επίπεδα.
Το MANAGEMENT της εταιρείας προσπαθεί να αναδιατάξει και να
αξιοποιήσει το δυναµικό της εταιρείας και παράλληλα να
ελαχιστοποιήσει το πρόβληµα του προσωπικού άνευ απασχόλησης
που αντιµετωπίζει σήµερα η εταιρεία.

'Ολα αυτά βέβαια µε συνεχή διάλογο µε το Σωµατείο των
εργαζοµένων και στα πλαίσια της υφιστάµενης εργατικής
νοµοθεσίας.

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ"

15. Στην µε αριθµό 2361/16-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2224/29-10-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 2361/16-9-98 ερώτηση της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΚΚΕ που κατατέθηκε στη Βουλή από
τους Βουλευτές κυρίους Μήτσο Κωστόπουλο και Μπάµπη
Αγγουράκη σχετικά µε το θέµα της διασφάλισης των ασφαλιστικών
δικαιωµάτων των εργαζοµένων στο ∆ήµο Ηλιούπολης, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Το αρµόδιο Υποκ/µα του ΙΚΑ διενήργησε επιτοπίους ελέγχους
στους χώρους εργασίας των απασχολούµενων στο ∆ήµο
Ηλιούπολης στις 24/8/98 και 26/8/98. Κατά τον επιτόπιο έλεγχο της
24/8/98 βρέθηκαν δέκα επτά (17) απασχολούµενοι στον καθαρισµό
πρασίνου και ειδικότερα στο χώρο του αναψυκτηρίου, εκ των
οποίων οι πέντε (5) ασφαλίζονται κανονικά στο ∆ήµο ή στη
∆ηµοτική Επιχείρηση του ∆ήµου (∆ΕΠΑΗΛ). Οι υπόλοιποι δώδεκα
(12) αλλοδαποί απασχολούµενοι δεν έχουν ακόµα τακτοποιηθεί
ασφαλιστικά γιατί δεν έχει παρέλθει η δίµηνη προθεσµία που έχει ο
∆ήµος για την καταβολή των εισφορών σύµφωνα µε τις διατάξεις
της παρ. 2 του άρθρου 21 του ν. 1902/90.
Στον έλεγχο της 26/8/98 βρέθηκαν τρεις (3) εργαζόµενοι στον
ελαιοχρωµατισµό κιγκλιδωµάτων στην οδό Μαρίνου Αντύπα, στην
Ηλιούπολη, οι οποίοι ασφαλίζονται κανονικά στο ∆ήµο.
Η αρµόδια υπηρεσία του ΙΚΑ θα επανέλθει συντόµως για νέο
έλεγχο τυχόν ανασφάλιστου προσωπικού.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

16. Στις µε αριθµούς 1122/14-8-98 και 1391/19-8-98 ερωτήσεις
δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 1978/29-10-98 έγγραφο από τον
Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στις ερωτήσεις 1122/14-8-98 και 1391/19-8-98 που
κατέθεσαν στη Βουλή οι Βουλευτές κύριοι Μ. Κεφαλογιάννης, Ι.
Κουράκης και Θ. Γεωργιάδης, σχετικά µε το καθεστώς ασφάλισης
των αγρεργατών απασχολουµένων στο έργο της δακοκτονίας, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Μετά τη δηµοσίευση του πρόσφατα ψηφισθέντος ν. 2639/98 από
τους απασχολούµενους στο έργο της δακοκτονίας συνεχίζουν να
υπάγονται στην ασφάλιση του ΙΚΑ οι τοµεάρχες δακοκτονίας, που
είναι ιδιώτες γεωπόνοι και συγκεντρώνουν τις προϋποθέσεις
ασφάλισης στο 'Ιδρυµα.
2. Το καθεστώς ασφάλισης των υπολοίπων απασχολουµένων στη
δακοκτονία αντιµετωπίζεται πλέον ως εξής:
Α) Οι απασχολούµενοι σε ιδιώτη εργολάβο, στον οποίο έχει
ανατεθεί από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση το έργο της
δακοκτονίας, εξαιρούνται από την ασφάλιση του ΙΚΑ και
ασφαλίζονται στον ΟΓΑ. Τα πρόσωπα αυτά, εφόσον µέχρι τη θέση
σε ισχύ του ν. 2639/98 έχουν πραγµατοποιηθεί 500 ηµέρες στην
ασφάλιση του ΙΚΑ από εργασία σε επιχειρήσεις των εδαφίων α', β',
γ' της παρ. 2 του άρθρου 2 του ν. 4169/61 µπορούν πλέον -εφόσον
έπαψαν να ασφαλίζονται µε το ν. 4362/64- µε δήλωσή τους που
υποβάλλουν στο ΙΚΑ και στον ΟΓΑ εντός ενός (1) έτους από τη
δηµοσίευση του ν. 2639/98 (άρθρο 27, γ' εδάφιο) να συνεχίσουν την
ασφάλισή τους στο ΙΚΑ, εξαιρούµενα της ασφάλισης του Ο.Γ.Α. (ν.
2639/98).
Β)  Σε  περίπτωση  που  το  έργο  της  δακοκτονίας  ανατίθεται  από
τη  Νοµαρχιακή  Αυτοδιοίκηση  σε  αγροτικούς  συνεταιρισµούς  και
οι  κατά  κύριο  επάγγελµα  αγρότες,  ασφαλισµένοι  του  ΟΓΑ,
µέλη  ή  µη  του  συνεταιρισµού,  απασχολούνται  στη
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δακοκτονία για λογαριασµό του συνεταιρισµού, για αυτές τις ηµέρες
απασχόλησής τους ασφαλίζονται στον ΟΓΑ.
Γ) Στην περίπτωση που η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση αναθέτει
απευθείας το έργο της δακοκτονίας σε φυσικά πρόσωπα, τα οποία
δεν απασχολούν προσωπικό, τα πρόσωπα αυτά ασφαλίζονται στο
ΙΚΑ (συνδυασµός διατάξεων των ν. 825/78 άρθρο 2 παρ. 1β, ν.
1305/82 άρθρο 4, και ν. 1759/88 άρθρο 1 παρ. 3).

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ"

17. Στην µε αριθµό 1793/27-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
37209/27-10-98 έγγραφο από την Υφυπουργό Ανάπτυξης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 1793/27-8-98 που κατέθεσε η
Βουλευτής κ. Στ. Αλφιέρη, όσον αφορά θέµατα αρµοδιότητός µας,
σας πληροφορούµε τα ακόλουθα:
1. Ο ν. 2642/98 (ΦΕΚ 216/Α/7-9-98) "Μητρώο επιχειρήσεων
ναυπήγησης, µετατροπής, επισκευής και συντήρησης πλοίων και
άλλες διατάξεις" στοχεύει στη λεπτοµερή καταγραφή και κατάταξη
σε κατηγορίες όλων των ναυπηγοεπισκευαστικών επιχειρήσεων και
των ειδικών επιχειρήσεων ναυπήγησης, συντήρησης, επισκευής και
µετατροπής πλοίων στην Ελλάδα, προκειµένου να επιτευχθεί
οµοιοµορφία στην δοµή και την λειτουργία αυτών, ώστε να υπάρχει
µία σαφής εικόνα της κατάστασης των ανωτέρω επιχειρήσεων και
να γνωρίζουν οι ενδιαφερόµενοι πλήρως την αξιοπιστία και τις
δυνατότητες της κάθε επιχείρησης.
Στο Μητρώο εγγράφονται υποχρεωτικά οι επιχειρήσεις
ναυπήγησης, µετατροπής, επισκευής και συντήρησης πλοίων που
ναυπηγούνται µε µεταλλικό περίβληµα (γάστρα) και έχουν µήκος
άνω των 24 µέτρων, αλλά µπορούν να εγγράφονται προαιρετικά και
ναυπηγοεπισκευαστικές επιχειρήσεις, οι οποίες δραστηριοποιούνται
στις εργασίες αυτές για πλοία µήκους κάτω των 24 µέτρων.
Εποµένως θα µπορούν να εγγραφούν στο Μητρώο και πάρα πολλά
µικρά ναυπηγεία και παραδοσιακά καρνάγια, εφόσον δεν
ασχολούνται µόνο µε εργασίες ξύλινων σκαφών, αλλά έχουν
δραστηριότητα και σε µεταλλικά σκάφη υπό ορισµένες
προϋποθέσεις που θα καθοριστούν από τα σχετικά Π.∆., που
προβλέπεται να εκδοθούν βάσει του ν. 2642/98.
2. Ο νέος αναπτυξιακός νόµος 2601/98 (ΦΕΚ 81/Α/98) επιτρέπει
την επιχορήγηση µεταποιητικών µονάδων (άρθρο 3, περίπτωση α),
εποµένως και των καρνάγιων, εφόσον τα τελευταία ναυπηγούν
µικρά ξύλινα πλοία.
Αν ναυπηγούνται µεγάλα πλοία, αυτά εµπίπτουν στις ειδικές
διατάξεις της Κ.Υ.Α. 30512/91 (ΦΕΚ 740/Β/91) και επιχορηγούνται
σύµφωνα µε τα οριζόµενα στις διατάξεις αυτές.

Η Υφυπουργός
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ")

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων
της Παρασκευής 26 Φεβρουαρίου 1999.
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.2&3
Καν.Βουλής)

1. Η µε αριθµό 672/24.2.1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Φραγκλίνου Παπαδέλλη
προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τις προθέσεις
του Υπουργείου για συγκρότηση κεντρικής φαρµακευτικής πολιτικής
ιδιαίτερα στον τοµέα των αντιβιοτικών κλπ.
2. Η µε αριθµό 668/17.2.1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Παπαδόπουλου προς τον Υπουργό
Πολιτισµού, σχετικά µε την καθυστέρηση υλοποίησης της σύµβασης
µεταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου και του ∆ήµου ∆ράµας στα πλαίσια
του "Εθνικού Πολιτιστικού ∆ικτύου Πόλεων".
3. Η µε αριθµό 682/24.2.1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Χαράλαµπου Αγγουράκη
προς τους Υπουργούς Εθνικής 'Αµυνας, Εξωτερικών, σχετικά µε τη
συµµετοχή της χώρας µας στις προετοιµασίες του ΝΑΤΟ για την
ανάπτυξη χερσαίων δυνάµεων στο Κόσσοβο κλπ..
Ποιες προετοιµασίες; 'Εχουν πάει κιόλας οι δυνάµεις του ΝΑΤΟ,
κύριε Αγγουράκη.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Στο Κόσσοβο δεν πήγαν ακόµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 4. Η µε αριθµό
678/24.2.1999 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού
της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ προς τον
Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τον
τρόπο λειτουργίας νέων τµηµάτων στα Ανώτατα Εκπαιδευτικά
Ιδρύµατα.
5. Η µε αριθµό 677/24.2.1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Αράπη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου
για τη δηµιουργία δεύτερης ∆ηµόσιας Οικονοµικής Υπηρεσίας
(∆.Ο.Υ.) στη Χαλκίδα.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου ('Αρθρο 130
παρ.2&3Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 669/17.2.1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Βασιλείου Πάππα προς τον Υπουργό
Εξωτερικών, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για επίλυση
των προβληµάτων των εργαζοµένων στο Κέντρο Αποδήµων
Μακεδόνων.
2. Η µε αριθµό 683/24.2.1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου Κωστόπουλου
προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων, σχετικά µε την πρόσφατη πυρκαγιά στα
διϋλιστήρια της ΕΚΟ στη Θεσσαλονίκη.
3. Η µε αριθµό 679/24.2.1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ευάγγελου
Αποστόλου προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τη
συµπεριφορά των αστυνοµικών δυνάµεων της Εύβοιας κατά των
απεργών εργαζοµένων στην εταιρεία "ΑΛΛΑΤΙΝΗ".
4. Η µε αριθµό 675/24.2.1999 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Αναστασίου Ιντζέ προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων προκειµένου να αποπερατωθεί
εγκαίρως το τµήµα της εθνικής οδού Σερρών-Βουλγαρίας από τον
κόµβο Στρυµονοχωρίου-Προµαχώνος.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 656/16.2.1999 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Παπανικολάου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε την καθυστέρηση ολοκλήρωσης του δρόµου
Τρίπολης-Καλαµάτας κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπανικολάου έχει ως εξής:
"Η Κυβέρνηση υποκρίνεται για τον τρόπο και το χρόνο
ολοκλήρωσης του δρόµου Τρίπολης-Καλαµάτας, ο οποίος έχει
καθυστερήσει απαράδεκτα εδώ και δεκατέσσερα χρόνια.
'Εντονο προβληµατισµό δηµιούργησαν σε όλους τους Μεσσήνιους,
οι πρόσφατες δηλώσεις του Γενικού Γραµµατέα της Περιφέρειας
Πελοποννήσου, σχετικά µε την πορεία και την ολοκλήρωση του
εθνικού δρόµου Τριπόλεως-Καλαµάτας.
Επειδή, από τις σχετικές δηλώσεις του Γενικού Γραµµατέα της
Περιφέρειας, φαίνεται να µην υπάρχει καµία πρόοδος στην εκτέλεση
των έργων και δεν είναι ξεκάθαρο αν έχουν εγγραφεί πιστώσεις, για
την ολοκλήρωση του έργου, στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης,
ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
Πρώτον: Σε ποιο σηµείο ευρίσκονται τα έργα ολοκλήρωσης του
δρόµου Τριπόλεως-Καλαµάτας και πότε προβλέπεται να
ολοκληρωθεί χρονικά;
∆εύτερον: 'Εχουν εγγραφεί πιστώσεις για τη χρηµατοδότηση του
έργου στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης;"
Ο Υπουργός Περιβάλλοντος Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων κ.
Κωνσταντίνος Λαλιώτης έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, ο
συνάδελφος κ. Παπανικολάου περιγράφει µια κατάσταση η οποία
δεν ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα και ως προς τις
καθυστερήσεις, αλλά και ως προς τη διασφάλιση των πόρων.
Ο οδικός άξονας Κορίνθου-Τριπόλεως-Καλαµάτας είναι µεγάλης
σηµασίας για την περιφερειακή και την εθνική ανάπτυξη της
Πελοποννήσου. Γι' αυτόν το λόγο, διαχρονικά το Υπουργείο
Περιβάλλοντος Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων έχει
προσπαθήσει και έχει καταφέρει να εντάξει αυτό το τµήµα στα
διευρωπαϊκά δίκτυα και να διασφαλίσει πόρους από το δεύτερο
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης για ένα συγκεκριµένο τµήµα -ένα τµήµα
σαράντα περίπου χιλιοµέτρων- διασφαλίζοντας πόρους για την
κατασκευή του σαράντα πέντε δισεκατοµµύρια (45.000.000.000)
δραχµές περίπου.
Επίσης έχει κάνει όλες τις ενέργειες και τις απαιτούµενες µελέτες για
να θεωρηθεί και το υπόλοιπο του οδικού δικτύου Τρίπολη-
Καλαµάτα, δηλαδή άλλα πενήντα περίπου χιλιόµετρα, ως έργο
ζωτικής σηµασίας και απόλυτης προτεραιότητας για να ενταχθεί,
στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και να διασφαλιστούν οι
απαραίτητοι πόροι.
Κατά συνέπεια, δεν υπάρχει ολιγωρία. Υπάρχει και σχέδιο, υπάρχει
και παρέµβαση, υπάρχει και ενδιαφέρον. Είναι γεγονός ότι από τα
ογδόντα οκτώ χιλιόµετρα για τα σαράντα έχουν διασφαλιστεί πόροι
και υπάρχουν εργολαβίες οι οποίες είναι εγκατεστηµένες και
εξελίσσονται ή υπάρχει το σχέδιο της δηµοπράτησης. Και
υπάρχουν και τα άλλα πενήντα περίπου χιλιόµετρα που η
κατασκευή τους µελετάται τώρα. Και κατά κάποιο τρόπο, θεωρούµε
ότι είναι δεδοµένη και η χρηµατοδότηση από το τρίτο Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει του κουδούνι για τη λήξη του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υπουργού)
Είναι γεγονός ότι ορισµένες από τις εργολαβίες, οι οποίες
βρίσκονται σε εξέλιξη, έχουν προβλήµατα. Και οµιλώ για τον κόµβο
της Τρίπολης και για το τµήµα Τρίπολη-Καλογερικό, που είναι
περίπου οκτώµισι χιλιόµετρα. Τα δυο αυτά τµήµατα έχουν δύο
εργολαβίες. Οι δυο εργολαβίες είχαν, όπως είπα, ορισµένα
προβλήµατα. 'Εκαναν τις απαραίτητες εργασίες, αλλά για να
ολοκληρωθούν αυτά τα τµήµατα, προτείνουν µια πρόσθετη δαπάνη

50% µέσα από συγκριτικούς πίνακες.
Είναι γεγονός ότι ο νόµος 2372/1996 προσδιορίζει µε σαφήνεια,
πότε και πως µπορούν να γίνουν οι συγκριτικοί πίνακες που θα
καλύψουν το 50%.
Η Περιφέρεια της Πελοποννήσου είναι γεγονός ότι ζήτησε την
έγκριση πίστωσης ποσού δύο δισεκατοµµυρίων πεντακοσίων
εκατοµµυρίων (2.500.000.000) δραχµών περίπου για την σύναψη
συµπληρωµατικών συµβάσεων µε τους συγκεκριµένους αναδόχους
που κατασκευάζουν τα έργα αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θα συµπληρώσετε στη
δευτερολογία σας, κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Ναι κύριε Πρόεδρε, θα
τελειώσω αµέσως.
'Οµως, το Ταµείο Συνοχής δεν δέχθηκε να αποτελέσει προέκταση
αυτών των εργολαβιών η συγκεκριµένη ανάθεση. Εµείς, παρ' όλα
αυτά, κάνουµε προσπάθεια να δεχθεί το Ταµείο Συνοχής, να
προχωρήσουν αυτές οι συγκεκριµένες εργολαβίες.
Εάν όµως δεν το δεχθεί και νοµίζω ότι θα απαντηθεί µέσα στις
επόµενες εβδοµάδες, τότε θα προχωρήσουµε στη διαδικασία της
δηµοπράτησης νέας εργολαβίας. Θα αναφερθώ στη δευτερολογία
µου και στα άλλα τµήµατα πως εξελίσσονται οι εργασίες και σε ποια
τµήµατα. Αλλά θέλω να διαβεβαιώσω το συνάδελφο, ότι υπάρχει
εξέλιξη στο έργο θετική για τα σαράντα χιλιόµετρα που έχουν
διασφαλισµένους πόρους περίπου σαράντα πέντε δισεκατοµµύρια
(45.000.000.000) δραχµές. Βεβαίως, η προτεραιότητα του
ΥΠΕΧΩ∆Ε είναι να ενταχθεί το υπόλοιπο τµήµα των πενήντα
χιλιοµέτρων στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης διασφαλίζοντας
τους απαραίτητους πόρους.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Είναι απαραίτητο να
τηρούµε αυτούς τους χρόνους.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): 'Εχετε δίκιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆ιότι ο κ. Παπανικολάου
τώρα είµαι βέβαιος ότι στα δύο λεπτά δεν θα σταµατήσει.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Θα µας δώσετε λίγο χρόνο,
κύριε Πρόεδρε. Ξέρω το ενδιαφέρον σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Σας είδα που µου κάνατε
νόηµα ότι θα πρέπει να σας δώσω λίγο χρόνο παραπάνω.
Λοιπόν, εδώ είστε όλοι καλοί µεταξύ σας και ο κακός είµαι εγώ.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Ετσι γίνεται τελικώς.
Εγώ σας παρακαλώ θερµά να τηρούµε τους χρόνους.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Την ανοχή σας λίγο, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Με τον όρο, κύριε Πρόεδρε,
ότι δεν θα διακόπτει τις ολοµέλειες.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν διακόπτει. Ο
κ.Παπανικολάου αυτήν τη φορά τουλάχιστον δεν διέκοψε.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: 'Ολοι διακόπτουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εν τω µεταξύ έχουµε
πρόβληµα µε όσους είναι κάτω από το αυλάκι. 'Εχετε την αίσθηση -
δεν ξέρω αν είναι εκ παραδόσεως αυτή η αίσθηση- ότι κατά κάποιο
τρόπο πρέπει να έχετε και κάποια προνόµια εδώ στη Βουλή. Εµείς
προστεθήκαµε µετά στον εθνικό κορµό και πρέπει να ακολουθούµε.
Ορίστε, κύριε Παπανικολάου.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Ζήτησα την ανοχή σας, κύριε
Πρόεδρε, επειδή ο κ. Λαλιώτης είναι και γαµπρός µας και για αυτό
θα ήθελα να τον ενηµερώσω σωστότερα.
Κύριε Πρόεδρε, δυστυχώς τα πράγµατα δεν είναι όπως µας τα λέει
ο κύριος Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το Λεκανοπέδιο
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Αττικής και η µισή Πελοπόννησος είναι ήδη υπό τον έλεγχο Λαλιώτη
και προχωρεί.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Φοβάµαι ότι δεν είναι σωστά
ενηµερωµένος ο κύριος Υπουργός γιατί τον έχει επιφορτίσει και µε
άλλες αρµοδιότητες ο κύριος Πρωθυπουργός. Ως εκ τούτου θα
ήθελα να τον ενηµερώσω λεπτοµερέστατα.
Κύριε Υπουργέ, τα πράγµατα δεν είναι όπως τα λέτε. Θα αναφερθώ
σε στοιχεία για να τεκµηριώσω την άποψη ότι έχει γίνει "γεφύρι της
'Αρτας" ο δρόµος Τρίπολη-Καλαµάτα, καρκινοβατεί κυριολεκτικώς.
∆εν είναι έκφραση δική µου, είναι έκφραση δικών σας µηχανικών.
Φθάσαµε στο σηµείο να φτιάξουν και σύλλογο οι µηχανικοί µέλοι
του ΤΕΕ Καλαµάτας για να παρακολουθούν και να προωθούν τις
διαδικασίες εκτελέσεως των έργων.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Αναφέροµαι συγκεκριµένα στη σήραγγα Ραψοµάτη. Το 1997 ο κ.
Βερελής µέσα σε αυτήν την Αίθουσα είπε ότι δηµοπρατείται το έργο
το Φεβρουάριο του 1998. ∆υστυχώς µπαίνουµε στο Μάρτιο του
1999 και δεν έχει δηµοπρατηθεί ακόµη. Ο αρµόδιος εργολάβος
πτώχευσε και αλλού πρέπει να βρούµε τις αιτίες και ποιος φταίει.
Και αφού πήρε και τα τριακόσια τριάντα εκατοµµύρια (330.000.000)
δραχµες που ήταν η προκαταβολή, εξαφανίστηκε. Τώρα
περιµένουµε να γίνει άλλη εργολαβία. Πότε θα γίνει;
Σε αυτήν την αίθουσα και εσείς και ο κ.Βερελής είπατε το ∆εκέµβριο
του 1997 ότι θα δηµοπρατηθεί η σήραγγα Καλογερικού στις αρχές
του 1998. Είµαστε στον Μάρτιο του 1999 και ακόµη δεν έχει
δηµοπρατηθεί.
Παλάντιο από κόµβο Τριπόλεως µέχρι Καλογερικό. Τα
χωµατουργικά έργα έχουν τελειώσει από τον Αύγουστο του 1997
και ακόµη να προωθηθεί αυτή η διαδικασία. Βέβαια υπήρξε µία
παραπάνω τιµή όσον αφορά την εκτέλεση και την ολοκλήρωση του
έργου αυτού. 'Οµως, εδώ φταίει κάτι άλλο, κύριε Υπουργέ. Υπάρχει
γραφείο µελετών στο Υπουργείο σας αυτήν τη στιγµή -γιατί τα
µαθαίνουµε και εµείς, υπάρχουν διαρροές τώρα- που για όνοµα του
Θεού, δίνετε µόνο ένα δισεκατοµµύριο για µελέτες. Τουλάχιστον
χρειάζονται δέκα µε δεκαπέντε δισεκατοµµύρια. Κοιτάξτε το αυτό.
Ξέρω ότι είστε πολύ απασχοληµένος. 'Ισως όµως οι σύµβουλοί
σας, γραµµατείς και φαρισαίοι, δεν προωθούν και ενδεχοµένως
ναρκοθετούν τις καλές προθέσεις σας. Το λέω για να προφυλάξω
την αξιοπιστία σας.
'Οσον αφορά τις αντιφατικές απόψεις που υπάρχουν διάχυτες
καθηµερινώς στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης από αρµοδίους και
αναρµοδίους. 'Αλλοι λένε εδώ µέσα στην Αίθουσα ότι υπάρχουν
τριάντα τρία δισεκατοµµύρια, άλλοι λένε στην Καλαµάτα ότι
υπάρχουν τριάντα οκτώ δισεκατοµµύρια, άλλοι σαράντα πέντε
δισεκατοµµύρια. Εσείς είπατε σαράντα πέντε δισεκατοµµύρια ενώ
µας είχατε πει το Νοέµβριο του 1997 ότι είναι τριάντα τρία
δισεκατοµµύρια.
Είναι πολύ σωστό να υπάρχει µία ενιαία θέση όσον αφορά τη
χρηµατοδότηση. Τώρα τελευταία κυκλοφορεί και ένα άλλο σενάριο
αναφορικά µε την αυτοχρηµατοδότηση. 'Εχουν γίνει µελέτες
επανειληµµένως τόσο από την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας,
όσο και από την Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. επί γραµµατείας του κ.
Πλασκοβίτη. Και οι µελέτες αυτές έδειξαν ότι αποκλείεται κάποιος
επιχειρηµατίας να πάρει το έργο αυτό.
Και αυτό διότι στις διελεύσεις αυτοκινήτων πρέπει το µίνιµουµ να
είναι δεκαοκτώ χιλιάδες την ηµέρα από Τσακώνα προς Καλαµάτα
ενώ είναι µόνο έξι χιλιάδες. Εκτός αν σκέπτεσθε να χαρατσώσετε το
Μεσσηνιακό λαό µε κανά δεκαχίλιαρο διόδια. ∆ε νοµίζω, όµως, ότι
αυτό είναι στις προθέσεις σας.
'Ελεγαν οι αρχαίοι ηµών πρόγονοι: ∆ει δη χρηµάτων, πρέπει να
βρεθούν χρήµατα. 'Η θα µπει στο εθνικό σκέλος -και θέλουµε τη
γενναία στήριξη...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η ανοχή λόγω
Πελοποννήσου έχει τελειώσει κ. Παπανικολάου.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Σε µισό λεπτό τελειώνω.

Γενναία στήριξη µέσω του τρίτου Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης για
να ολοκληρωθεί και να πάψει να είναι "γεφύρι της 'Αρτας" ο δρόµος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο, για δύο λεπτά για να δευτερολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Κύριε Πρόεδρε, την ίδια
ευαισθησία που έχει ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. Παπανικολάου για
το συγκεκριµένο έργο, την ίδια έχω και εγώ, όχι επειδή είµαι από
την Πελοπόννησο ή επειδή έχω ιδιαίτερους δεσµούς µε τη
Μεσσηνία, αλλά επειδή θεωρώ ότι αυτό το έργο είναι ζωτικής
σηµασίας για την ανάπτυξη µιας ολόκληρης περιφέρειας και κατά
συνεπεια για την Ελλάδα.
Θέλω να γίνει σαφές ότι οι διασφαλισµένοι πόροι µέχρι σήµερα στα
πλαίσια του δεύτερου Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης είναι σαράντα
πέντε δισεκατοµµύρια (45.000.000.000) δραχµές. Είναι τριάντα τρια
δισεκατοµµύρια (33.000.000.000) δραχµές από το δεύτερο
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και εντεκάµισι δισεκατοµµύρια
(11.500.000.000) δραχµές από το Ταµείο Συνοχής. Αν τα αθροίσετε
θα καταλάβετε ότι εγώ λέω την αλήθεια.
Αυτά τα χρήµατα αντιστοιχούν στην κατασκευή σαράντα
χιλιοµέτρων. Τα υπόλοιπα πενήντα χιλιόµετρα πρέπει να ενταχθούν
-το έχουµε προτείνει στο Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας- στο τρίτο
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και µάλιστα κατ' απόλυτη
προτεραιότητα, γιατί πρέπει να ολοκληρωθεί το δίκτυο αυτό που
είναι ενταγµένο στα διευρωπαϊκά δίκτυα. ∆εν είναι γεφύρι της
'Αρτας.
Είναι γεγονός ότι για τις δυο εργολαβίες, για τον κόµβο της
Τρίπολης και για το Καλογερικό, οκτώµισι περίπου χιλιόµετρα -σας
είπα πως έχουν τα πράγµατα- υπήρχε η πρόταση από την
περιφέρεια Πελοποννήσου να υπάρχει µέσα από συγκριτικούς
πίνακες στους ίδιους εργολάβους το 50% για να ολοκληρωθεί το
έργο. Το Ταµείο Συνοχής δεν δέχθηκε να χρηµατοδοτήσει αυτήν τη
διαδικασία. Είµαστε στη φάση του διαλόγου. Ελπίζουµε να πεισθεί,
ώστε να προχωρήσει και να ολοκληρωθεί το έργο. Αν δεν πεισθεί
θα το δηµοπρατήσουµε µε αυτές τις συµπληρωµατικές
απαιτούµενες εργασίες.
Για τη σήραγγα Ραψοµάτη, το έργο έχει δηµοπρατηθεί από
20.11.97 µε προϋπολογισµό έξι δισεκατοµµυρίων. 'Εχει αναδειχθεί
µειοδότης ο οποίος δεν ξεκίνησε τις εργασίες γιατί αντιµετωπίζει
προβλήµατα. ∆εν φταίµε εµείς. Στα πλαίσια της διαφάνειας αυτός
ήταν ο µειοδότης και αυτός έπρεπε να το πάρει.
Στις εποµενες τρεις τέσσερις εβδοµάδες θα έχει ξεκαθαρίσει, αν
µπορεί να το αναλάβει, µε ποιους όρους, µε ποιες προϋποθέσεις,
µε ποιες εγγυήσεις.
Για το τµήµα Σήραγγα Ραψοµάτη µέχρι σιδηροδροµικό σταθµό
Λεύκτρων. Είναι οκτώ χιλιόµετρα µε δεκατρία δισεκατοµµύρια
προϋπολογισµό. Αυτό το έργο προχωράει. 'Εχει υπογραφεί η
σύµβαση και ο προβλεπόµενος χρόνος ολοκλήρωσης είναι µέχρι το
τέλος του 2000.
Για το τµήµα Παραδείσια - Τσακώνα είναι πεντέµισι χιλιόµετρα µε
τέσσερα δισεκατοµµύρια κόστος και ήδη κατασκευάζεται.
Προβλεπόµενος χρόνος ολοκληρωσης είναι το τέλος του 1999.
Επίσης κατασκευάζονται η νέα είσοδος Καλαµάτας, η γέφυρα
σιδηροδροµικής γραµµής στην Καλαµάτα, στα Ασπροχώµατα. Είναι
δυο έργα που στο τέλος του 1999 θα έχουν ολοκληρωθεί.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Το τµήµα Τσακώνα - Καλαµάτα;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων): Αυτό είναι το µεγάλο κοµµάτι
για το τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης µε προϋπολογισµό τριάντα
δισεκατοµµυρίων.
Μπορώ να αναφέρω πολλές άλλες λεπτοµέρειες. Θα καλέσω σε
σύσκεψη τον περιφερειάρχη και τους Βουλευτές της περιφέρειας και
θα τα πούµε εκεί αναλυτικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Νοµίζω ότι αυτό είναι
το πιο δόκιµο διότι δεν έχει νόηµα να αναφέρονται οι
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λεπτοµέρειες. Στις επίκαιρες ερωτήσεις πρέπει να µένει το
συµπέρασµα. Και το συµπέρασµα είναι ότι ο δρόµος προχωράει.
Η δεύτερη µε αριθµό 665/17.2.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αχιλλέα Κανταρτζή προς
τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις
προθέσεις του Υπουργείου να καταργήσει τις πανελλαδικές
προαγωγικές εξετάσεις της Β' τάξης των Ενιαίων Λυκείων κλπ.,
διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή.
Τέταρτη είναι η µε αριθµό 662/17.2.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου
Καρατάσου προς τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξης, σχετικά µε τη
στελέχωση του Πολυδύναµου Αστυνοµικού Τµήµατος Αχαρνών, την
επανίδρυση του τµήµατος στο ∆ήµο Ζεφυρίου κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση σε περίληψη έχει ως εξής:
"Τα τελευταία χρόνια ο ∆ήµος Ζεφυρίου δοκιµάζεται από έντονα
προβλήµατα, που κατά κύριο λόγο οφείλονται σε άτοµα που κάνουν
συχνές και πολλές παρεµβάσεις, στους αλλοδαπούς, στους
αθίγγανους και στη διακίνηση ναρκωτικών.
Καθηµερινά παρατηρούνται κλοπές, επεισόδια µε οπλοφορία και
οπλοχρησία, επικίνδυνη οδήγηση από ανήλικους, βιασµοί και
επιθέσεις σε όσους αρνούνται να αγοράσουν ναρκωτικά.
Είχαµε θίξει το θέµα αυτό και µε προηγούµενες Ερωτήσεις που
κατέθεσα και συζητήθηκαν στις 8-1-97 και 11-11-98.
Επειδή µέχρι σήµερα τα προβλήµατα όχι µόνο δεν λύθηκαν, αλλά
οξύνθηκαν και
Επειδή η κατάσταση στο Zεφύρι έχει οδηγήσει σε τραγικά αδιάξοδα,
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός τι προτίθεται να πράξει και ποια
µέτρα θα λάβει ώστε:
1. Να ενισχυθεί το Πολυδύναµο Τµήµα Αχαρνών και να επανιδρυθεί
το Αστυνοµικό Τµήµα Ζεφυρίου.
2. Να υπάρξει αποτελεσµατική αντιµετώπιση, της ασύστολης
χρήσης όπλων, των κλοπών και της εµπορίας ναρκωτικών."
Ο κ. Χρυσοχοϊδης -και του ευχόµαστε καλή επιτυχία- έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Και από µας κύριε Υπουργέ.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης):
Ευχαριστώ.
Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Καρατάσος πολύ εύλογα εκφράζει την αγωνία
του για την εγκληµατικότητα της περιοχής Ζεφυρίου και εδώ πρέπει
να διαβεβαιώσω τη Βουλή ότι το Υπουργείο γνωρίζει τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζει το Ζεφύρι και ιδιαίτερα η
βορειοδυτική πλευρά, που όπως ξέρετε κατοικούν µόνιµα τρεις
χιλιάδες αθίγγανοι, η πλειοψηφία των οποίων διαµένει σε µόνιµες
κατοικίες που έχουν κτισθεί αυθαίρετα προ πολλών ετών και γίνεται
µία µεγάλη προσπάθεια σε συνεργασία µε τις τοπικές αρχές για την
επίλυση των προβληµάτων. Γίνεται ακόµα µία προσπάθεια για την
πρόληψη και την καταστολή της εγκληµατικότητας, την πάταξη της
αυθαίρετης δόµησης και επιτέλους να παγιώσουµε ένα αίσθηµα
ασφάλειας στους κατοίκους της ευρύτερης περιοχής.
Πάντως, στη συγκεκριµένη περιοχή διενεργούνται και πεζές και
εποχούµενες περιπολίες καθηµερινά, καθ'όλο το εικοσιτετράωρο,
υπάρχουν τακτικές εξορµήσεις της τροχαίας και συστηµατικοί
έλεγχοι από το Πολυδύναµο Αστυνοµικό Τµήµα της περιοχής, όσο
και από τις υπόλοιπες υπηρεσίες της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης
Αττικής. Συστηµατικοί επίσης είναι και οι έλεγχοι της
δραστηριότητας των αλλοδαπών διαφόρων εθνικοτήτων, που
διαµένουν παράνοµα στη χώρα και διαπράττουν αξιόποινες
πράξεις.
Πρέπει να σας πω ότι για το 1998 έχουµε συλλάβει οκτώ
αλλοδαπούς για κλοπές και είκοσι οκτώ για παραβάσεις του νόµου
ναρκωτικών, ενώ έχουν απελαθεί από τη χώρα διακόσιοι ογδόντα
επτά αλλοδαποί. Πρέπει να σας πω ακόµα ότι η εγκληµατικότητα
στη συγκεκριµένη περιοχή ελέγχεται σε ικανοποιητικό βαθµό και
εκτιµάται ότι δεν ξεπερνάει το µέσο όρο της εγκληµατικότητας σε

σχέση µε τα άλλα προάστια του λεκανοπεδίου Αττικής. Σε
συγκεκριµένα σηµεία του συγκεκριµένου Πολυδύναµου Τµήµατος
υπάρχουν λόγω των ιδιοµορφιών ιδιαίτερα προβλήµατα και γι'αυτό
καταβάλλεται µία ιδιαίτερη προσπάθει σε συνεργασία µε τις
συναρµόδιες υπηρεσίες, κυρίως µε τους δήµους και τους τοπικούς
φορείς για την αντιµετώπιση των προβληµάτων που προκύπτουν
από τους µόνιµα εγκατεστηµένους στην περιοχή ή διερχόµενους
αθίγγανους. Επίσης πρέπει να πω ότι για τις συγκεκριµένες οµάδες
υπάρχει µία ιδιαίτερη ευαισθησία ως προς την αντιµετώπισή τους
και γενικότερα γίνεται µία προσπάθεια και µία προσέγγιση τέτοια
που να ανταποκρίνεται στις ιδιαιτερότητες της περιοχής.
Κύριε Πρόεδρε, για να µη παραβιάσω το χρόνο που µου δώσατε,
θα επανέλθω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Καρατάσος έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ: Κύριε Υπουργέ, να σας ευχηθώ και εγώ
σιδεροκέφαλος, γιατί το έργο που έχετε αναλάβει είναι πάρα πολύ
δύσκολο. 'Οµως αυτά που θα πείτε να µη µείνουν ούτε στα λόγια,
αλλά ούτε και στα χαρτιά. Πρέπει να σας πω ότι δεν σας έχουν
ενηµερώσει επαρκώς και είναι φυσικό τί ακριβώς γίνεται εκεί πέρα.
Σε προηγούµενη ερώτηση που είχα κάνει στον προηγούµενο
Υπουργό, µας είχε πει ότι πράγµατι υπάρχει µεγάλο πρόβληµα και
γι'αυτό είχε δώσει οχήµατα στον Πολυδύναµο, τον είχε στελεχώσει
µε τριάντα αστυφύλακες και είχε πλέον ικανό αριθµο ανδρών, ώστε
να µπορέσει να τα βγάλει πέρα.
'Οµως, δεν είναι έτσι τα πράγµατα, κύριε Υπουργέ!
Κατ' αρχήν, δόθηκαν τριάντα άτοµα και τα δεκαπέντε έφυγαν
αµέσως.
∆εύτερον, νέα οχήµατα δεν πήγαν καθόλου. Εκεί -για να ξέρετε-
υπάρχουν ένα λεωφορείο, ένα τζιπ και τρία περιπολικά. Το ένα
περιπολικό το έχει σε καθηµερινή βάση η χωµατερή. Τα άλλα δύο
περιπολικά είναι παλαιά, µε αποτέλεσµα πηγαίνοντας κάθε πρωϊ να
µοιράσουν δικόγραφα οι αστυνοµικοί, να µην υπάρχει κανείς στο
Τµήµα. Αναγκάζονται έτσι για µία έκτακτη περίπτωση οι
αστυφύλακες εκεί να παίρνουν τα δικά τους αυτοκίνητα µε τα
γνωστά αποτελέσµατα.
'Αρα, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, δεν είναι έτσι τα πράγµατα. Πρέπει να
ξέρετε, ότι το Ζεφύρι έχει γίνει πολυεθνική οργάνωση διακίνησης
ναρκωτικών. Αν παρακολουθείτε την τηλεόραση κλπ., λένε συνέχεια
για τα ναρκωτικά ότι τα πάνε στο Ζεφύρι. ∆εν υπάρχει άλλος
δρόµος. Εκεί δεν µπορείς να περάσεις µετά τις 21.00'.
Καταλαβαίνετε τι γίνεται;
'Οσο για την αστυνόµευση που µας λέτε, δεν υπάρχει! Πιάνετε
αυτούς που πάνε να αγοράσουν κανένα τσιγαράκι κλπ, αλλά τους
εµπόρους δεν τους πιάνετε, γιατί δεν µπορείτε να πάτε εκεί. Πως να
πάνε οι άνδρες εκεί πέρα;
Είναι πολύ σοβαρή αυτή η υπόθεση και αν δεν τη δείτε σοβαρά το
πρόβληµα θα γίνει µεγαλύτερο. Γι' αυτό εάν θέλετε πράγµατι να
λύσετε το πρόβληµα, πρέπει να στελεχώσετε τον Πολυδύναµο και
µε ανθρώπινο δυναµικό αλλά και µε µηχανικό, µε αυτοκίνητα. Αλλά
πολύ περισσότερο, κύριε Υπουργέ, πρέπει επί εικοσιτετραώρου
βάσεως να είναι γύρω από το Ζεφύρι όργανα της Τάξεως, γιατί έτσι
µόνο βλέποντας την κίνηση που θα υπάρχει πιστεύω ότι θα
µετριάσουµε την κατάσταση!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο για δύο λεπτά να δευτερολογήσει.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης): Κύριε
συνάδελφε, πράγµατι έχουν σταλεί τριάντα νέοι αστυφύλακες στην
περιοχή. 'Οµως, θα εξετάσω αυτό που µου λέτε.
Αυτήν τη στιγµή υπηρετούν δεκαεπτά αξιωµατικοί στο Πολυδύναµο
και εκατόν δέκα τρεις αστυνοµικοί κατωτέρων βαθµών. Και
πράγµατι υπάρχουν και αυτά τα υλικοτεχνικά µέσα, τα οποία και
εσείς αναφέρατε.
Βεβαίως,  υπάρχει  το  γενικότερο  πρόβληµα,  όπως  ξέρετε,  µε
την  ενασχόληση  της  Αστυνοµίας  µε  ένα  σωρό  άλλα
καθήκοντα,  τα  οποία  δεν  είναι  της  αρµοδιότητάς  της.  Είναι
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ένα ζήτηµα για το οποίο έχουν γίνει σηµαντικές προσπάθειες στο
παρελθόν και θα πρέπει να συνεχίσουµε, ούτως ώστε η Αστυνοµία
να ασχοληθεί µε τα κύρια καθήκοντά της που είναι η προστασία των
πολιτών.
Στα πλαίσια αυτά πρέπει να σας πω, ότι εξετάζουµε και τη
λειτουργία των υπηρεσιών της ∆ιεύθυνσης της ∆υτικής Αττικής και
ιδιαίτερα εκείνα τα σηµεία που πράγµατι υπάρχουν ιδιαίτερα
οξυµένα αστυνοµικά προβλήµατα, όπως είναι οι Αχαρνές, τα
Λιόσια, η Φυλή, το Ζεφύρι κλπ.
Πρέπει να σας τονίσω ακόµα, ότι στη Γενική Αστυνοµική ∆ιεύθυνση
Αττικής δόθηκε εντολή να λάβει στη συγκεκριµένη περιοχή και στην
ευρύτερη ∆υτική Αττική κάθε αναγκαίο µέτρο αστυνόµευσης για την
καταστολή και πρόληψη κάθε µορφής εγκληµατικότητας, ούτως
ώστε πράγµατι να ενισχύσουµε το αίσθηµα ασφάλειας των πολιτών.
Πολύ σύντοµα θα είµαι σε θέση να σας ανακοινώσω κάποια µέτρα
γύρω από αυτά τα ζητήµατα.
Ευχαριστώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ: Κύριε Υπουργέ, για το Αστυνοµικό
Τµήµα στο Ζεφύρι υπάρχει σκέψη να επανδρωθεί;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Καρατάσο,
συµπληρώνετε τόσο καιρό εδώ και έχετε κάνει τόσες επίκαιρες
ερωτήσεις. Σας παρακαλώ, ξέρετε ότι δεν το προβλέπει ο
Κανονισµός αυτό που κάνετε!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ: Το ξέρω, κύριε Πρόεδρε. Συγνώµη!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εισερχόµαστε στις
επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 666/17.2.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριου Παπαγεωργόπουλου προς
τους Υπουργούς Εθνικής 'Αµυνας, ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε την
διαλεύκανση των αιτιών θανάτου του στρατιώτη Σπύρου
Ρωµιόπουλου, την απόδοση ευθυνών κλπ., διαγράφεται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι ασεβής
η συµπεριφορά των Υπουργών!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Να την
ξανακαταθέσετε, κύριε Παπαγεωργόπουλε, και εφόσον κληρωθεί θα
φροντίσουµε ώστε να έρθει ο κύριος Υπουργός ή ο κύριος
Υφυπουργός.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι ασέβεια!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εύτερη επίκαιρη
ερώτηση είναι η µε αριθµό 664/17.2.99 του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Χαράλαµπου Αγγουράκη
προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε
την κυκλοφορία γενετικά µεταλλαγµένων τροφίµων στην αγορά, την
λήψη µέτρων αποτελεσµατικού ελέγχου κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αγγουράκη σε περίληψη έχει ως εξής:
"Αδίστακτες οι πολυεθνικές εταιρείες προκειµένου να πετύχουν
υπερκέρδη δεν διστάζουν να κυκλοφορούν στην αγορά γενετικά
µεταλλαγµένα τρόφιµα, αδιαφορώντας εάν αυτά µπορεί να έχουν
σοβαρότατες -ακόµη και µη αναστρέψιµες- συνέπειες στη δηµόσια
υγεία. Πολύ περισσότερο µάλιστα που οι επιστήµονες δηλώνουν
κατηγορηµατικά ότι "κανείς δεν εγγυάται την ασφάλεια των γενετικά
τροποποιηµένων τροφίµων" και ζητούν την απαγόρευση διάθεσή
τους στην αγορά µέχρι να γίνουν νέες µελέτες.
Το θέµα είναι πως στη χώρα µας κυκλοφορούν γενετικά
µεταλλαγµένα τρόφιµα και µάλιστα χωρίς κανένα έλεγχο από τις
αρµόδιες υπηρεσίες και ούτε καν µε κάποια προειδοποιητική
ένδειξη.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί ποια µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση
και πότε ώστε:
Να αποσυρθούν άµεσα τα τρόφιµα αυτού του τύπου που έχουν
κυκλοφορήσει και να απαγορευθεί στο τέλος η κυκλοφορία γενετικά
τροποποιηµένων τροφίµων, τουλάχιστον µέχρι να ολοκληρωθούν οι
αναγκαίες και να αποσαφηνιστούν οι πιθανές επιπτώσεις.
Nα δροµολογηθούν άµεσα οι διαδικασίες αποτελεσµατικού ελέγχου

και σήµανσης των γενετικά µεταλλαγµένων τροφίµων από το Γενικό
Χηµείο του Κράτους".
Ο κ. Χαραλάµπους έχει το λόγο για τρία λεπτά να πρωτολογήσει.
Κύριε Χαραλάµπους, σας ευχόµαστε καλή δύναµη στο έργο σας!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, η επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου κ. Αγγουράκη θέτει
πράγµατι ένα σοβαρό θέµα, το οποίο φαντάζοµαι ότι και µελλοντικά
θα απασχολήσει την κοινωνία µας, όχι µονάχα τοπικά αλλά σε
παγκόσµιο επίπεδο, την προστασία, δηλαδή, των καταναλωτών
από τα γενετικά τροποποιηµένα τρόφιµα.
Βεβαίως, η κατάσταση δεν είναι όπως περιγράφεται. 'Ηδη, και σε
κοινοτικό και σε εθνικό επίπεδο έχουν ληφθεί µέτρα προστασίας του
καταναλωτή. 'Εχει περάσει από την Ευρωπαϊκή Κοινότητα η οδηγία
90/220/ΕΟΚ, µε την οποία επιβάλλεται έλεγχος αυτών των
τροφίµων και χορηγούνται πιστοποιητικά. Η Ελλάδα έχει έγκαιρα
προσχωρήσει, έχει ενσωµατώσει στο Εθνικό ∆ίκαιο την οδηγία αυτή
και υπάρχει σε λειτουργία µία εθνική επιτροπή µε συντονισµό του
ΥΠΕΧΩ∆Ε και των συναρµόδιων Υπουργείων για να
παρακολουθήσει τα σχετικά ζητήµατα.
Το Υπουργείο Ανάπτυξης µέσα από τη Γενική Γραµµατεία
Καταναλωτή παρακολουθεί από πάρα πολύ κοντά, µαζί µε το
Χηµείο του Κράτους, έτσι ώστε να εφαρµόζονται αυτές οι διατάξεις
και να εντοπίζεται κάθε περίπτωση η οποία θέτει σε κίνδυνο τη
δηµόσια υγεία.
'Ηδη έχουµε προχωρήσει σε κινήσεις οι οποίες θα επιβάλουν όχι
µονάχα την αναγραφή της πιστοποίησης στα αγγλικά αλλά και σε
µετάφραση και στα ελληνικά, ώστε να µπορεί ο καταναλωτής να
επιλέγει.
Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε, δεν θεωρούµε ότι αυτό το µείζον θέµα έχει
κλείσει µε τα µέτρα αυτά που έχουµε πάρει.
Το Υπουργείο Ανάπτυξης αναπτύσσει τους ελέγχους από το
τελωνείο µέχρι τον τελικό καταναλωτή, ούτως ώστε να αποκλίσει
κάθε περίπτωση κινδύνου στην υγεία των καταναλωτών. Μέχρι
σήµερα τα αποτελέσµατα είναι θετικά. Το Υπουργείο Ανάπτυξης θα
προχωρήσει και είναι ήδη έτοιµο το σχέδιο, στη δηµιουργία Ενιαίου
Φορέα Ελέγχου Τροφίµων (ΕΦΕΤ), ώστε οι διάσπαρτες υπηρεσίες
οι οποίες ελέγχουν τα τρόφιµα και ποτά να συγκεντρωθούν σε ένα
κεντρικό φορέα και να µπορούν να ανταποκριθούν στις σύγχρονες
ανάγκες προστασίας του καταναλωτή από τις εξελίξεις της
επιστήµης και από τις αδυναµίες που στην πορεία αυτή
παρουσιάζονται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αγγουράκης έχει
το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτηση.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατ' αρχήν να ευχηθώ και εγώ
καλή επιτυχία στον κύριο Υπουργό στο έργο του.
Τώρα όσον αφορά την ερώτηση που έθεσα, τουλάχιστον διέκρινα
µία ανησυχία από τον κύριο Υπουργό και ενδεχοµένως αυτή να
βοηθήσει στο να αντιµετωπιστεί µία κατά τη γνώµη µας επικίνδυνη
και απαράδεκτη -θα έλεγα- κατάσταση.
Κατ' αρχήν, κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν δύο ζητήµατα:
Πρώτα απ' όλα, υπάρχει ένα πόρισµα µιας επιστηµονικής µελέτης
που δηµοσιεύτηκε στη Μεγάλη Βρετανία -στη χώρα µας την έφερε
στη δηµοσιότητα η εφηµερίδα "ΤΑ ΝΕΑ" στις 15 Φεβρουαρίου-
όπου τα πράγµατα είναι σαφέστατα. Είκοσι επιστήµονες από
δεκατρείς χώρες λένε, ότι οι συνέπειες µπορεί να είναι ολέθριες για
τα γενετικά µεταλλαγµένα τρόφιµα και ως εκ τούτου συνιστούν την
απαγόρευση της κυκλοφορίας αυτών των τροφίµων µέχρι να
ολοκληρωθούν οι έρευνες. Γι' αυτό κιόλας έθεσα το θέµα τι
σκοπεύει η Κυβέρνηση να κάνει ως προς αυτό το σκέλος της
υπόθεσης, δηλαδή, την απαγόρευση της κυκλοφορίας.
Υπάρχει φυσικά µία ιδεολογική διαφωνία. Το θέµα είναι για µας ότι
το πρόβληµα δεν λύνεται µε το µαρκάρισµα, µε τη σήµανση. Εν
πάση περιπτώσει, ας πάµε και στο θέµα της σήµανσης.
'Εχω στην ίδια εφηµερίδα µία δήλωση -έτσι το σηµειώνει ο
συντάκτης της εφηµερίδας- του Γενικού Χηµείου του Κράτους
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της χώρας µας, η οποία λέει συγκεκριµένα το εξής: "Μέχρι στιγµής
δεν έχει ληφθεί µέριµνα για τις διαδικασίες ελέγχου και τη σήµανση
των γενετικά µεταλλαγµένων προϊόντων". Αυτό έλεγε το Γενικό
Χηµείο του Κράτους. Αν ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα αυτή
η δήλωση, δεν µπορώ να το ξέρω εγώ. Αυτό είναι και το πρόβληµα
που υπάρχει. Κυκλοφορούν στην ελληνική αγορά είτε ευθέως είτε
έµµεσα γιατί ξέρετε ότι πολλά τέτοια προϊόντα πάνε ως πρώτη ύλη
σε άλλα τρόφιµα και ουδείς γνωρίζει ότι καταναλώνει γενετικά
τροποποιηµένα υλικά. Κατά συνέπεια, υπάρχει ένα θέµα να πάρει
θέση η Κυβέρνηση απέναντι στη συγκεκριµένη έρευνα και
υπάρχουν τρόποι να το κάνουν αυτό. Και ένα δεύτερο, νοµίζω, να
απαγορεύσει για ένα χρονικό διάστηµα την κυκλοφορία αυτών των
υλικών. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε κύριε
Υφυπουργέ. Προσέξτε µήπως σας αδειάσουν σαν τον Τόνι Μπλερ
κανά δυο τρεις τόνους από µεταλλαγµένα υλικά προς την πόρτα του
Υπουργείου!
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Εγώ δεν έχω πάντως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, εγώ µια και γνωρίζω -και προσπαθούµε να το γνωρίζουµε
όλοι- ότι υπάρχουν και κάποιες επισηµάνσεις, τις διαβάζω και καλό
είναι να προφυλασσόµαστε όλοι απ' αυτούς τους κινδύνους.
∆εν υπάρχει κύριοι συνάδελφοι καµία ανησυχία. Οι κρατικές
υπηρεσίες παίρνουν όλα τα µέτρα. 'Οµως, θα ήταν επιπόλαιο σε
ένα τόσο σοβαρό θέµα να εφησυχάζουµε. Θα πρέπει να είµαστε επί
µονίµου βάσεως σε εγρήγορση, ώστε να διασφαλίζουµε τη
µεγαλύτερη δυνατή προστασία στην υγεία του καταναλωτή. Μ'
αυτήν την έννοια, λοιπόν, βεβαίως δεν µπορούµε να είµαστε
ήσυχοι, οφείλουµε να είµαστε ανήσυχοι και συνεχώς να
διασφαλίζουµε απ' όλες τις πλευρές αυτήν την προστασία.
Βρισκόµαστε µπροστά σε προόδους της επιστήµης πρωτόγνωρες,
οι οποίες αλλάζουν τη φυσιογνωµία της ανθρωπότητας στο επίπεδο
διατροφής και µην ξεχνάµε ότι τελικά αυτές οι πρόοδοι ανέβασαν το
µέσο όρο ζωής από σαράντα χρόνια στα εβδοµήντα πέντε, µε τις
συνέπειές τους όµως. Κατά συνέπεια, αυτές τις προόδους δεν
µπορούµε να τις αντιµετωπίσουµε µε συντηρητισµό, αλλά θα τις
αντιµετωπίσουµε µε εγρήγορση, ώστε να κρατήσουµε από τις
προόδους της επιστήµης όλα τα θετικά που ανεβάζουν το βιοτικό
επίπεδο και το µέσο όρο ζωής, προσέχοντας όµως παράλληλα τις
παραµέτρους εκείνες που µπορούν να µας διαφύγουν και να
δηµιουργήσουν προβλήµατα. Και η ελληνική Κυβέρνηση έχει και
ευαισθησία και πρόνοια σ' αυτό το θέµα και αντιλαµβάνεται πάρα
πολύ καλά τι σηµαίνει η προστασία του καταναλωτή σ' αυτόν τον
τοµέα τα προσεχή χρόνια. Και διαβεβαιώνουµε το Σώµα ότι θα
κάνουµε -και κάνουµε- όλες εκείνες τις αναγκαίες ενέργειες, ώστε να
προστατεύσουµε τον καταναλωτή από ανεπιθύµητες παρενέργειες
αυτών των επιστηµονικών προόδων. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τρίτη είναι η µε αριθµό
650/15.2.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού της
Αριστεράς και της Προόδου κ. Μαρίας ∆αµανάκη προς τον
Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την έκδοση του
προεδρικού διατάγµατος για τη λειτουργία Κέντρων Υποδοχής
Προσφύγων κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. ∆αµανάκη είναι η ακόλουθη:
"Η τελευταία αστυνοµική επιχείρηση στην Πλατεία Κουµουνδούρου
αναδεικνύει για µια ακόµη φορά το τεράστιο θέµα ανυπαρξίας
πολιτικής για τους πρόσφυγες και τους οικονοµικούς µετανάστες.
Ούτε η Κυβέρνηση ούτε η Τοπική Αυτοδιοίκηση εµφανίζονται
διατεθειµένες να δώσουν ουσιαστική λύση στο πρόβληµα.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Πότε σκοπεύει να εκδόσει το προεδρικό διάταγµα του ν. 2452/96
για τη λειτουργία Κέντρων Υποδοχής Προσφύγων;
2. 'Εχει η Κυβέρνηση σχέδιο για τη δηµιουργία νέου Κέντρου
Προσφύγων πέραν του κορεσµένου κέντρου του Λαυρίου;
3. Τι µέτρα θα πάρει για την προσωρινή ανακούφιση των
οικονοµικών µεταναστών που διέρχονται από τη χώρα µας και δεν

υποβάλλουν αιτήσεις για τη χορήγηση ασύλου (Κούρδοι της
Πλατείας Κουµουνδούρου);
4. Ποια κονδύλια απορροφήθηκαν κατά τα έτη 1997 και 1998 από
τα σχετικά προγράµµατα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης;".
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Θεόδωρος Κοτσώνης έχει το
λόγο για τρία λεπτά να πρωτολογήσει.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΤΣΩΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας έχει θέσει σε
εφαρµογή ένα εθνικό σχεδιασµό για την κοινωνική προστασία των
προσφύγων. Το προεδρικό διάταγµα του ν. 2452/1996 για τη
λειτουργία των Κέντρων Υποδοχής Προσφύγων βρίσκεται στο
Συµβούλιο της Επικρατείας προς επεξεργασία. Εκεί µεταξύ άλλων
ρυθµίζουµε το τεράστιο πρόβληµα της ιατροφαρµακευτικής και
νοσοκοµειακής κάλυψης των προσφύγων.
Ταυτόχρονα µε το προαναφερόµενο προεδρικό διάταγµα παρέχεται
η δυνατότητα στις ιδιαίτερα ευάλωτες κατηγορίες προσφύγων όπως
ασυνόδευτοι ανήλικοι, άτοµα µε ειδικές ανάγκες, ηλικιωµένοι, να
φιλοξενούνται στα υφιστάµενα για τους ηµεδαπούς ιδρύµατα.
Ταυτόχρονα γίνεται εκσυγχρονισµός του υφιστάµενου στο Λαύριο
Αττικής κέντρου προσωρινής διαµονής αιτούντων άσυλο και
εκσυγχρονισµός των παρεχόµενων υπηρεσιών. Στο κέντρο
υλοποιούνται σήµερα οι παρακάτω δράσεις: Αναβάθµιση των
κτιριακών εγκαταστάσεων, γίνονται εργασίες για την ολοκλήρωση
των εργασιών ανακατασκευής των χώρων υγιεινής και του
συστήµατος κεντρικής θέρµανσης. Επίσης, γίνεται αναβάθµιση των
κοινωνικών υπηρεσιών του κέντρου.
Για το συγκεκριµένο στόχο βρίσκεται σε εξέλιξη πολυδιάστατο
πρόγραµµα το οποίο αφορά µεταξύ άλλων τη δηµιουργία βάσης
δεδοµένων για την πλήρη καταγραφή των κοινωνικών
χαρακτηριστικών των φιλοξενουµένων, επαγγελµατική ειδίκευση,
εκπαιδευτικό επίπεδο, η οποία θα αποτελέσει το βασικό εργαλείο
της κοινωνικής υπηρεσίας του κέντρου για την κοινωνική και
επαγγελµατική ένταξη των προσφύγων.
Το συγκεκριµένο πρόγραµµα επιχορηγείται από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή και το Υπουργείο µας καλύπτει µέρος της εθνικής
συµµετοχής.
'Οσον αφορά το δεύτερο ερώτηµα που αφορά την ίδρυση νέου
κέντρου προσωρινής διαµονής, το Υπουργείο µας υπέβαλε αίτηση
για τη χρηµατοδότηση δηµιουργίας νέου κέντρου προσφύγων στη
δυτική Ελλάδα, το οποίο θα αναπτυσσόταν σε δύο φάσεις, ώστε να
υπάρξει πλήρης αξιοποίηση των κοινοτικών κονδυλίων. Μάλιστα
στην αίτηση έγινε ρητή αναφορά στο γεγονός ότι το σχέδιο ήταν σε
πλήρη αντιστοιχία µε το σηµείο οκτώ του σηµείου βάσης για την
είσοδο µεταναστών από το Ιράκ και τις γειτονικές χώρες, κυρίως
κουρδικής καταγωγής.
Για την πρώτη φάση αιτήθηκαν ένα εκατοµµύριο εξακόσιες ενενήντα
τέσσερις χιλιάδες τετρακόσια δώδεκα ECU, όταν ο συνολικός
προϋπολογισµός της γραµµής ήταν τρία εκατοµµύρια επτακόσιες
πενήντα χιλιάδες ECU. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, παρά τις αρχικές
προφορικές διαβεβαιώσεις της, τελικά δεν ενέκρινε το σχέδιο.
Το Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας δια µέσου της ΜΕΑ στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, εξέφρασε τη δυσαρέσκειά του και δήλωσε, ότι
το σχέδιο θα επανυποβληθεί του χρόνου στο σύνολό του. Η
επιτροπή εξέφρασε και πάλι τη θετική θέση της για τη δηµιουργία
νέου κέντρου υποδοχής προσφύγων και υποσχέθηκε θετική
αντιµετώπιση του σχεδίου στην νέα προκήρυξη.
'Οσον αφορά το τρίτο ερώτηµα για τα µέτρα που αφορούν την
προσωρινή ανακούφιση των οικονοµικών µεταναστών που
διέρχονται από τη χώρα µας και δεν υποβάλλουν αιτήσεις για
χορήγηση ασύλου, θέλω να πω ότι βρισκόµαστε σε συνεννόηση,
µια δύσκολη συνεννόηση, µε τη Νοµαρχιακή και Τοπική
Αυτοδιοίκηση, για τη δηµιουργία κέντρων υποδοχής, εκµάθησης
ελληνικής γλώσσας και ένταξης στην αγορά εργασίας.
Τέλος,  σε  ό,τι  αφορά  τα  συγχρηµατοδοτούµενα  από  την
Ευρωπαϊκή  Επιτροπή  προγράµµατα,  σηµειώνουµε  ότι  για  το
χρονικό  διάστηµα  1997-1998,  πρώτη  εφαρµογή  των  προγραµ-
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µάτων, χρηµατοδοτήθηκαν και υλοποιήθηκαν διάφορα σχέδια από
µη κυβερνητικές οργανώσεις, εκ των οποίων συγχρηµατοδοτήσαµε
τα δύο µε το ποσόν των τριάντα εννέα εκατοµµυρίων εβδοµήντα
δύο χιλιάδων επτακοσίων εξήντα (39.072.760) δραχµών, ενώ
συµµετείχαµε στο σχεδιασµό του συνόλου των προτάσεων. Για το
χρονικό διάστηµα 1998-1999, συµµετείχαµε στο σχεδιασµό των
περισσοτέρων σχεδίων ενώ συγχρηµατοδοτούµε πέντε εξ αυτών µε
το ποσόν των εξήντα πέντε εκατοµµυρίων εβδοµήντα εννέα
χιλιάδων τριακοσίων (65.079.300) δραχµών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. ∆αµανάκη έχει το
λόγο για δύο λεπτά, να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή της.
ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, τα προβλήµατα τα οποία
υπάρχουν και που αφορούν τη ζωή, τις ανθρώπινες συνθήκες
διαβίωσης των Κούρδων µεταναστών και των άλλων οικονοµικών
µεταναστών και των προσφύγων στη χώρα µας, είναι γνωστά.
Εγώ, τα έχω συζητήσει µε τον κύριο Υπουργό και άλλη φορά. Είναι
γεγονός ότι επανήλθαν µε ένα δραµατικό τρόπο, µετά την τελευταία
τραγωδία που υπέστηµεν και σαν χώρα µε την υπόθεση Οτσαλάν
και έτσι έχουν βγει πια στο φως της επικαιρότητας.
Τονίζω όµως ότι είναι ανάγκη η ελληνική πολιτεία να µπορέσει να
αναπτύξει µια σταθερή και πάγια πολιτική γι'αυτά τα θέµατα, διότι
θα τα βρίσκουµε συνεχώς µπροστά µας. Στα θέµατα αυτά,
δοκιµάζεται εν τέλει η ανθρωπιά µας, η ανθρωπιά της Ελλάδας, της
Ευρώπης και ίσως αυτό το πρόβληµα της µετανάστευσης θα είναι
το κύριο πρόβληµα ή ένα από τα κύρια προβλήµατα πάνω στα
οποία θα οικοδοµηθούν και οι όποιες διαχωριστικές γραµµές θα
διαχωρίζουν, αν θέλετε, την προοδευτική παράταξη από τη
συντήρηση.
Τα λέω όλα αυτά για να πω, ότι κατά τη γνώµη µου το όλο έργο της
Κυβέρνησης είναι εντελώς ανεπαρκές σ'αυτόν τον πολύ σοβαρό
τοµέα. Να ξεκινήσω από τους Κούρδους της πλατείας
Κουµουνδούρου. ∆εν θα σχολιάσω τα όσα συνέβησαν. Νοµίζω ότι
έχουν επαρκώς σχολιαστεί. Υπάρχει ένα, όµως, ένα θέµα, κύριε
Υπουργέ. Τι γίνεται τώρα µε αυτούς τους ανθρώπους;
Σήµερα η εφηµερίδα "ΤΑ ΝΕΑ" έχουν ένα εκτενές δηµοσίευµα βάση
του οποίου προκύπτει ότι αυτοί, οι οποίοι βεβαίως δεν έµειναν στον
'Ορος Πατέρα, όπου τους εγκλωβίσατε, επιστρέφουν σε σπίτια της
περιοχής Κεραµεικού.
Τι θα γίνει πως θα λυθεί το πρόβληµά τους; 'Ακουσα ότι βρίσκεστε
σε συνεννόηση µε την Τοπική Αυτοδιοίκηση.Ξέρω ότι και η Τοπική
Αυτοδιοίκηση δεν έκανε ό,τι µπορούσε -δεν θέλω να ανοίξω τώρα
αυτό το κεφάλαιο αλλά πρεπει πολύ γρήγορα να αποφασίσετε να
διαθέσετε ένα σοβαρό ποσό, εγώ εκεί θέλω να επιµείνω, για το
θέµα αυτό διότι αν δεν διατεθεί το ποσόαυτό κανένας δήµος καµία
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση δεν θα δεχθεί να φιλοξενήσει αυτούς
τους ανθρώπους µε διάφορα επιχειρήµατα, αστεία κατά τη γνώµη
µου και ηθικά και πολιτικά απαράδεκτα αλλά τα οποία δίνουν
κάποια βάση για να γίνονται οι άνθρωποι αυτοί µπαλάκι από τον
ένα δήµο στον άλλο.
Τα ποσά τα οποία µας αναφέρατε είναι αστεία, κύριε Υπουργέ. 'Ενα
πρόγραµµα αν κατάλαβα καλά υποβάλαµε στην Ευρωπαϊκή
'Ενωση, που έχει σχέση µε το νέο κέντρο εγκατάστασης υποδοχής
προσφύγων, το οποίο πραγµατικά απερρίφθη. Ενταξει. 'Ηταν
επαρκής η µελέτη µας; 'Ηταν όλα όσα έπρεπε να κάνουµε; Εν πάση
περιπτώσει απερρίφθη. Αυτό τι σηµαίνει ότι δεν θα γίνει;
Είδα χθες σε µια άλλη ερώτηση παρόµοια, ότι απαντάτε ότι αυτό το
κέντρο θα γίνει κάπου στη δυτική Ελλάδα. Ελπίζω ότι δεν εννοείτε
ότι θα γίνει το κέντρο υποδοχής προσφύγων κάπου που θα θυµίζει
έναν τόπο εξορίας διότι είναι απλό, δεν θα µένουν, θα προσπαθούν
να αποδράσουν -τα έχουµε ζήσει αυτά- µε κάθε τρόπο ώστε να
έρθουν κοντά σε κατοικηµένες περιοχές για να µπορέσουν να
βρουν έστω µια προσωρινή δουλειά.
'Αρα νοµίζω ότι χρειάζεται ένας συνολικός επαναπροσανατολισµός
στο όλο θέµα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
της κυρίας Βουλευτού)

Και για να κλείσω, κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ
τελειώστε, κυρία ∆αµανάκη.
ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ: Τελειώνω αµέσως.
Το ότι καθυστερούν επί δύο χρόνια και πλέον να εκδοθούν
προεδρικά διατάγµατα, τα δύο προεδρικά διατάγµατα ενός νόµου
που έχει ήδη ψηφισθεί -εσείς τον ψηφίσατε, επιτέλους- αυτό δείχνει,
είναι το µέτρο κατά τη γνώµη µου του ενδιαφέροντος που υπάρχει
γι' αυτό το πολύ σοβαρό θέµα. Ας τα σκεφθούµε όλα πριν είναι
πολύ αργά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Κοτσώνη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να δευτερολογήσετε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΟΤΣΩΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Το πρόβληµα το οποίο θέτει η κυρία συνάδελφος είναι πάρα πολύ
σοβαρό και προέκυψε στην ελληνική κοινωνία τα τελευταία χρόνια.
'Ετσι δεν υπήρχαν επεξεργασµένες πολιτικές από παλαιότερα ή
εµπειρίες ώστε να µπορούµε να δίνουµε λύσεις οι οποίες έχουν
δοκιµασθεί και πραγµατικά βρισκόµαστε ενώπιον προβληµάτων
στα οποία πρέπει να λειτουργήσει η φαντασία και η
δηµιουργικότητα για να απαντήσουµε.
'Οσον αφορά τα χρήµατα: 'Εχω εντολή από τον κύριο
Πρωθυπουργό να διαθέσω όσα χρήµατα χρειάζονται, για την
εύρεση λύσεων σ' αυτά τα προβλήµατα τα οποία συναντούµε µέσα
στη µεγάλη µας πόλη. Αλλά για να επενδυθούν τα χρήµατα πρέπει
να βρεθούν οι χώροι και εκεί είναι το µεγάλο πρόβληµα. Για να
καταλάβετε δε πόσο µεγάλο εκεί είναι το πρόβληµα της ένταξης
µέσα στον κοινωνικό ιστό οµάδων ανθρώπων, που ανήκουν στον
αποκλεισµό της κοινωνίας σας λέω το εξής: Για τους είκοσι πέντε
εναποµείναντες στο όρος Πατέρα οι οποίοι δεν ήξεραν που να πάνε
και ζήτησαν την βοήθειά µας παρεκάλεσα τον Πρόεδρο του
Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού να διαθέσει χώρο στη Νέα Μάκρη
όπου έχει ήδη µια κατασκήνωση και φιλοξενεί περίπου εκατόν δέκα
Κούρδους. Πράγµατι, ο κ. Μαρτίνης τους υπεδέχθη στη Νέα Μάκρη
αλλά εκεί ο αρχηγός των Κούρδων των ήδη εγκατεστηµένων είπε,
εδώ είµαστε οικογένειες, έχουµε τακτοποιηθεί και δεν θέλουµε
άλλους.
Καταλαβαίνετε ότι έχω ένα µεγάλο πρόβληµα όχι µόνο µε τους
µετανάστες αλλά µε τους φορείς του AIDS, τους τοξικοµανείς κλπ.
Πρέπει να δηµιουργήσω εγκαταστάσεις στην Αθήνα, στη
Θεσσαλονίκη στη Πάτρα και βλέπω µια αντίδραση από τις γειτονιές
και καταλαβαίνετε ότι δεν είναι τόσο εύκολα αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι έχω
την τιµή να σας ανακοινώσω ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα ανατολικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" σαράντα µαθητές και δύο συνοδοί-καθηγητές από το
20ο Γυµνάσιο της Νέας Ιωνίας Αττικής.
Επίσης τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία πενήντα επτά ανθυπασπιστές του Πολεµικού Ναυτικού, της
Σχολής Γενικής Επιµόρφωσης και ένας συνοδός-καθηγητής.
Η Βουλή τους καλωσορίζει!
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Θα ήθελα σε αυτούς που παρακολουθούν τη συνεδρίαση να πω ότι
έχουµε αυτήν τη στιγµή Κοινοβουλευτικό 'Ελεγχο, άρα στην
Αίθουσα βρίσκονται µόνο οι Βουλευτές οι οποίοι ερωτούν και οι
Υπουργοί οι οποίοι απαντούν.
Tέταρτη είναι η υπ' αριθµ.660/17.2.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτού του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη
Αράπη προς τον Υφυπουργό Πολιτισµού, (αρµόδιο για θέµατα
αθλητισµού), σχετικά µε τη χρηµατοδότηση αποπεράτωσης του
έργου κατασκευής του κολυµβητηρίου Περάµατος.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αράπη είναι η ακόλουθη:
"Η κατασκευή κολυµβητηρίου στο Πέραµα έχει εγκριθεί από το 1989
σε χώρο που έχει παραχωρήσει ο Ναύσταθµος. Από
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το 1989 έως το 1997 η ∆ηµοτική Αρχή εκταµίευσε για την
κατασκευή του περίπου διακόσια (200) εκατοµµύρια δραχµές και
µόλις το 1998 η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού άρχισε να στέλνει
χρήµατα σε δόσεις που συνολικά δεν ξεπερνούν τα 180
εκατοµµύρια για την ολοκλήρωση του έργου και την έναρξη
λειτουργίας του κολυµβητηρίου απαιτούνται τριακόσια είκοσι (320)
εκατοµµύρια δραχµές.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
'Εχει προγραµµατίσει το Υπουργείο αυτήν τη χρηµατοδότηση και αν
ναι, πότε προβλέπεται να γίνει;".
Ο Υφυπουργός κ.Φούρας έχει το λόγο για τρία λεπτά, για να
πρωτολογήσει.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
το θέµα δεν έρχεται για πρώτη φορά στη Βουλή. Πρόκειται για µία
αρκετά ταλαιπωρηµένη υπόθεση.
Το 1989 ο ∆ήµος Περάµατος αποφάσισε µε δικές του δυνάµεις να
κάνει ένα κολυµβητήριο στο Πέραµα. Το σχεδίασε, το µελέτησε, το
δηµοπράτησε και βεβαίως κάποια στιγµή στην πορεία και στη
διαδροµή διαπίστωσε ότι δεν έχει τα χρήµατα να το ολοκληρώσει
και τότε εστράφη στην πολιτεία. Και ζήτησε τη χρηµατοδότηση και
την ένταξη του κολυµβητηρίου που ο ∆ήµος Περάµατος αποφάσισε,
σχεδίασε, µελέτησε και δηµοπράτησε στα προγράµµατα δηµοσίων
επενδύσεων. Πράγµατι µε δική µας παρέµβαση, δεδοµένου ότι µας
ενδιαφέρει η αθλητική υποδοµή, το 1998 µπήκε το έργο στο
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων για να ολοκληρωθεί µε
προϋπολογισµό τετρακόσια εκατοµµύρια (400.000.000) δραχµές
και ήδη έχει εκταµιευθεί το 1998 ποσό πάνω από εκατό
εκατοµµύρια (100.000.000) δραχµές.
Θα ήθελα µε την ευκαιρία αυτή να κάνω ένα σχόλιο. 'Οταν ένας
δήµος αποφασίζει να προωθήσει ένα έργο, οφείλει να έχει και
πρόβλεψη της χρηµατοδότησης του έργου.
∆ίπλα ακριβώς στο Πέραµα είναι το Κερατσίνι. Εδώ είναι ο κύριος
Λάλος, Βουλευτής Β'Πειραιά, µε τον οποίο έχουµε συνεργαστεί. Το
1996 λοιπόν, ξεκίνησε το κολυµβητήριο του Κερατσινίου και το 1998
το λειτουργήσαµε και κάναµε τα εγκαίνια γιατί είχε σχεδιαστεί, είχε
µελετηθεί, είχε δηµοπρατηθεί µε σωστές διαδικασίες και όχι µε τον
ανορθόδοξο τρόπο που επιχείρησε ο ∆ήµος Περάµατος να
οργανώσει ένα σχέδιο για την νεολαία του, αλλά του έλειπε η
βασική προϋπόθεση, η χρηµατοδότηση.
Ελπίζω ότι το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας θα δώσει εκείνη τη
χρηµατοδότηση που είναι αναγκαία για το 1999 έτσι που επιτέλους
το 2000 να δούµε αυτό το κολυµβητήριο -το οποίο δεν ήταν µεσα
στο σχεδιασµό της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, δεν
εντασσόταν σε κεντρικούς πόρους αλλά ήταν ένα δηµοτικό έργο- να
τελειώσει όχι βέβαια µε τις προσπάθειες της δηµοτικής αρχής, αλλά
µε τη συµβολή και τη σύµπραξη της Κυβέρνησης.
Θέλω αξιοποιώντας αυτήν την ευκαιρία να δηλώσω ότι δεν είναι
δυνατόν κάποιος να λέει "εγώ σχεδιάζω, εγώ µελετώ, εγώ
δηµοπρατώ και κάποιος άλλος πληρώνει", γιατί αυτός ο οποίος
τελικά καλείται να πληρώσει δεν είχε καν στο νου του αυτήν την
αθλητική υποδοµή και το κόστος της και ο σχεδιασµός του ήταν
εντελώς διαφορετικός.
Εν πάση περιπτώσει, για να κλείσουµε τη συζήτηση η νεολαία του
Περάµατος χρειάζεται ένα κολυµβητήριο. Εµείς το εντάξαµε στο
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων, αναλώθηκαν εκατό
εκατοµµύρια (100.000.000) δραχµές το 1998 και πιστεύω ότι θα
κινηθούµε σε ένα επαρκές για το 1999 επίπεδο χρηµατοδότησης
έτσι που το 2000 να µπορέσει να λειτουργήσει και αυτό το
κολυµβητήριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.Αράπης έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Εγώ, κύριε Υπουργέ, θα ξεκινήσω από το
σχόλιο το δικό σας, που είπατε ότι κάθε δήµος, όταν ξεκινάει ένα
έργο πρέπει να το ολοκληρώνει.
Σας ερωτώ το εξής: Σήµερα στην Αττική και σε όλη την Ελλάδα
ποιος δήµος έχει τη δυνατότητα να κάνει ένα τόσο µεγάλο έργο
ύψους περίπου οκτακοσίων εκατοµµυρίων (800.000.000) δραχµών;

Ποιος δήµος µπορεί και από που θα βρεθούν οι πόροι για να
µπορέσει η Αυτοδιοίκηση να κάνει τέτοια έργα;
Το Υπουργείο Αθλητισµού πείτε µας σε τι σκοπό έχει και τι
επιδιώκει. Θέλουµε αθλητική νέα γενιά, θέλουµε νεολαία έτοιµη για
το 2004. Πείτε µας λοιπόν, πως θα το πετύχουµε αυτό; 'Εχουµε
τους Ολυµπιακούς Αγώνες και αν δεν κατεβάσουµε τα παιδιά στο
στίβο, στο κολυµβητήριο πως είναι δυνατόν να φτιάξουµε
καινούριους αθλητές; Αυτό είναι το δικό µας ερώτηµα.
Ξεκίνησε τότε ο δήµος και έβαλε διακόσια τόσα εκατοµµύρια συν
άλλα είκοσι πέντε εκατοµµύρια σύνολο διακόσια είκοσι πέντε
εκατοµµύρια (225.000.000) δραχµές για το έργο αυτό. Εδώ και µία
δεκαετία αυτό το κολυµβητήριο µένει εκεί γιαπί. Αυτό είναι µεγάλο
ερώτηµα για τον ίδιο τον λαό.
Αυτό το κολυµβητήριο εξυπηρετεί το ∆ήµο Περάµατος, τη Σαλαµίνα,
ακόµα και το Κερατσίνι, διότι είναι κολυµβητήριο ολυµπιακών
διαστάσεων. Γι' αυτό και επιµένω ότι πρέπει να τελειώσει
τουλάχιστον το '99 αυτό το περιβόητο κολυµβητήριο, ώστε να πάµε
τη νεολαία µέσα σ' αυτό το κολυµβητήριο να αγωνιστούν, για να
φτιάξουµε και αθλητές. Χρειάζονται περίπου τριακόσια εκατοµµύρια.
Βρείτε τρόπο, κύριε Υπουργέ. ∆ε σας ανήκει τώρα το κολυµβητήριο,
γιατί έγινε µεταβίβαση στο Υπουργείο Αθλητισµού και νοµίζω ότι
εσείς πρέπει να λύσετε το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
το σχόλιό µου δεν αναφερόταν στην υπαρκτή ανάγκη της νεολαίας
να έχει αθλητικούς χώρους και υποδοµές, αλλά στον τρόπο όπου η
Αυτοδιοίκηση αποφασίζει και µετά ζητάει τη χρηµατοδότηση από
κεντρικούς πόρους. Η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού έχει σε
εξέλιξη ογδόντα έργα, έχει έναν συγκεκριµένο προϋπολογισµό και
αν ο κάθε δήµος βάλει και ένα έργο ενός δισεκατοµµυρίου µέσα στο
πρόγραµµά του, το ξεκινήσει και µετά ζητάει να ενταχθεί στο
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων, προφανώς κανένα αθλητικό
έργο δεν πρόκειται να ολοκληρωθεί στη χώρα, γιατί τότε πάµε σε
έναν πολλαπλασιασµό πόρων, που δεν υπάρχουν.
Εκείνο που εγώ θέλω να διαβεβαιώσω τον αγαπητό συνάδελφο,
είναι ότι πράγµατι µπήκε επιτέλους σε ένα δρόµο το κολυµβητήριο
Περάµατος. Εδώ είναι και ο Αντιπρόεδρος της Βουλής, µας έρχεται
χαµογελώντας γιατί ακούει πως το κολυµβητήριο Περάµατος είναι
πλέον στο πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων και θα τεθεί στη
διάθεση της νεολαίας, αλλά και γιατί όχι του αθλητικού κυρίου
Αντιπροέδρου µας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής): ∆εν το
ακούω τώρα, το γνωρίζω από πριν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κοιτάξτε, σας είπε και
αθλητικό. Ξέρω ότι είσθε στο σύλλογο του µπάσκετ εκεί στον
Πειραιά, παίζετε πλέϊ-µέϊκερ.
Η µε αριθµό 659/17.2.99 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της
Βουλευτού του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Ανδριανής Λουλέ προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων επίλυσης των
προβληµάτων στο Υποκατάστηµα του Ιδρύµατος Κοινωνικών
Ασφαλίσεων (ΙΚΑ) στη Λάρισα, διαγράφεται, λόγω κωλύµατος του
αρµοδίου Υπουργού.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κύριε Πρόεδρε, να µου δώσετε το λόγο, για
να ξέρετε τουλάχιστον τι έχει γίνει σήµερα.
Από χθες προσπαθεί το Υπουργείο να αναβάλει την ερώτηση. Με
πήρε ο κ. Ιωαννίδης και µου είπε ότι θα έρθει ο Υφυπουργός κ.
Πρωτόπαπας. Με πήρε χθες τη νύχτα ο κ. Πρωτόπαπας, µε
παρακάλεσε να έρθει στις 11.00' και σήµερα δεν έρχεται. Αυτό είναι
απαράδεκτο. ∆εν κατάλαβα, δηλαδή, πώς οι Υπουργοί
συµπεριφέρονται έτσι στους Βουλευτές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σηµαίνει ότι υπήρχε
κώλυµα.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Μα, κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κυρία
Λουλέ. Θα φροντίσει το Προεδρείο να δει τι ακριβώς συνέβη.



4754 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Μα, τελευταία στιγµή;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εσείς, όµως, θα
παρακαλούσα πολύ να την επανακαταθέσετε.

ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Εντάξει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου της
πρότασης νόµου αρµοδιότητας Υπουργείου Πολιτισµού:
"Μουσειακή προβολή και αρχεία της Εθνικής Αντίστασης 1941-
1944".
Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας, θα ήθελα να
ανακοινώσω ότι ο κ. Παπαθεµελής, Βουλευτής Θεσσαλονίκης, ζητά
ολιγοήµερη άδεια απουσίας του στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η Βουλή ενέκρινε.
Καλώ, λοιπόν, στο Βήµα τον Α' Αντιπρόεδρο της Βουλής κ.
Παναγιώτη Κρητικό, ως εισηγητή της Πλειοψηφίας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Από εδώ έχω µεγαλύτερο ακροατήριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Κρητικέ, πρέπει
να γνωρίζετε ότι όλοι σας παρακολουθούν µέσα από το κλειστό
κύκλωµα της τηλεόρασης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Πάντοτε ήµουν υπό... παρακολούθηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Οχι αυτήν την
παρακολούθηση, που εννοείτε εσείς, που γινόταν το '40-'44.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής): Και
αργότερα, και αργότερα...
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ' αρχήν θέλω να καλωσορίσω στη
Βουλή την κυρία Υπουργό Πολιτισµού υπό τη νέα της ιδιότητα και
να της ευχηθώ καλή επιτυχία στο έργο της. 'Εχει ένα σηµαντικό
έργο στο Υπουργείο Πολιτισµού, τρισυπόστατο, θα έλεγα, έργο
διάσωσης πολιτισµού, έργο ανάδειξης πολιτισµού και έργο
προσφοράς πολιτισµού. Της ευχόµαστε επιτυχία πλήρη.
Αισθάνοµαι µεγάλη τιµή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που
εισηγούµαι µε την παρούσα πρόταση νόµου η οποία αφορά στην
ίδρυση Μουσείου της Εθνικής Αντίστασης των Ελλήνων.
Ο ν.1285/82 µε καθυστέρηση τριάντα οκτώ ετών αναγνώρισε το
µεγάλο αυτό έπος της νεοελληνικής ιστορίας, το έπος των
νεοελλήνων χρειάστηκε η µεγάλη απόφαση του Ανδρέα
Παπανδρέου για να βρούν την ιστορική τους δικαίωση οι θυσίες των
Ελλήνων. Και έρχεται τώρα µε πολύ µεγαλύτερη καθυστέρηση η
πρόταση νόµου να αποτελέσει αρχή, αφετηρία, εκκίνηση της
αναζήτησης στέγης, µιας µικρής στέγης -µεγάλη έπρεπε να είναι-
για να συγκεντρώσει όλα τα στοιχεία µνήµης, ιστορίας, δράσης,
πολιτισµού αυτής της µεγάλης εποχής.
Νοµοθετούµε συχνά για υλικές αξίες σ'αυτό το Κοινοβούλιο, για
αξίες οικονοµικές -και πρέπει- για αξίες πραγµάτων κινητών -και
πρέπει- για αξίες που ρυθµίζουν τις σχέσεις των ανθρώπων και την
ανάπτυξη της κοινωνίας και πρέπει. Πολλές φορές όµως ξεχνάµε ή
αδιαφορούµε να νοµοθετήσουµε για ηθικές αξίες, για ιστορικές
αξίες, για εθνικές αξίες, γι'αυτές που καταξίωσαν αυτόν τον τόπο και
αυτόν το λαό χιλιετίες και χάρη στις οποίες επιβίωσε, χάρη στις
οποίες διεσώθηκε, χάρη στις οποίες δηµιούργησε, χάρη στις οποίες
µεγαλούργησε.
Μία από τις αξίες αυτές είναι και η αξία των αγώνων του λαού µας
για την εθνική του αποκατάσταση και την εθνική του ελευθερία.
'Οταν απογυµνώνεται η ψυχή των Ελλήνων από αυτές τις αξίες,
στεγνώνει, αποστεώνεται, γυµνώνεται, γίνεται και αυτή µια αξία
χωρίς πολύ µεγάλη σηµασία. Μόνο οι χυµοί οι οποίοι αναβλύζουν
από τις ρίζες της Ιστορίας αναζωογονούν τον 'Ελληνα, την ψυχή
του, αναζωογονούν την Ελλάδα. Και προς τα εκεί πρέπει να
στραφούµε, προς τα εκεί πρέπει να επιδεικνύουµε το ενδιαφέρον
µας όταν οι περιστάσεις το επιβάλλουν, αλλά και όταν οι
περιστάσεις δεν το επιβάλλουν. Πρέπει κάποτε να είµαστε έτοιµοι
ηθικά για να αντιµετωπίσουµε τους όποιους κινδύνους αντλώντας
δύναµη από την ιστορία µας, από τους αγώνες των προγόνων, από

τον πολιτισµό µας.
'Ολες οι εποχές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν τη µουσειακή
τους συγκρότηση, τη µουσειακή τους αναφορά. Η κλασική
αρχαιότητα έχει τα µουσεία της και έπρεπε να έχει και περισσότερα.
Το Βυζάντιο επίσης. Η αλεξανδρινή εποχή επίσης. Το
"τροµοκρατικό" '21 επίσης -εγώ αγαπητοί συνάδελφοι, αισθάνοµαι
υπερήφανος ότι είµαι απόγονος αυτών των "τροµοκρατών"- για
τους οποίους υπερηφανεύονταν και οι πρόγονοι κάποιων
σηµερινών προστατών, των Τούρκων υπερηφανεύονταν για την
εθνική παλιγγενεσία, στήριζαν αυτή την παλιγγενεσία οι πρόεδροι
των Η.Π.Α. της εποχής εκείνης, όπως ο Μονρόε και άλλοι, ενώ οι
σηµερινοί τους απόγονοι βαφτίζουν αυτούς τους αγώνες σύµφωνα
µε τα δικά τους συµφέροντα σε τροµοκρατικούς αγώνες.
Κατά συνέπεια, και η εποχή µας έχει τους αγώνες της. Και οι
αγώνες για την ελευθερία, οι αγώνες για την εθνική αποκατάσταση,
οι αγώνες για τα δικαιώµατα είναι ιεροί αγώνες. Και ο αγώνας των
Κούρδων είναι ιερός αγώνας. Αλλά δεν είναι της παρούσης να
αναφερθώ σ'αυτό τον αγώνα. Είναι άλλο το αντικείµενο, αλλά η
συγκυρία των πραγµάτων µε υποχρεώνει να κάνω µνεία και
αναφορά, επιδοκιµαστική.
Η πρόταση νόµου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήταν ευρύτερη.
Είχε και άλλες διατάξεις οι οποίες προέβλεπαν την ίδρυση
µουσείου, προέβλεπαν προεδρικά διατάγµατα τα οποία θα
εξεδίδοντο στο όνοµα της εξουσιοδότησης αυτού του νόµου, ούτως
ώστε να οργανωθεί το µουσείο, να ταξινοµηθεί το περιεχόµενό του,
ο ρόλος του και η αποστολή του.
Ωστόσο, όµως, στην επιτροπή, για να αποτελέσει, όπως είπα και
στην αρχή, αφετηρία εκκίνησης αυτό το γεγονός και να ολοκληρωθεί
στην πορεία, δεχθήκαµε την πρόταση του τότε Υπουργού
Πολιτισµού, του κ. Βενιζέλου, η οποία περιορίζεται σε µόνο άρθρο -
και θα καταφύγω στα πρακτικά της επιτροπής για να το
προσδιορίσω- το οποίο προβλέπει την έκδοση προεδρικού
διατάγµατος, που εκδίδεται µέσα σε έξι µήνες από τη δηµοσίευση
του παρόντος. 'Ισως εδώ θα πρέπει να συζητήσουµε µε µία
µεγαλύτερη ευχέρεια, ώστε να υπάρξει µία µεγαλύτερη προθεσµία,
διότι αντιλαµβανόµαστε όλοι τη δυσκολία που έχει η προσπάθεια
της συγκέντρωσης του µουσειακού υλικού, της συγκέντρωσης των
στοιχείων, της συγκέντρωσης των µνηµείων που µαρτυρούν και
καταγράφουν αυτήν την ιστορική εποχή. Και ίσως, επαναλαµβάνω
θα χρειαζόταν για κάτι σωστότερο και αποτελεσµατικότερο, µία
µεγαλύτερη ευχέρεια την οποία θα µπορούσαµε να δούµε µε
συγκατάβαση.
Εκείνο που θα ήθελα να προσθέσω ως δεύτερη παράγραφο και
είναι κάτι που είναι ανάγκη να συµπεριληφθεί διάταξη µε την οποία
να προβλέπεται η απαιτούµενη δαπάνη για την όλη αυτή
προσπάθεια, η οποία δαπάνη θα βαρύνει τον προϋπολογισµό του
Υπουργείου Πολιτισµού. Αυτό πρέπει να συµπεριληφθεί στο άρθρο
αυτό για να υπάρξει η δυνατότητα της υλοποίησης του προεδρικού
διατάγµατος. Χωρίς αυτήν την πρόβλεψη το προεδρικό διάταγµα θα
είναι έωλο.
∆εν θα είχα περισσότερα να προσθέσω γι' αυτό το σηµαντικό, κατά
την άποψή µου, νοµοσχέδιο. Είναι νοµοσχέδιο µε ηθική και
πολιτισµική διάσταση, και η αποδοχή του είναι ένα µέτρο µε το
οποίο προσµετρώνται οι αξίες.
Θέλω να πω, όµως, ότι είναι καιρός να υλοποιείται ευρύτερα και
συχνότερα η διάταξη του Συντάγµατος, η οποία προβλέπει την
κατάθεση προτάσεων νόµων και από τους Βουλευτές. Η διάταξη
είναι νέα στο Σύνταγµα,και τέθηκε για να γίνεται και δεκτή.
Στη  διάρκεια  της  Μεταπολίτευσης,  από  το  1974  µέχρι  σήµερα
έχουν  γίνει  δεκτές  από  τις  δεκάδες,  προτάσεις  νόµων  που
έχουν  καταθετεί  από  συναδέλφους  όλων  των  βουλευτικών
περιόδων,  µόνο  έξι  ή  επτά  προτάσεις.  Πρόταση  για  την
αναγνώριση  της  γενοκτονίας  των  Αρµενίων,  η  οποία  έγινε
αποδεκτή,  των  Ποντίων  που  έγινε  αποδεκτή,  του  Μικρασιατικού
Ελληνισµού,  πρόταση  για  την  Παναγία  της  Τήνου  από  τον
αείµνηστο  Γιάννη  Ζίγδη  σε  µια  άλλη  εποχή,  η  οποία  έγινε
αποδεκτή  και  µια  πάλι  πρόταση  του  υποφαινόµενου  προς  την
τότε  Υπουργό  Υγείας  και  Πρόνοιας  κ.  Μαριέτα  Γιαννάκου-
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Κουτσίκου για την καθιέρωση της 1ης Οκτωβρίου ως ηµέρας τιµής
για την τρίτη ηλικία. 'Ολες βεβαίως δεν είχαν οικονοµικό κόστος.
Κάποτε, όµως, θα πρέπει να αντιµετωπιστεί και η αποδοχή από την
εκάστοτε κυβέρνηση, η οποία πρέπει να αποβάλει ή να µετριάζει
τον κυβερνητικό εγωισµό, και προτάσεων νόµων που αφορούν και
άλλα αντικείµενα και έχουν το αναγκαίο κόστος.
Θυµάµαι µια πρόταση νόµου που είχα καταθέσει νοµίζω το 1978
για τη σύσταση ταµείου επικουρικής ασφάλισης των ναυτικών.
Υπάρχει στο αρχείο της Βουλής. Συζητήθηκε αυτή, αλλά δεν έγινε
αποδεκτή από τον τότε Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας -και θυµάµαι
τον αείµνηστο Παναγιώτη Κανελλόπουλο, ο οποίος κρατούσε αυτό
το έδρανο µπροστά µας ως ανεξάρτητος τότε Βουλευτής- ο οποίος
πήρε το λόγο και είπε περίπου τα εξής: Γιατί επιτέλους δεν γίνεται
δεκτή και µια πρόταση νόµου από τη Βουλή όπως η παρούσα
πρόταση την οποία εγώ διάβασα και είναι άρτια; 'Ελεγε ο
αείµνηστος Παναγιώτης Κανελλόπουλος.
Επιτέλους, κάποια ώρα πρέπει να υλοποιείται το Σύνταγµα και σ'
αυτό το σηµείο.
Kάνω την ευχή ότι εφόσον η Κυβέρνηση και η κυρία Υπουργός
αποδεχθούν την παρούσα πρόταση στη µορφή που είναι και µε την
προσθήκη την οποία ανέπτυξα, και ελπίζω ότι αυτό θα αποτελέσει
µια αρχή και µια αφετηρία για την ολοκλήρωση αυτού του µουσείου,
το οποίο δεν πρέπει να είναι µόνο µουσείο συγκέντρωσης των
αναθηµάτων και των στοιχείων της Εθνικής µας Αντίστασης, αλλά
και ότι θα είναι ένας φορέας έρευνας επιστηµονικής, έρευνας,
ενδελεχούς της εποχής εκείνης, της ιστορίας και των γεγονότων, µε
την αντικειµενική καταγραφή, όπως επιβάλλει και το χρέος µας
απέναντι στο έθνος, απέναντι στο µέλλον του Ελληνισµού, αλλά και
απέναντι στα γεγονότα τα οποία πρέπει να προσδιορίσουµε µε τη
µεγαλύτερη δυνατή ακρίβεια και τη µεγαλύτερη δυνατή
αντικειµενικότητα για τη διδαχή των νέων και τον παραδειγµατισµό
του, για πράξεις χρέους και πατριωτισµού.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω να σας ανακοινώσω τα εξής:
Ο Πρόεδρος του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. ∆ηµήτριος
Τσοβόλας, ορίζει ως ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Γεώργιο
Τσαφούλια για τη συζήτηση της πρότασης αυτής.
Ο κ. Σταύρος ∆ήµας, Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας ορίζει ως Κοινοβουλευτική
Εκπρόσωπο τη Βουλευτή Α' Αθηνών κ. Αννα Ψαρούδα-Μπενάκη
για τη συζήτηση της πρότασης αυτής.
Ο Πρόεδρος του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Νικόλαος Κωνσταντόπουλος ορίζει ως Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο τον κ. Πέτρο Κουναλάκη για τη συζήτηση της
πρότασης αυτής.
Εκ µέρους της Νέας ∆ηµοκρατίας ο κ. Σταύρος Παπαδόπουλος έχει
το λόγο για είκοσι λεπτά επί της προτάσεως αυτής.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν είναι δυνατόν,σε εποχές που η Ελλάδα βάλλεται
από εχθρούς και φίλους και απειλούνται τα σύνορά µας, η Νέα
∆ηµοκρατία να είναι αντίθετη σε θεσµούς, πολιτιστικές εκδηλώσεις,
ήθη, έθιµα και παραδόσεις που εξυπηρετούν και προωθούν τα
εθνικά µας συµφέροντα.
Εξ άλλου, αν αυτήν τη στιγµή η Ελλάδα υπάρχει -και θα υπάρχει-
αυτό το οφείλει στον πολιτισµό της, το οφείλει στην πολιτιστική της
κληρονοµιά, το οφείλει στους αρχαίους τραγικούς συγγραφείς και
φιλοσόφους, το οφείλει στα απείρου κάλλους αρχαιολογικά της
ευρήµατα, το οφείλει στον ελληνοορθόδοξο πολιτισµό της και την
ιστορία της.
Γι' αυτό, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα
∆ηµοκρατία θα ήταν κατ' αρχήν σύµφωνη µε τη φιλοσοφία και τους
σκοπούς της πρότασης νόµου, που είναι η συγκέντρωση, διάσωση
και συντήρηση των ιστορικών ντοκουµέντων, αρχείων και
πραγµάτων που συνδέονται άµεσα µε τα ιστορικά γεγονότα της
περιόδου 1941-1944 και αποτελούν στοιχεία της Εθνικής

Αντίστασης. Αυτήν την πολιτιστική και ιστορική µας κληρονοµιά
είµαστε υποχρεωµένοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να τη
µεταλαµπαδεύσουµε προς τις µέλλουσες γενιές των Ελλήνων, αν
θέλουµε να συνεχίσουµε την ύπαρξή µας σαν έθνος, σαν Ελλάδα
που κλείνει µέσα της το µεγαλείο από τις αρχές της αυτοθυσίας για
πατρίδα και οικογένεια, από τις αρχές της δικαιοσύνης και της
ελευθερίας, από τους αγώνες της για ανθρώπινα δικαιώµατα.
∆ικαιώµατα που δυστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη ή άλλως η "Κυβέρνηση όλων των
Ελλήνων", όπως συνήθιζαν να λένε, που έγινε Κυβέρνηση ολίγων
µόνον Ελλήνων φιλελλήνων και των συγγενών αυτών, µε τις
τελευταίες ενέργειές της στην υπόθεση Οτσαλάν, καταρράκωσε, µε
µια ατιµωτική για την Ελλάδα και τον Ελληνισµό πράξη, που µας
ταπείνωσε όλους. ∆υστυχώς η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη ξέχασε τα
πατροπαράδοτα ήθη και έθιµά µας για φιλοξενία και αγάπη, που
ξεκινούν από την εποχή του Ξένιου ∆ία και συνεχίζουν µέχρι
σήµερα µε την αγάπη στο συνάνθρωπό µας που διδάσκει η
Ελληνορθόδοξη Εκκλησία µας.
Η πρόταση νόµου µιλάει "Για την ίδρυση Μουσείου της Ενωµένης
Εθνικής Αντίστασης 1941-1944".
Ο τέως Υπουργός Πολιτισµού είπε: Τι µουσείο θα είναι αυτό;
Αποτελεί νοµικό πρόσωπο ή είναι µία υπηρεσία που θα ανήκει σε
κάποιο υπουργείο; Εάν είναι νοµικό πρόσωπο, τι είδους νοµικό
πρόσωπο θα είναι; Θα είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, το
οποίο θα υπόκειται στους γνωστούς περιορισµούς,
δηµοσιονοµικούς και άλλους;
Στη συνέχεια ο κ. Βενιζέλος είπε ότι θα αναπτυχθεί αυτό το µουσείο,
όταν δεν έχουµε αυτήν τη στιγµή τη δυνατότητα, τουλάχιστον, στους
κόλπους του Υπουργείου Πολιτισµού να καλύψουµε το βασικό µας
αντικείµενο της προστασίας της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς;
Πράγµατι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν σοβαρά
προβλήµατα που είναι ανυπέρβλητα για τη σηµερινή Κυβέρνηση.
Τα ερωτήµατα είναι ακριβώς τα ίδια που έθεσε και ο τέως
Υπουργός Πολιτισµού, αλλά παραµένουν αναπάντητα και µε το
σχέδιο νόµου το οποίο ο ίδιος τροποποίησε και έφερε σήµερα
ενώπιον της Ολοµέλειας της Βουλής.
∆εν είναι δυνατόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να συναινέσουµε
εν λευκώ και να εξουσιοδοτήσουµε τους συναρµόδιους υπουργούς,
που αναφέρονται στο µόνο άρθρο της πρότασης νόµου, χωρίς να
γνωρίζουµε εκ των προτέρων τι µουσείο θα είναι. Θα είναι νοµικό
πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου ή νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου;
Πώς θα διοικείται; Πώς θα χρηµατοδοτοτείται; Πώς θα αποφασίζει
το αθηνοκεντρικό, δυστυχώς, κράτος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
για τα µουσεία που πρέπει να γίνουν στις πρωτεύουσες των νοµών
στις παραµεθόριες περιοχές;
Τι επικρατεί ακριβώς αυτήν τη στιγµή αν θέλετε στην ιδιαίτερη
πατρίδα µου τη ∆ράµα, αν θέλετε στην Ξάνθη, αν θέλετε στην
Πιερία: Στη ∆ράµα παραδείγµατος χάρη δεν είναι δυνατόν αυτήν τη
στιγµή να υπάρξει συµφιλίωση ανάµεσα -δυστυχώς µε λύπη το
λέω, αλλά αυτή είναι η αλήθεια- στους αντιµαχόµενους ανθρώπους
από εκείνη ακόµα την εποχή. Ζουν οι άνθρωποι του Φωστηρίδη,
του Αντώνη Τσαούσο και δεν είναι δυνατόν να συνεννοηθούν και να
ταυτισθούν µε τους ανθρώπους που ήταν από την απέναντι όχθη
και βρισκόντουσαν σε διαρκή διωγµό. Υπάρχουν θυσίες και από τις
δύο πλευρές. ∆υστυχώς υπάρχουν και δεν µπορούν να τους
συµφιλιώσουν.
Προτείνω και πάλι να συσταθεί -και το λέω για να έχει αίσιο τέλος-
µία διακοµµατική επιτροπή, που µέσα σε διάστηµα έξι µηνών να
µελετήσει αυτό το σηµαντικό για την ελληνική ιστορία θέµα και να
υποβάλει µία ολοκληρωµένη πρόταση για το πώς θα ιδρυθεί, θα
διοικηθεί και θα λειτουργήσει εύρυθµα το µουσείο, καθώς και το
πώς θα βρεθούν οι απαιτούµενοι πόροι για τη σωστότερη
λειτουργία του.
Για όλους αυτούς τους λόγους είµαι υποχρεωµένος, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, να µην ψηφίσω το σχέδιο νόµου, καθώς και η
Νέα ∆ηµοκρατία.
Ευχαριστώ πολύ.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει
το λόγο για είκοσι λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Η αξία της έννοιας των αγώνων και των
αγωνιστών σε περιόδους εθνικής αντίστασης, αποτελεί ένα µεγάλο
περιεχόµενο οφειλής της πολιτείας. Πρέπει να αναγνωρίσει την
ιστορία τους, να αναγνωρίσει την πίστη τους, να υµνήσει τους
αγώνες τους και να εδραιώσει βαθιά µέσα στην πίστη του λαού ότι
οι παραδόσεις αυτές θα πρέπει να συνεχίζονται και ότι θα πρέπει
να βρίσκουν τη δικαίωσή τους ιστορικά και πολιτικά.
∆εν µπορεί να αµφισβητήσει κανείς την αληθινή πρόθεση των
Βουλευτών που υπέγραψαν και υπογράφουν την πρόταση σε µία
ώρα πραγµατικής επιθυµίας τους να ιδρυθεί το µουσείο της Εθνικής
Αντίστασης.
∆εν µπορεί να αρνηθεί το νόηµα µίας τέτοιας προσπάθειας, γιατί η
προσπάθεια αυτή πράγµατι έχει αξία ιστορική µε το νόηµα του
αγώνα του λαού µας. Και το νόηµα του αγώνα του λαού µας την
εποχή εκείνη υπήρξε πράγµατι αντάξιο της πρότασης. Και υπήρξε
πράγµατι αντάξιο της πρότασης, διότι είχε ένα νόηµα
εθνικοαπελευθερωτικό, ένα νόηµα αγώνα για δηµοκρατία,
ελευθερία, κοινωνική δικαιοσύνη, για εθνική ανεξαρτησία και
αξιοπρέπεια, ένα νόηµα ανάλογο µε το νόηµα πολλών
εθνικοαπελευθερωτικών κινηµάτων της εποχής µας. Και γι'αυτό δεν
είναι δυνατόν κανείς να αµφισβητήσει την αξία του περιεχοµένου
αυτής της πρότασης.
Εποµένως κατ'αρχήν δεν µπορούµε να µην πούµε ότι πρέπει να
γίνει µουσείο Εθνικής Αντίστασης. ∆εν µπορούµε κατ'αρχήν να το
αρνηθούµε, γιατί η ψυχή του λαού είναι συνδεδεµένη µε την αξία
της έννοιας του περιεχοµένου του αγώνα που µας επιβάλλει να
ιδρύσουµε το µουσείο ΕΘνική Αντίστασης. Και κατ'αρχήν δεν
µπορούµε να πούµε όχι σε αυτήν την πρόταση.
Μπορούµε, όµως, να πούµε όχι στα άρθρα της πρότασης, όπως
διεµορφώθησαν. Μπορούµε όµως να πούµε όχι στο ότι δεν
περιλαµβάνονται όλες οι πλατιές αντιστασιακές οργανώσεις και
περιλαµβάνεται µόνο η τριτοβάθµια. Και εκεί έχουµε τις διαφορές
µας. Μπορούµε να πούµε όχι στην απόλυτο εξουσία των
Υπουργών να καθορίζουν τα πάντα για την ίδρυση και λειτουργία
του Μουσείου.
'Οχι στο απεριόριστο, στο αόριστο, στο αφανές περιεχόµενο των
προεδρικών διαταγµάτων, τα οποία θα εκδοθούν µε πρόταση των
Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµοσίας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
Πολιτισµού και Εθνικής 'Αµυνας, ύστερα από σύµφωνη γνώµη της
µεγαλύτερης οργάνωσης. Και εκεί θα καθοριστούν οι λειτουργίες
κλπ.
'Οχι σε ένα αόριστο περιεχόµενο της διάταξης του άρθρου 2, στο
οποίο κάθε Υπουργός θα έχει το δικαίωµα να κανονίζει εκείνος τα
πάντα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α'Αντιπρόεδρος της Βουλής):
'Εχετε υπόψη σας το πρώτο κείµενο. 'Εχει αλλάξει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: 'Εχει αλλάξει το κείµενο αλλά και στο
δεύτερο τίθενται µεγάλες προθεσµίες. Και το περιεχόµενο του
δευτέρου κειµένου δεν είναι τόσο σαφές ως προς την
εξουσιοδότηση που παρέχετε.
Και ως εκ τούτου, όπως και στο άλλο κείµενο -θα τα πούµε στα
άρθρα- έχει διαµορφωθεί µία κατάσταση, που δεν είναι
ικανοποιητική για την πραγµατική αποστολή της λειτουργίας µίας
τέτοιας ψηφισµένης πρότασης. Και στα άρθρα θα τα πούµε.
Αλλά εκείνο αυτή τη στιγµή θέτει προθεσµία -εξάµηνο- και δεν δίνει
τις δυνατότητες σε όλες τις οργανώσεις να συµµετέχουν και να
καθορίζουν το περιεχόµενο του τρόπου της συντήρησης, της
διάσωσης και της συγκέντρωσης των ιστορικών γεγονότων και τη
χρονολογία µέχρι την οποία πρέπει να φθάσουµε. Και αυτό ώστε να
συγκροτηθεί µέσα από το ακριβές περιεχόµενο αυτού που θα
καθορίσουµε, η αξία της υπόθεσης του µνηµείου που θα αφορά
όλους τους 'Ελληνες, που θα περιέχει τα θετικά και τα αρνητικά. Και
θα είναι εκ των προτέρων αδιάβλητο το περιεχόµενο ως προς την
αξία της έννοιας της λειτουργίας της αποστολής της.
Γι'αυτό εκεί στα άρθρα θα επισηµάνουµε τις διαφορές και

διαφοροποιήσεις µας. ∆εν θέλουµε ιστορικής αξίας γεγονότα και
µνηµεία τέτοιου είδους να βρίσκονται στα χέρια ή στην απολυταρχία
Υπουργών ή ανθρώπων που χάριν σκοπιµοτήτων έχουν
δηµιουργήσει πολλές φορές εντυπώσεις, όχι σύµφωνες µε το
περιεχόµενο του αγώνα της Εθνικής Αντίστασης, ή των Εθνικών
Αντιστάσεων.
Εδώ θα διαφωνήσουµε και θα ζητήσουµε να διορθωθούν τα
πράγµατα και να γίνουν κατά τέτοιο τρόπο, ώστε να αποτελέσει ένα
κείµενο και το περιεχόµενό του να είναι τέτοιας αξίας, όση ήταν η
αξία της Εθνικής Αντίστασης.
'Εχουµε όµως και µια άλλη πλευρά του προβλήµατος της σηµερινής
συζήτησης της πρότασης νόµου. 'Εστω και αν τυχαίως επελέγη η
ηµέρα αυτή για τη συζήτηση της ίδρυσης του µνηµείου Εθνικής
Αντίστασης, η σύµπτωση της στιγµής σήµερα συµπίπτει µε την
ατίµωση της Εθνικής Αντίστασης, χρονικά συµπίπτει µε τον
προσδιορισµό γεγονότων τα οποία έχουν λάβει την έκρηξή τους, τη
διάστασή και την επέκτασή τους και ακυρώνουν την έννοια της
Εθνικής Αντίστασης.
Αν η ηµέρα αυτή δεν είχε επιλεγεί προκαταβολικά από τον Πρόεδρο
της Βουλής, θα έλεγα ότι είναι ένας ύπουλος πολιτικός ελιγµός,
παρά τιµή για την Εθνική Αντίσταση. Αλίµονο να ταυτίζουµε το
µεγαλείο της Εθνικής Αντίστασης των ωραιοτέρων χρόνων της
ιστορίας της Ελλάδας µε στιγµές εθνικής ταπείνωσης.
Τιµώ τους συναδέλφους κυρίους Κρητικό, Μπαντουβά,
Παπαθεµελή και Παπαηλία και γνωρίζω τις αγαθές προθέσεις τους
και ξέρω ότι αυτοί οι άνθρωποι µέσα από την ψυχή τους έκαναν
αυτήν την πρόταση. 'Οµως στις ηµέρες που διερχόµαστε θέτω
κάποια αµφισβήτηση, µήπως θα έπρεπε να υποχωρήσουν και να
ζητήσουν την ψήφιση του νοµοσχεδίου αυτού σε άλλη ηµεροµηνία,
σε ήρεµη εθνική περίοδο, σε µια περίοδο που θα είχε ξεδιαλύνει το
τοπίο που βαρύνει την αξιοπρέπεια, αξιοπιστία και δύναµη ως προς
την αξία των ιστορικών γεγονότων της Κυβέρνησης που σήµερα
κυβερνάει τον τόπο.
Κύριε Κρητικέ, µήπως θα έπρεπε να φύγει σήµερα αυτή η υπόθεση
και να συζητηθεί σε µια άλλη συνεδρίαση, ενδεχοµένως µε µια άλλη
Κυβέρνηση, ενδεχοµένως µε έναν άλλον Πρωθυπουργό ή µε έναν
άλλο Βουλευτή, ο οποίος ήταν Υπουργός των Εξωτερικών,
ενδεχοµένως µε µια άλλη σύνθεση κυβέρνησης που θα ετίµα την
αξία της έννοιας της Εθνικής Αντίστασης και η οποία δεν θα έφθανε
τον ελληνικό λαό στο σηµείο να τραυµατίσει βαριά το εθνικό του
φιλότιµο;
∆εν µπορεί να συζητείται σήµερα τέτοια πρόταση νόµου, τη στιγµή
που έχει βαρύτατα τραυµατιστεί το εθνικό φιλότιµο του 'Ελληνα και
δεν θα πρέπει αν γινόταν ονοµαστική ψηφοφορία να πέσει η δική
µας ψήφος σήµερα µαζί µε την ψήφο εκείνων που συνήργησαν
στην εθνική ατίµωση του ελληνικού φιλοτίµου.
∆εν µπορώ να εννοήσω, κύριε Κρητικέ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Τσαφούλια, θα
σας παρακαλούσα επί της προτάσεως να αναφέρεσθε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ...αυτούς που αµαύρωσαν την αξία της
έννοιας της Εθνικής Αντίστασης και να ψηφίσουµε µαζί τους την
πρόταση αυτή. Μπορεί να είναι τιµή για σας, αλλά δεν είναι τιµή για
τον ελληνικό λαό, δεν είναι τιµή και δόξα για όσους υπηρετούν αυτά
που υπηρετούν.
Μην ξεχνάτε ότι αγωνίζεται για κάτι που το κάνει για τον εαυτόν του,
που το κάνει για να ικανοποιήσει τη δυναµική παρουσία της
ιστορίας και τη συνειδησιακή του ύπαρξη, λέει ο Κράµψης.'Οποιος
εννοιολογεί την τύχη του για ό,τι έκανε και για όσα σοβαρά
πράγµατα έκανε σε έναν αγώνα, το κάνει µόνο και µόνο για
κατανάλωση να εκµεταλλευθεί την περίπτωση για να πάρει λεία
από την πολιτική ζωή του τόπου.
Τούτο  µου  θυµίζει  την  προγενεστέρα  συνέντευξη  του  αρχηγού
της  ΕΥΠ  κ.  Τσίµα,  στον  οποίο  παρετέθησαν  τα  µετάλλια
αντίστασης  του  πατέρα  του.  Εκείνη  τη  στιγµή  αν  είχε  διαβάσει
τον  Κράµψη  θα  έπρεπε  να  του  πεί:  "Αλτ.  Τα  µνηµεία  αυτά
άστα  εκεί,  µη  µου  τα  υπενθυµίζεις,  αποτελούν  ιστορικά
γεγονότα".  Ούτε  η  περίπτωση  που  ζήτησε  στη
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Τσεχοσλοβακία και στην Ανατολική Γερµανία ο ίδιος ο κ. Σηµίτης
άσυλο. 'Οταν αυτά καταργούνται, αναιρούνται και δεν αποτελούν
περιεχόµενο ευθείας κυβερνητικής πολιτικής και άξιου 'Ελληνα
Πρωθυπουργού µε το τελευταίο συµβάν που έγινε και παρεδόθη
στους Τούρκους ο Οτσαλάν και ατιµώθηκε η αξία της έννοιας της
Ελλάδος, της τιµής της, του φιλοτίµου του ελληνικού λαού. 'Οταν
αυτά προκαλούνται σε συνεντεύξεις και διαιωνίζονται και
διαφηµίζονται ως αγωνιστικά µνηµεία, ως αγωνιστικά κειµήλια, για
να προσδώσουν περιεχόµενο ισχυρού πολιτικού ανδρός που
πιστεύει στον αγώνα και δεν πιστεύει στην παράδοση του Οτσαλάν
και στην προδοσία, δεν διαφηµίζονται καθ' όν χρόνο
διαφηµίστηκαν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Επί του θέµατος, κύριε
Τσαφούλια. Σας λέω πάλι επί της προτάσεως.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Για την πρόταση, κύριε Πρόεδρε,
ανέφερα τα όσα ανέφερα. Αλλά είναι ηµέρα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο χρόνος σας, όµως,
δεν σηµαίνει ότι πρέπει να αναλίσκεσθε στο να λέτε ό,τι θέλετε από
του Βήµατος αυτού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ...η Μεγάλη Παρασκευή του ελληνικού
έθνους...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Θα σας παρακαλέσω
να επανέλθετε επί της προτάσεως, κύριε Τσαφούλια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ:...καλούνται σήµερα να συνυπογράψουν
και να πουλήσουν την αξία της έννοιας της εθνικής αντιστάσεως. Με
αυτά τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Την ψηφίζετε ή δεν την
ψηφίζετε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Είπα κατ' αρχήν διαφωνώ στα άρθρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν υπάρχει τέτοιο
πράγµα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν ξέρω τι θα αποφασίσει το κόµµα αν
θα έρθει ο Σηµίτης και ο Πάγκαλος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Να µη γράφεται τίποτα
από αυτά που λέει ο κ. Τσαφούλιας.
Ο κ. Κουναλάκης έχει το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Ταράχθηκα από την οµιλία. 'Ελεος, κύριε
Τσαφούλια, φθάνουν πια οι λαϊκισµοί. Συζητάµε ένα συγκεκριµένο
θέµα εδώ πέρα. Μιλούσατε επί δέκα λεπτά για το γνωστό θέµα. Μη
χρησιµοποιούµε εδώ πέρα το Βήµα για να εκφωνούµε δεκάρικους...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ:....
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Τσαφούλια.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Κύριε Τσαφούλια, δεν είµαι καθόλου
σύµφωνος και το ξέρετε. Αλλά, άλλο διαφωνία ή συµφωνία και άλλο
να µας τρελαίνετε τώρα µε κραυγές.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ....
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος Βουλής): Τι
σχέση έχουν όλα αυτά;
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Τι σχέση έχουν τώρα όλα αυτά τα οποία
είπατε, κύριε Τσαφούλια, µε το θέµα που συζητάµε;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θα είµαι αυστηρά στο θέµα. Η
περίοδος της Εθνικής Αντίστασης -νοµίζω ότι σ' αυτό είµαστε όλοι
σύµφωνοι-είναι µία ένδοξη περίοδος στη νεότερη ιστορία της
Ελλάδος. Η σηµασία της έχει αναγνωρισθεί από όλους,
καθυστερηµένα στην Ελλάδα, αµέσως µετά τον Β' Παγκόσµιο
Πόλεµο στις υπόλοιπες χώρες της Ευρώπης και του κόσµου. Μόνο
η ελληνική πολιτεία ολιγώρησε και έκανε µέχρι σήµερα ελάχιστα.
Θα έλεγα ότι υπήρξε ο ουραγός σε ολόκληρη την Ευρώπη, διότι αν
πληροφορούµασταν καµιά φορά πώς η Ευρώπη αντιµετώπισε την
Εθνική Αντίσταση, τις οργανώσεις της και τους αγωνιστές της, παρ'
όλο που σε πολλές άλλες ευρωπαϊκές χώρες ήταν πολύ µικρότερη
από την ελληνική, θα τρίβαµε τα µάτια µας, Γαλλία, όλες οι χώρες
της Ανατολικής Ευρώπης και των Βαλκανίων.
Βέβαια σ' αυτήντην απαράδεκτη στάση της πολιτείας απέναντι στην

Εθνική Αντίσταση έπαιξαν κατά την γνώµη µου δύο πράγµατα πολύ
σηµαντικό ρόλο. Το πρώτο είναι ο εµφύλιος πόλεµος και οι διωγµοί
που ακολούθησαν κατά των αγωνιστών της Εθνικής Αντίστασης,
αλλά και η αδιαφορία και το µίσος θα έλεγα εκείνων που
κυβέρνησαν τη χώρα µετά την εµφύλιο πόλεµο και οι οποίοι ήταν
απόντες από την Εθνική Αντίσταση.
Τώρα σιγά-σιγά έχουµε µια διδικασία οµαλοποίησης και
αποκατάστασης. Λέω σιγά-σιγά, γιατί είναι απαράδεκτο το γεγονός
ότι πενήντα πέντε, εξήντα χρόνια, µετά από αυτό το µεγάλο έπος,
υπάρχουν ακόµα ένα σωρό εκκρεµότητες.
Κατ'αρχήν για το προεδρικό διάταγµα, δεν έχουµε αντίρρηση να
υπάρξει ένα µουσείο, αλλά έτσι όπως διατυπώνονται τα πράγµατα
υπάρχουν πολύ σηµαντικά κενά και κανείς δεν ξέρει ποια µορφή θα
πάρει το προεδρικό διάταγµα τελικά.
Εµείς δεν έχουµε αντίρρηση γι'αυτό το πράγµα, αλλά υπό δυο
όρους: Πρώτον, να γνωρίσουµε, κυρία Υπουργέ, το σχέδιο του
προεδρικού διατάγµατος και εµείς και οι αντιστασιακές οργανώσεις.
Και λέγοντας "εµείς", εννοώ τα κόµµατα. ∆ηλαδή, δεν είναι δυνατόν
να βρεθούµε προ ενός τετελεσµένου γεγονότος.
Εάν, λοιπόν, µας γνωρίσετε το σχέδιο του προεδρικού διατάγµατος,
διατυπώσουµε τις απόψεις µας και τα κόµµατα και οι αντιστασιακές
οργανώσεις που είναι οι άµεσα ενδιαφερόµενοι, τότε µπορεί αυτό το
πράγµα να έχει µία θετική εξέλιξη και κατάληξη.
Το δεύτερο που ήθελα να πω σε σχέση µε το προεδρικό διάταγµα
είναι το εξής: Μη γίνει ένας φορέας στου οποίου τη διοίκηση θα είναι
γραφειοκράτες υπάλληλοι των Υπουργείων κλπ. Πρέπει
οπωσδήποτε να µετέχουν επιστήµονες που ασχολούνται µε το θέµα
αυτό -όχι γενικώς επιστήµονες- και οπωσδήποτε εκπρόσωποι των
αντιστασιακών οργανώσεων.
Λέει εδώ: "Ο εκπρόσωπος της µεγαλύτερης τριτοβάθµιας ... κλπ.".
Ξέρετε ότι είµαστε µπροστά σε ένα γεγονός, το οποίο µπορεί να
είναι δυσάρεστο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
'Εχει τροποποιηθεί αυτό.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Σύµφωνοι. Θέλω να πω να µη
διατυπωθούν κάπως έτσι τα πράγµατα και στο προεδρικό διάταγµα.
Υπάρχει ένα δυσάρεστο γεγονός στην Ελλάδα. Ενώ σε ολόκληρη
την υπόλοιπη Ευρώπη η αντίσταση είναι ενιαία ή υπάρχει µια καλή
συνεργασία ανάµεσα στις οργανώσεις της, δυστυχώς αυτό δεν
συµβαίνει στη χώρα µας. Εποµένως, πρέπει να ληφθεί υπόψη η
ελληνική πραγµατικότητα και να εξασφαλιστεί η συµµετοχή όλων
των αντιστασιακών οργανώσεων και όχι µόνο της µίας ή της άλλης
πλευράς. Πρέπει να συµµετάσχουν οι πραγµατικές αντιστασιακές
οργανώσεις, δηλαδή αυτές οι οργανώσεις των οποίων τα µέλη
πήραν µέρος στην Εθνική Αντίσταση.
Επίσης, ήθελα να πω το εξής: Πέρα από το µουσείο υπάρχουν ένα
σωρό εκκρεµότητες σε σχέση µε την Εθνική Αντίσταση. ∆εν πρέπει
εδώ να θεωρήσουµε ότι µε το να ψηφίσουµε αυτήν την πρόταση
νόµου και να συγκροτήσουµε ένα µουσείο Εθνικής Αντίστασης,
εξιλεωθήκαµε κατά κάποιο τρόπο απέναντι σε πολύ σηµαντικά
εκκρεµή προβλήµατα αυτής της περιόδου και αυτών των
αγωνιστών, όσων ακόµα έχουν αποµείνει.
Θα ήθελα να επισηµάνω επιγραµµατικά ορισµένα από αυτά τα
προβλήµατα τα οποία εκκρεµούν και έχουν πάρα πολύ µεγάλη
σηµασία.
Κατ'αρχήν, κυρία Υπουργέ, πρέπει να δούµε και τον τίτλο του
µουσείου. Πρέπει δηλαδή να είναι ένας τίτλος, ο οποίος πραγµατικά
να εκφράζει το σύνολο της αντίστασης. Εµείς έχουµε µία άποψη.
Θα µπορούσε να είναι: Μουσείο Εθνικής Αντίστασης των Ελλήνων,
ούτως ώστε να µην υπάρχει ταύτιση µε µία συγκεκριµένη οργάνωση
και να αισθάνονται ότι µετέχουν και εκφράζονται από αυτό όλοι οι
άνθρωποι, οι οποίοι πήραν µέρος στην Εθνική Αντίσταση.
∆εύτερον,  δεν  συµφωνούµε  µε  την  χρονική  περίοδο  1941-
1944.  Νοµίζουµε  ότι  πρέπει  να  επεκταθεί  και  στο  1945,  διότι
είναι  γνωστό  ότι  η  Κρήτη,  στην  οποία  αναπτύχθηκε  µία
σηµαντική  αντίσταση,  αποτελούσε  κατοχικό  διαµέρισµα  µέχρι
και  το  Μάϊο  του  1945.  'Αρα  καλύτερο  θα  ήταν  να  πούµε  τη
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χρονική περίοδο 1941-1945, δηλαδή να συµπεριλάβουµε και τις
τελευταίες περιπτώσεις, χρονικά, αντιστασιακών δραστηριοτήτων.
Πέρα απ'αυτά θέλω να επισηµάνω ορισµένα προβλήµατα. Πρώτα-
πρώτα πρέπει να εισαχθεί, κατά τη γνώµη µας, η ιστορία της
αντίστασης σε όλες τις βαθµίδες της εκπαίδευσης. Είναι ένα µεγάλο
κενό, το οποίο υπάρχει ακόµα. Υπάρχουν σε κάποια βιβλία
ορισµένες αναφορές κλπ., αλλά συνήθως ποτέ δεν φθάνει η
διδασκαλία σ'αυτήν την περίοδο.
∆εύτερον, πρέπει να υπάρξει µία βιβλιοθήκη της Εθνικής
Αντίστασης µε τη φροντίδα του κράτους.
Τρίτον, πρέπει επιτέλους να γίνει, όπως συµβαίνει σε όλη την
υπόλοιπη Ευρώπη, ένα κεντρικό µνηµείο της Εθνικής Αντίστασης,
εδώ στην πρωτεύυσα, στην Αθήνα.
Σε σχέση επίσης µε το µουσείο πρέπει να σας πω ότι επειδή
υπάρχουν αρκετές δραστηριότητες άλλων φορέων ή ιδιωτών η
γνώµη µου είναι ότι βεβαίως να γίνει το µουσείο αυτό το οποίο εδώ
προτείνουµε -και νοµίζω ότι θα συµφωνήσουµε- αλλά παράλληλα
πιστεύω ότι το κράτος, το Υπουργείο σας, πρέπει να ενισχύει
παράλληλες πρωτοβουλίες, διότι σε καµιά περίπτωση δεν πρέπει
αυτές οι πρωτοβουλίες να αποδυναµωθούν γιατί είναι πολύ
σηµαντικές και έχουν αναπτυχθεί επειδή ακριβώς υπήρξε µέχρι
τώρα αυτή η αδιαφορία της πολιτείας.
'Ενα τελευταίο θέµα που θέλω να θίξω είναι το εξής: Ακόµη, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν πολύ σηµαντικές εκκρεµότητες σε
σχέση µε την αναγνώριση των αγωνιστών της Εθνικής Αντίστασης.
Και πολλοί γελούν πικρά όταν τους λέµε ότι ξέρετε, κάνουµε ένα
µουσείο για την περίοδο αυτή που αγωνιστήκατε, αλλά οι άνθρωποι
αυτοί λένε, ωραία το µουσείο, αλλά τι γίνεται µε την αναγνώρισή
µας, µε αυτήν την µικρή σύνταξη, που θα µπορούσαν να πάρουν
όσοι προέρχονται από αγροτικές περιοχές που είναι είκοσι χιλιάδες
το µήνα, αλλά που για αυτούς θα ήταν ένα µεγάλο βοήθηµα µαζί µε
την αγροτική σύνταξη. Ξέρουµε ότι χιλιάδες άνθρωποι τότε
καταστράφηκαν έχασαν τις περιουσίες τους, τις οικογένειες τους
κλπ. και ακόµα εκκρεµούν τέτοια προβλήµατα.
Εγώ, λοιπόν, νοµίζω ότι παράλληλα µε αυτό το µουσείο -το οποίο
όµως πάλι σας λέω ότι πρέπει να οργανωθεί και να προχωρήσει
σωστά- το καλύτερο για εµένα θα ήταν να λάβουµε υπόψη µας ένα
σχέδιο προεδρικού διατάγµατος πριν αυτό προχωρήσει στη
δηµοσίευση- η Κυβέρνηση θα έπρεπε να δείξει και µία ευαισθησία
απέναντι στα άλλα µεγάλα εκκρεµή προβλήµατα αυτών των
ανθρώπων, οι οποίοι σιγά σιγά φεύγουν. Σε λίγα χρόνια δεν θα
υπάρχει αυτό το πρόβληµα. 'Εστω την ύστατη στιγµή ας
ανταποκριθούµε στις υποχρεώσεις που έχουµε απέναντι σε αυτούς
τους ανθρώπους, οι οποίοι σε µία συγκεκριµένη περίοδο δόξασαν
την Ελλάδα! Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" σαράντα µαθητές και εννιά συνοδοί-καθηγητές από
το 10ο Τεχνικό Επαγγελµατικό Λύκειο Αθήνας.
Η Βουλή τους καλοσωρίζει!
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Ο κ. Κόρακας έχει το λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι αλήθεια
ότι συζητάµε σήµερα µία πρόταση που κατά τη γνώµη µας έχει
ιδιαίτερη βαρύτητα. Και θα ήθελα να σηµειώσω ότι η πρόταση αυτή
κατά καλή συγκυρία συζητείται µόλις δύο µέρες µετά την επέτειο της
ίδρυσης της ηρωϊκής ΕΠΟΝ. Ταυτόχρονα όµως θέλω και εγώ να
σηµειώσω ότι συζητείται η πρόταση αυτή µε φόντο τα όσα ζήσαµε
και ζούµε σχετικά µε την υπόθεση Οτσαλάν και θα µου επιτραπεί να
πω ότι δεν είναι...
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
'Εχει πάρει τρεις αναβολές.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Μίλησα για συγκυρία για σύµπτωση. ∆εν
λέω ότι έγινε επίτηδες, κύριε Κρητικέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ναι, αλλά δεν θα
πρέπει η συγκυρία αυτή να µας κάνει να συζητήσουµε το θέµα
Οτσαλάν µέσα στην πρόταση.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: 'Οχι, όµως θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι
αυτή η ιστορία έρχεται σε πλήρη αντίθεση µε τα διδάγµατα, µε τα
οράµατα µε τα ιδανικά της Εθνικής Αντίστασης. Και θα πω δύο
λόγια και εγώ παρακάτω, χωρίς φυσικά να συµφωνώ µε την
εκµετάλλευση που επιχειρείται από ορισµένες πλευρές να γίνεται
γύρω από το όλο θέµα.
Είναι αλήθεια ότι η Εθνική µας Αντίσταση, ένα κίνηµα που ήταν
ίσως από τα πρώτα, τα ισχυρότερα που αναπτύχθηκαν στην
Ευρώπη στα χρόνια της ναζιστικής, φασιστικής επιδροµής και
κατοχής, αποτελεί πράγµατι ένα πολύτιµο κεφάλαιο, µία τεράστια
παρακαταθήκη. Είναι µία πηγή αστείρευτη θα λέγαµε έµπνευσης,
διαπαιδαγώγησης, διδαγµάτων για τις νέες γενιές. Και νοµίζω ότι
εδώ κυρίως πρέπει να αναζητήσουµε το µένος, το µίσος, το πάθος
µε το οποίο καταπολεµήθηκε, διώχθηκε η Εθνική Αντίσταση όχι
µετά τον εµφύλιο πόλεµο, αλλά αµέσως µετά την απελευθέρωση
της χώρας µας.
Νοµίζω ότι τα ∆εκεµβριανά αποτελούν την απαρχή αυτού του
διωγµού. ∆εν µπορούσαν οι ιµπεριαλιστές και φυσικά τα
ενεργούµενά τους στην Ελλάδα να ανεχθούν να συνεχίσει ο
ελληνικός λαός, και µετά την ηρωϊκή πορεία που ανέπτυξε στα
χρόνια της κατοχής. 'Ηταν µία πορεία αγώνων για την επίτευξη της
εθνικής απελευθέρωσης, της απελευθέρωσης της πατρίδας µας,
την κατοχύρωση της λαϊκής κυριαρχίας και της εθνικής µας
ανεξαρτησίας. Kαι βεβαίως διώχθηκε, κυνηγήθηκε για δεκαετίες,
χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι έγινε κατορθωτό να σβήσουν τα
οράµατα. 'Ολες οι µετακατοχικές γενιές γαλουχήθηκαν στα οράµατα
αυτά της Εθνικής Αντίστασης.
Θα θυµηθούµε όλοι ότι ένα από τα πάγια αιτήµατα, στα µετέπειτα
χρόνια του δηµοκρατικού κινήµατος ήταν η αναγνώριση της Εθνικής
Αντίστασης και η νοµιµοποίηση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος της
Ελλάδας, που αποτελούσε το βασικό αιµοδότη και τον εµπνευστή
αυτής της Εθνικής Αντίστασης. Είναι γνωστό ότι το Κοµµουνιστικό
Κόµµα της Ελλάδας είχε πάρει και την πρωτοβουλία για τη
δηµιουργία του ΕΑΜ, της ΕΠΟΝ και στη συνέχεια του ΕΛΑΣ, χωρίς
αυτό να σηµαίνει ότι θέλουµε να µονοπωλήσουµε την Εθνική
Αντίσταση και ότι δεν δεχόµαστε -αυτό εξάλλου αποτελούσε και τη
µεγάλη επιτυχία του κινήµατος της Εθνικής Αντίστασης- την
παλλαϊκή συµµετοχή σ' αυτήν.
Ωστόσο, θα µας επιτραπεί να σηµειώσουµε ότι δεν συµφωνούµε και
µε την αντίληψη ότι ολόκληρος ο ελληνικός λαός ανέπτυξε την
Εθνική Αντίσταση. Υπήρξαν δυστυχώς, και δυνάµεις που
συνεργάστηκαν µε τον κατακτητή. ∆εν το λέω αυτό για να ξύνω
παλιές πληγές, αλλά για να αποκαθίσταται η ιστορική
πραγµατικότητα και για να µπορέσουµε να βγάλουµε τα σωστά
συµπεράσµατα από αυτό το έπος της Εθνικής Αντίστασης.
Είναι αλήθεια ότι τελικά σαράντα χρόνια µετά, το 1982,
αναγνωρίστηκε η Εθνική Αντίσταση µε το νόµο 1285/82, για να
επιβεβαιωθεί και η ρήση του παλιού µας συντρόφου και
συναδέλφου µας εδώ πέρα, του αείµνηστου Κώστα Λουλέ, ο οποίος
απαντώντας σε εκπρόσωπο της συντηρητικής παράταξης, όταν του
είπε ότι "δεν πρόκειται να αναγνωριστεί ποτέ αυτή η Εθνική
Αντίσταση" -ήµασταν, βλέπετε, οι ΕΑΜοβούλγαροι ακόµα, όπως
µας αποκαλούσαν- του απάντησε µε τη χαρακτηριστική του ντόπιου
λαλιά: "Θα αναγνωριστεί και θα είναι ντάλα µεσηµέρι"!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής): Και
αυγουστιάτικο µεσηµέρι µε δυνατό ήλιο. Τώρα έχει εξασθενίσει.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Ακριβώς.
Και πράγµατι δεν πέρασε πολύς χρόνος και αναγνωρίστηκε.
Ωστόσο όµως, πρέπει να πούµε ότι µε το νόµο 1285/82 δεν
αποκαταστάθηκε πλήρως η Εθνική Αντίσταση και δεν
αποκαταστάθηκαν ολοκληρωτικά οι αντιστασιακοί.
Μέχρι  σήµερα  δεν  έχουν  αρθεί  οι  αδικίες,  οι  διακρίσεις  που
άφηνε  αυτός  ο  νόµος  σε  βάρος  των  αντιστασιακών.  Πολλοί
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από τους αντιστασιακούς που έκαναν πραγµατικά τεράστιες θυσίες
-όσοι ακόµα επιζούν- δεν έχουν γνωρίσει την ηθική και οικονοµική
ανταµοιβή γι' αυτήν τους την προσφορά. Και κατά τη γνώµη µας, η
τακτική αυτή συνεχίζεται και σήµερα.
Επανειληµµένα το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας έθεσε αυτά
τα ζητήµατα είτε µε τη µορφή του κοινοβουλευτικού ελέγχου είτε µε
πρόταση νόµου που κατέθεσε το 1993 -και θα πω µία κουβέντα
µετά γι' αυτό- είτε µε άλλες ευκαιρίες. Το κύριο όµως, κατά τη γνώµη
µας, είναι ότι τα οράµατα της Εθνικής Αντίστασης µένουν ακόµα,
πενήντα τόσα χρόνια µετά, ανεκπλήρωτα.
Και τα οράµατα αυτά, όπως ήδη είπαµε, ήταν η εθνική
απελεύθερωση, η λαική κυριαρχία, η εθνική ανεξαρτησία.
Είναι αλήθεια, κύριοι Βουλευτές, ότι τα ιδανικά αυτά
καταρρακώνονται καθηµερινά και σήµερα στη χώρα µας. Και όχι
µόνο αυτό, αλλά υπάρχουν δυνάµεις που εκφράζουν και την
υπερηφάνεια τους για την καταρράκωση αυτών των ιδανικών,
αυτών των οραµάτων.
'Εχουµε αναµφίβολα στη χώρα µας πλήρη υποταγή στα ξένα
κέντρα. ∆εν είναι υπερβολή νοµίζω, αν λέγαµε, ότι σήµερα κατά
κάποιον τρόπο, η χώρα µας βρίσκεται υπό καθεστώς µιας
ιδιότυπης κατοχής, η οποία δεν έχει επιβληθεί µε τανκς και
αεροπλάνα, όπως η ναζιφασιστική γερµανοϊταλική και βουλγαρική
κατοχή, αλλά µε την εξαγορά συνειδήσεων µε το δολάριο, µε το
µάρκο, µε την εξαγορά κυβερνήσεων.
'Εχουµε φυσικά και στη σηµερινή εποχή συνεργάτες αυτών των
σύγχρονων κατακτητών. Τέτοια δείγµατα της υποταγής έχουµε
καθηµερινά. 'Ενα από αυτά -επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να πω-
είναι και η υπόθεση Οτσαλάν. Η υπόθεση αυτή και η στάση της
ελληνικής Κυβέρνησης είναι αποτέλεσµα της υποτακτικής
αντίληψης, της αντίληψης της υποταγής των πάντων στα ξένα
κέντρα, σ' αυτό που λένε -γιατί κάθε φορά παίρνει διάφορες
διατυπώσεις αυτή η υποταγή- τώρα, "επίτευξη του ύψιστου εθνικού
στόχου", που είναι η ένταξη της χώρας µας στην ΟΝΕ. 'Ακουσον,
άκουσον!
Να, γιατί διώχθηκε παλιότερα ή υποβαθµίζεται σήµερα η Εθνική
Αντίσταση. ∆ιότι τα οράµατα της Εθνικής Αντίστασης έρχονται σε
πλήρη αντίθεση, µε αυτήν την υποταγή στα ξένα κέντρα, που
ονοµάζεται σήµερα "ύψιστος εθνικός στόχος".
Για να δούµε, µήπως είµαστε υπερβολικοί; Εδώ στην αίθουσα αυτή,
πριν από λίγες µέρες πολλοί Βουλευτές, αλλά και Υπουργοί και ο
Πρωθυπουργός, κατά τη συζήτηση της συνθήκης του 'Αµστερνταµ,
έπλεξαν το εγκώµιο της Κοινής Εξωτερικής Πολιτικής και της
Πολιτικής Ασφάλειας. Τι σηµαίνει αυτό; Παραδίνουµε ή δεν
παραδίνουµε µε τον τρόπο αυτό, την άσκηση της εξωτερικής
πολιτικής της χώρας µας στα ξένα κέντρα; Βεβαίως το επιχείρηµα
είναι, ναι, αλλά συµµετέχουµε και εµείς στη διαµόρφωση.
Ευχαριστώ πάρα πολύ. 'Εχει κανείς αµφιβολία ότι σ' αυτά τα
κέντρα, στις Βρυξέλλες ή στο ΝΑΤΟ, µας έχουν του µπάτσου ή του
κλώτσου; Και έχει κανείς την αντίληψη εδώ ότι τα συµφέροντα της
χώρας µας, του λαού µας, της περιοχής εδώ της ειρήνης, µπορούν
να ταυτίζονται µε τα συµφέροντα των Γερµανών, των Γάλλων, των
'Αγγλων ιµπεριαλιστών; ∆εν λέω του γερµανικού λαού ή του
γαλλικού ή του λαού της Μεγάλης Βρετανίας. Λέω της άρχουσας
τάξης, των πολυεθνικών που διαφεντεύουν σήµερα αυτές τις χώρες
και την Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
Μάλιστα, κύριε Κρητικέ, η πρότασή σας για τη δηµιουργία µουσείου
Εθνικής Αντίστασης, είναι σίγουρα µια πρόταση καλοπροαίρετη.
Ωστόσο, όµως θα δεχθείτε ότι καλό είναι να κάνουµε µουσεία, αλλά
όταν την ίδια στιγµή ποδοπατούµε τα ιδανικά, τα οράµατα, τις αξίες
αυτού που θέλουµε να βάλουµε µέσα στα µουσεία, τότε αυτό
µπορεί να ηχήσει και σαν ειρωνεία.
∆εν θέλω να πω ότι έχετε τέτοια πρόθεση, γιατί γνωριζόµαστε.
Μιλώ όµως, για τις σηµερινές συνθήκες. Γι' αυτό, πιστεύω ότι το
πρώτο που πρέπει να έχουµε υπόψη µας, είναι ο αγώνας για την
πραγµάτωση επιτέλους αυτών των ιδανικών, αυτών των οραµάτων
της Εθνικής Αντίστασης.
Η συζήτηση, λοιπόν, της πρότασης νόµου γίνεται µε φόντο την

υπόθεση του Οτσαλάν και έχει σχέση η όλη ιστορία, η όλη πολιτική
µας σήµερα, µε την πρόταση νόµου που συζητάµε.
Το ΚΚΕ, όπως είπα, κατέθεσε το 1993 πρόταση νόµου που
συζητήθηκε. Σ' αυτήν την πρόταση νόµου προβλεπόταν επίσης η
δηµιουργία Μουσείου Εθνικής Αντίστασης. Να τι λεγόταν στο άρθρο
2 αυτής της πρότασης νόµου: "Ιδρύεται µε έδρα την Αθήνα και µε
δαπάνες των Υπουργείων Πολιτισµού, Εσωτερικών και Εθνικής
'Αµυνας, Μουσείο της Εθνικής Αντίστασης των Ελλήνων της
περιόδου 1941-1945". Εθνικής Αντίστασης των Ελλήνων και όχι της
Ενωµένης Εθνικής Αντίστασης και δεν ξέρω πώς έλεγε αρχικά η
πρόταση νόµου.
"Σκοπός του µουσείου είναι η συγκέντρωση, διάσωση και
συντήρηση ιστορικών ντοκουµέντων, αρχείων, αντικειµένων και
πραγµάτων που συνδέονται άµεσα µε τα ιστορικά γεγονότα της
περιόδου 1941-1945 και αποτελούν στοιχεία της Εθνικής
Αντίστασης.
Με προεδρικό διάταγµα που εκδίδεται µε πρόταση των Υπουργών
Εσωτερικών, Πολιτισµού και Εθνικής 'Αµυνας, ύστερα από τη
σύµφωνη γνώµη των αναγνωρισµένων από τους νόµους
οργανώσεων και ενώσεων αγωνιστών της Εθνικής Αντίστασης..." -
και όχι της µεγαλύτερης τριτοβάθµιας, όπως λέγονταν στο αρχικό
σχέδιο και δεν ξέρω πώς θα λέγεται στο π.δ. γιατί όλα τώρα πάνε
σε ένα π.δ.- "... που είναι µέλη της ∆ιεθνούς Οµοσπονδίας
Αντιστασιακών και έχουν έδρα την Αθήνα, ορίζονται οι λεπτοµέρειες
οργάνωσης λειτουργίας και συντήρησης του µουσείου.
Με προεδρικά διατάγµατα τα οποία εκδίδονται µε πρόταση των
Υπουργών Εσωτερικών, Πολιτισµού και Εθνικής 'Αµυνας ύστερα
από σύµφωνη γνώµη: α) των παραρτηµάτων ή τοπικών
οργανώσεων στο νοµό των αναγνωρισµένων από τους νόµους
οργανώσεων και ενώσεων αγωνιστών της Εθνικής Αντίστασης που
είναι µέλη της ∆ιεθνούς Οµοσπονδίας Αντιστασιακών β) των
αναγνωρισµένων από τους νόµους οργανώσεων και ενώσεων
αγωνιστών της Εθνικής Αντίστασης που είναι µέλη της ∆ιεθνούς
Οµοσπονδίας Αντιστασιακών και έχουν έδρα την Αθήνα, ιδρύονται
µουσεία της Εθνικής Αντίστασης σε πρωτεύουσες νοµών, µε σκοπό
τη συγκέντρωση, διάσωση και συντήρηση ντοκουµέντων και
στοιχείων που συνδέονται µε την Εθνική Αντίσταση στην περιοχή.
Με το ίδιο προεδρικό διάταγµα ορίζονται οι λεπτοµέρειες
οργάνωσης λειτουργίας και συντήρησης του µουσείου.
Στον προϋπολογισµό χρήσεως 1994 "-λέγαµε τότε-" εγγράφεται η
αναγκαία πίστωση για την ίδρυση του µουσείου της Εθνικής
Αντίστασης µε έδρα την Αθήνα".
Νοµίζουµε ότι αυτή η διατύπωση είναι πολύ πιο ολοκληρωµένη,
πολύ πιο συγκεκριµένη και εξασφαλίζει πραγµατικά και διαφάνεια
και αντιπροσωπευτικότητα.
Σε ό,τι αφορά την συγκεκριµένη πρόταση νόµου που συζητάµε,
τελικά το αρχικό της κείµενο, πάνω στο οποίο είχαµε διατυπώσει
αρκετές παρατηρήσεις, αντικαταστάθηκε, έπειτα από πρόταση του
τότε Υπουργού Πολιτισµού κ. Βενιζέλου, µε άλλο που λέγει ότι όλα
αυτά θα ρυθµίζονται µε προεδρικό διατάγµα. Λέει συγκεκριµένα ότι:
"Με προεδρικό διάταγµα που εκδίδεται µέσα σε έξι µήνες µε
πρόταση των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, Εθνικής 'Αµυνας, Οικονοµικών, Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων και Πολιτισµού, ρυθµίζονται τα σχετικά µε την
µουσειακή προβολή και τα αρχεία της Εθνικής Αντίστασης της
περιόδου 1941-1944...". Υπάρχει ένα πρόβληµα εδώ πέρα, γιατί
υπάρχουν περιοχές που απελευθερώθηκαν το 1945. Πρέπει,
λοιπόν, να µπει 1941-1945. 'Η υπάρχει το ναυτεργατικό κίνηµα,
κύριε Κρητικέ, το οποίο συνέχισε να παλεύει στους ωκεανούς µέχρι
την οριστική ήττα του φασιστικού άξονα, δηλαδή 9 Μαίου 1945.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Μου επιτρέπετε µια διακοπή;
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Παρακαλώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής): Η
πρόταση  κινείται  στα  πλαίσια  του  ν.  1285/82.  ∆εν  µπορεί  να
φύγει  απ'  αυτά.  Αν  τροποποιήσουµε  τον  εν  λόγω  νόµο  και
επεκτείνουµε  την  εθνική  αντίσταση  πέραν  αυτού  του
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ορίου, δεν έχω καµία αντίρρηση. Επαναλαµβάνω, όµως, ότι η
παρούσα πρόταση νόµου κινείται στα πλαίσια του ν. 1285/82.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κατ' αρχήν δεν βλέπω κανένα λόγο, καµιά
αναγκαιότητα να κινείται ντε και καλά σ' αυτά τα πλαίσια. Και
µάλιστα για ζητήµατα που ξέρουµε εκ των πραγµάτων ότι είναι
ανακριβή ιστορικά.
Συνεχίζω µε το κείµενο της εν λόγω πρότασης νόµου που λέγει "...
τα σχετικά µε την ένταξη των δραστηριοτήτων αυτών σε
υφιστάµενους φορείς, τα σχετικά µε τη νοµική µορφή, τους
σκοπούς, την οργάνωση και λειτουργία φορέων που ιδρύονται
ειδικά ή αναλαµβάνουν αυτόν ακριβώς το σκοπό και κάθε άλλο
συναφές ζήτηµα.
Η ισχύς του παρόντος αρχίζει ..." κλπ.
Νοµίζω ότι αυτή η εξουσιοδοτική διάταξη που πρότεινε ο κ.
Βενιζέλος και τελικά υιοθετήσατε και αντικατέστησε την πρότασή
σας, δεν µπορεί να µας καλύψει. ∆εν µπορούµε να δώσουµε,
δηλαδή, εν λευκώ εξουσιοδότηση στην Κυβέρνηση για ένα τέτοιο
ζήτηµα σχετικά µε τη δηµιουργία και λειτουργία αυτών των
µουσείων χωρίς να έχουν άποψη οι συµµετέχοντες, αυτοί που
πήραν µέρος, οι συντελεστές της Εθνικής Αντίστασης.
Εάν, λοιπόν, επιµένετε σε αυτήν την ιστορία, στην εν λευκώ
εξουσιοδότηση της Κυβέρνησης και µάλιστα µιας Κυβέρνησης της
οποίας η πολιτική είπαµε από τι χαρακτηρίζεται, εµείς δεν είναι
δυνατόν να την ψηφίσουµε, ακόµα περισσότερο που δεν ξέρουµε
και αν σε έξι µήνες θα βγει αυτό το προεδρικό διάταγµα, αλλά και να
βγει τι θα περιέχει κλπ.
Εµείς πιστεύουµε ότι θα πρέπει να δεσµευθεί η Κυβέρνηση ότι τους
επόµενους µήνες θα φέρει νόµο συγκεκριµένο µέσα στον οποίο θα
ορίζονται τα βασικά για τη δηµιουργία αυτού του µουσείου. Αλλιώς
θα είναι απλώς µία φωνή, η οποία δεν θα έχει το σχετικό πρακτικό
αντίκρισµα που επιβάλλεται, κατά τη γνώµη µας, να έχει κάθε τι που
περνάει και ψηφίζεται από αυτήν τη Βουλή.
Με την έννοια αυτή εµείς, κύριε Πρόεδρε, επιµένουµε στην
κατάθεση νόµου -νοµίζουµε ότι η πρόταση νόµου του Κ.Κ.Ε. µπορεί
να αποτελέσει τη βάση αυτού του νόµου- για να µπορέσουµε
επιτέλους, όντας η µοναδική χώρα στην Ευρώπη που δεν έχουµε
τέτοια µουσεία, να προχωρήσουµε στη δηµιουργία, στην ίδρυση
αυτών των µουσείων.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η Υπουργός
Πολιτισµού κ. Παπαζώη έχει το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ κατ'αρχήν τιµή µου που η
πρώτη µου παρέµβαση στο ελληνικό Κοινοβούλιο µε την ιδιότητα
της Υπουργού Πολιτισµού γίνεται µε αφορµή αυτήν την πρόταση
νόµου για τη µουσειακή προβολή και το αρχείο της Εθνικής
Αντίστασης.
Πιστεύω ότι είναι ατυχής η σύνδεση της πρότασης νόµου µε την
υπόθεση Οτσαλάν. Προσωπικά ζήτησα να αναβληθεί η συζήτηση
για να µπορέσω να ενηµερωθώ και να έχω και την ευκαιρία να
συζητήσω µε τους εκπροσώπους των κοµµάτων. Από πλευράς της
Βουλής δεν κατέστη δυνατό. Ούτως ή άλλως όµως είναι ατυχής η
σύνδεση της πρότασης νόµου µε την υπόθεση Οτσαλάν. Πιστεύω
ότι η Κυβέρνηση έχει κάνει το χρέος της προς αυτήν την
κατεύθυνση.
'Ισως είναι καιρός να συζητήσουµε ποιό είναι το νόηµα του
πραγµατικού πατριωτισµού σήµερα Είναι φανερό ότι οι εποχές
αλλάζουν. Πατριώτης δεν είναι αυτός ο οποίος εκφράζεται µε
ανεύθυνες ενέργειες που στηρίζονται στην απλοϊκή άποψη ότι κάθε
εχθρός του εχθρού µου είναι και φίλος µου αλλά είναι αυτός που
πραγµατικά προσπαθεί να εξασφαλίσει τα εθνικά συµφέροντα της
χώρας.
Θεωρώ ότι είναι ευτύχηµα που η κοινωνία µας -παρά τα όσα
προσδιόρισε -και τα θεωρώ σηµαντικά, ο κ. Παπαδόπουλος- στο
σύνολό της έχει πλέον την ωριµότητα να συζητήσει ψύχραιµα και
µέσω την εκλεγµένων εκπροσώπων της, τις δυνατότητες και τους
τρόπους δηµιουργίας ενός θεσµού διάσωσης της µνήµης, αλλά και
προβολής αυτής της πολύ σηµαντικής περιόδου της πρόσφατης
ιστορίας µας.

∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι η αντίσταση του ελληνικού λαού,
οργανωµένη και ανοργάνωτη, ενεργητική και παθητική, ένοπλη και
άοπλη, κατά των κατακτητών του 1941-1944 υπήρξε ένα από τα
σηµαντικότερα επεισόδια όχι µόνο της δικής µας ιστορίας, αλλά και
του Β' Παγκόσµιου Πολέµου σε διεθνές επίπεδο.
Είναι επίσης γεγονός ότι για πολλά χρόνια η αντίσταση αυτή δεν
αναγνωρίστηκε και δεν τιµήθηκε όπως της έπρεπε. Ο λόγος είναι
γνωστός. Η δραµατική τροπή που πήραν στη χώρα µας οι
µεταπολεµικές εξελίξεις µε τον
εµφύλιο, το µετεµφυλιακόαστυνοµικό κράτος, την πόλωση και τις
διώξεις των αγωνιστών στο ψυχροπολεµικό, άλλωστε, κλίµα αυτής
της εποχής.
'Ολα αυτά καταδίκασαν στην σιωπή τη φωνή των µεγάλων εκείνων
στιγµών των αντιστασιακών αγώνων.
Ευτυχώς δεν βρισκόµαστε στο ίδιο σηµείο. Στη βραδεία µετακίνηση
της κοινωνίας µας, στην επίπονη και δύσκολη πορεία αφοµοίωσης
και συµφιλίωσης µε το παρελθόν µας, θα πρέπει να τονίσουµε τη
συµβολή της επίσηµης αναγνώρισης της Εθνικής Αντίστασης από
την πολιτεία µε το νόµο που έφερε ο Γεννηµατάς το 1982.
Σήµερα βρισκόµαστε σε επαρκή χρονική απόσταση από τα
γεγονότα -την απόσταση που διεθνώς και από την επιστηµονική
κοινότητα θεωρείται κατάλληλη- ώστε η ιστορική έρευνα να µπορεί
να αντιµετωπίζει νηφάλια, µε τους κανόνες της επιστηµονικής
δεοντολογίας, τα γεγονότα.
∆εν είναι τυχαίο, που ορισµένα δηµόσια αρχεία είναι διαθέσιµα για
την έρευνα, µετά από τριάντα ή και πενήντα χρόνια, ανάλογα µε τη
διαβάθµιση των εγγράφων. Βρισκόµαστε όµως πιστεύω και σε µια
οριακή στιγµή όσον αφορά τη διάσωση των τεκµηρίων, γραπτών
πηγών, υλικών αντικειµένων, αλλά και προφορικών µαρτυριών.
Ευτυχώς η εποχή εκείνη αποτελεί ακόµη οριακά έστω της ζωντανής
µας ιστορίας. Σήµερα διασώζεται ακόµη κάτι από το ιδιαίτερο ύφος
αυτής της εποχής. Και η προσπάθεια συγκρότησης ενός σώµατος
πηγών και µαρτυριών µπορεί ακόµη να διεκδικήσει αυθεντικότητα
και πληρότητα.
Είναι, λοιπόν, διπλά κατάλληλη στιγµή για να προχωρήσουµε στη
σύσταση αυτού του θεσµού. 'Εχουµε υποχρέωση, απέναντι στις
επόµενες γενιές, να εξασφαλίσουµε την πρόσβασή τους στην
ιστορική γνώση µε τους καλύτερους δυνατούς όρους.
Ο σεβασµός προς αυτήν τη σηµαντική και κρίσιµη περίοδο της
πρόσφατης ιστορίας µας απαιτεί:
Να επεξεργασθούµε προσεκτικά το σχέδιο δηµιουργίας ενός
θεσµού αφιερωµένου στην Εθνική Αντίσταση.
Να ζητήσουµε τη συνεργασία όλων των εµπλεκόµενων φορέων και
των επιζώντων µαρτύρων.
Να ζητήσουµε τη συνδροµή της επιστηµονικής κοινότητας, η οποία
έχει αρχίσει πολύ πρόσφατα να δίνει δείγµατα της ικανότητας της
κοινωνίας µας να αντιµετωπίσει αυτήν την περίοδο µε τους
νηφάλιους όρους της ιστορικής επιστηµονικής δεοντολογίας.
Να εντοπίσουµε και να καταγράψουµε όλες τις υπάρχουσες πηγές
άντλησης υλικού, που επίσης πρόσφατα έχουν αρχίσει να
συγκροτούνται, όπως για παράδειγµα τα Αρχεία της Σύγχρονης
Κοινωνικής Ιστορίας και πολλά άλλα.
Να συνεξετάσουµε τα ποικίλα σχέδια που έχουν προταθεί ή
βρίσκονται σε εξέλιξη τα τελευταία χρόνια µε το ίδιο συναφές
αντικείµενο.
Για όλους αυτούς τους παραπάνω λόγους, αποδεχόµαστε την
πρόταση νόµου, έτσι όπως διαµορφώθηκε στην επιτροπή από τον
προηγούµενο Υπουργό Πολιτισµού κ. Ευάγγελο Βενιζέλο. Μια
πρόταση που, διαβάζοντας τα Πρακτικά της επιτροπής -µια που δεν
συµµετείχα- φαίνεται ότι έγινε αποδεκτή από όλες τις πλευρές και
από όλα τα κόµµατα. Γι' αυτό σήµερα, αν θέλετε µε έκπληξη
διαπιστώνω ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος και το
∆ηµοκρατικό Κοινωνικό Κίνηµα και η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
αποδέχονται αυτήν την πρόταση νόµου που είχε καταθέσει ο κ.
Κρητικός και άλλοι συνάδελφοι, που η πρόταση του κ. Βενιζέλου
στην επιτροπή στην επιτροπή φάνηκε ότι αποτέλεσε µια λύση
συµβιβαστική.
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Η πρόταση νόµου προβλέπει έξι µήνες µέχρι την έκδοση του
σχετικού προεδρικού διατάγµατος. Εγώ θα πρότεινα, εάν είναι
δυνατόν, να πάµε µέχρι 31 ∆εκεµβρίου 1999, γιατί ακριβώς
χρειάζεται η συνέργεια όλων αυτών των φορέων. Και συµφωνώ µε
την πρόταση του κ. Κουναλάκη ότι πρέπει το προεδρικό διάταγµα
να γίνει έγκαιρα γνωστό και στα κόµµατα και στις αντιστασιακές
οργανώσεις, που είναι φανερό ότι θα συµµετέχουν στη δηµιουργία
αυτού του προεδρικού διατάγµατος. Χρειαζόµαστε, λοιπόν, αυτό το
χρονικό διάστηµα για να συντονίσουµε όλους τους εµπλεκόµενους
φορείς, να εξασφαλίσουµε τη συνδροµή της επιστηµονικής
κοινότητας, την οποία θεωρώ απαραίτητη και όπως είπα, να
συνεξετάσουµε και τα άλλα σχέδια τα οποία βρίσκονται σε εξέλιξη.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ).
Θα ήθελα εδώ να θυµίσω ότι το Υπουργείο Πολιτισµού και άλλοι
φορείς, στηρίζουν αυτά τα σχέδια που βρίσκονται σε εξέλιξη είτε
από τοπικούς φορείς, φορείς της Τοπικής Αυτοδιοίκησης είτε από
επιστηµονικές οµάδες.
Θα σας διαβάσω τώρα το σχετικό κείµενο, γιατί είδα ότι ο
συνάδελφος του ∆Η.Κ.ΚΙ. αναφέρθηκε στο προηγούµενο κείµενο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Και σε αυτό.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Αναφερθήκατε
και σ'αυτό.
Θα ήθελα να το διαβάσω για να µην υπάρχει καµιά αµφιβολία:
"Μουσειακή προβολή και αρχείο της Εθνικής Αντίστασης 1941-
1944. Με προεδρικό διάταγµα που εκδίδεται µέσα σε έξι µήνες -θα
πρότεινα µέχρι 31.12.1999- µε πρόταση των Υπουργών
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, Εθνικής
'Αµυνας, Οικονοµικών, Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και
Πολιτισµού, ρυθµίζονται τα σχετικά µε τη µουσειακή προβολή και τα
αρχεία της Εθνικής Αντίστασης της περιόδου 1941-1944, τα σχετικά
µε την ένταξη των δραστηριοτήτων αυτών σε υφιστάµενους φορείς,
τα σχετικά µε τη νοµική µορφή, τους σκοπούς, την οργάνωση και
λειτουργία φορέων, που ιδρύονται ειδικά ή αναλαµβάνουν αυτόν
ακριβώς το σκοπό και κάθε άλλο συναφές ζήτηµα."
Θα ήθελα να συµπληρώσω, επίσης, ότι η αναφορά στην οικονοµική
ενίσχυση αυτής της προσπάθειας δεν είναι δυνατή να γίνει µέσα
σ'αυτήν τη νοµοθετική ρύθµιση.
Απαντώντας σε ορισµένα πρόσθετα θέµατα, τα οποία ετέθησαν και
τα οποία θεωρώ ότι εντάσσονται στη συζήτηση αυτής της πρότασης
νόµου, όπως οι ρυθµίσεις για τους αγωνιστές της Εθνικής
Αντίστασης, θα ήθελα να σας πω ότι στο άρθρο 4 του σχεδίου
νόµου για την αναπροσαρµογή των συντάξεων και των
συνταξιούχων κλπ. θεσπίζονται τα εξής µέτρα:
Πρώτον, καθιερώνεται η 9η Μαίου ως µέρα πανελλαδικού
εορτασµού των εθνικών αγώνων και της Εθνικής Αντίστασης κατά
του ναζισµού και του φασισµού, ώστε να αποτελεί ηµέρα µνήµης
και διδαχής για τις επερχόµενες γενιές.
∆εύτερον, προβλέπεται η ανέγερση στην Αθήνα µνηµείου
αφιερωµένο στην Εθνική Αντίσταση του λαού µας κατά του
ναζισµού και του φασισµού, σύµβολο της οµοψυχίας του 'Εθνους,
του πνεύµατος της ελευθερίας και της ανεξαρτησίας, καθώς επίσης
και ανδριάντων των στρατιωτικών ηγετών του ένοπλου
αντιστασιακού αγώνα.
Τρίτον, παρατείνεται η προθεσµία για την αναγνώριση µόνο της
ιδιότητας του αγωνιστή Εθνικής Αντίστασης από τη λήξη της
31.8.1995 µέχρι 31.12.1999, καθώς επίσης και η λειτουργία των
αρµοδίων επιτροπών για τρία χρόνια.
Τέταρτον, επανεξετάζονται όλες οι αιτήσεις συνταξιοδότησης των
αγωνιστών Εθνικής Αντίστασης που είχαν υποβληθεί µε τα
απαιτούµενα δικαιολογητικά στην Υπηρεσία Συντάξεων του Γενικού
Λογιστηρίου του Κράτους µέχρι τη δηµοσίευση του σχετικού νόµου
του 1991 µε τον οποίο καταργήθηκαν οι διατάξεις του άρθρου 27.
Να µην µπω στις λεπτοµέρειες. 'Ετσι θα εξετασθούν οίκοθεν από
την αρµόδια Υπηρεσία Συντάξεων δέκα χιλιάδες περίπου αιτήσεις
αγωνιστών που είχαν τεθεί στο αρχείο το έτος 1991 και θα
δικαιωθούν µε σύνταξη όσοι από αυτούς τηρούν τις νόµιµες

προϋποθέσεις.
Αυτό συµπληρώνει νοµίζω τα ερωτήµατά σας για τα άλλα θέµατα
που σχετίζονται µε την Εθνική Αντίσταση.
Κλείνοντας θα ήθελα να ζητήσω, και µε όλες αυτές τις διευκρινίσεις,
τις οποίες έδωσα, να γίνει δεκτή η πρόταση, την οποία υπέβαλαν οι
τέσσερις Βουλευτές µε πρώτον τον κ. Κρητικό, από όλες τις
πλευρές της Βουλής. Γιατί πιστεύω ότι είναι µια πρόταση θετική.
Θα ήθελα να σας διαβεβαιώσω ότι στις σχετικές συναντήσεις που
θα γίνουν για τη δηµιουργία του προεδρικού διατάγµατος και τα
κόµµατα και οι αντιστασιακές οργανώσεις στο σύνολό τους θα
λάβουν µέρος στην επεξεργασία αυτού του προεδρικού
διατάγµατος.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Μπενάκη, ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει το
λόγο.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριοι συνάδελφοι, η Εθνική
Αντίσταση 1941-1944 υπήρξε µία ηρωϊκή περίοδος για τη χώρα
µας, η οποία πέρασε στο διεθνές περιβάλλον ως µία περίοδος
ξεχωριστής αντίστασης κατά του φασισµού και κατά της ξενόφερτης
κατοχής. Εποµένως είναι µία περίοδος που αξίζει και να µελετηθεί
και να αναλυθεί, κυρίως να διαφυλαχθεί από διάφορες
κακοποιήσεις που συνέβησαν σε όλη την περίοδο από τότε µέχρι
σήµερα και κυρίως να προβληθεί στις νέες γενιές ως µία περίοδος
οµοψυχίας και ηρωϊκής αντίστασης του ελληνικού λαού.
Υπάρχει, όµως, µεγάλη ανάγκη ενιαίου προσδιορισµού και
αντιµετώπισης αυτής της περιόδου της εθνικής αντίστασης, διότι
δυστυχώς και αντίθετα απ' ό,τι συνέβη σε άλλες χώρες, την ηρωϊκή
αυτή περίοδο διεδέχθη η οδυνηρή εµπειρία του εµφυλίου.
Εποµένως αλλοιώθηκε ο χαρακτήρας της Εθνικής Αντίστασης και
υπέστη πολλές παραποιήσεις και κακοποιήσεις, πράγµα που
επιβάλλει σε µας σήµερα να επανατοποθετήσουµε την περίοδο
αυτή στις σωστές της βάσεις.
Είναι ένα πολυσύνθετο γεγονός µε πολλές πτυχές, αλλά είναι και
ένα γεγονός που ακόµα δυστυχώς και σήµερα, συνεπεία του
οδυνηρού διχασµού που επηκολούθησε, δεν αντιµετωπίζεται µε
ενιαίο τρόπο. Υπάρχουν ακόµα διαφοροποιήσεις στον τρόπο
εκτίµησης των γεγονότων αυτής της εποχής, πράγµα που κατά την
αντίληψή µου νοθεύει πραγµατικά την ευγένεια και τον ηρωϊκό
χαρακτήρα αυτού του µεγάλου γεγονότος. Υπάρχουν, λοιπόν,
προβλήµατα που φάνηκαν στη συζήτηση, όπως είδα από τα
πρακτικά στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή, και που ήδη
αναδύθηκαν εδώ µέσα από τις τοποθετήσεις των συναδέλφων των
άλλων παρατάξεων.
Συνεπώς κατά την αντίληψή µας, παρά την αδιαφιλονίκητη ανάγκη
να υπάρξει µελέτη, ανάλυση, διαφύλαξη και προβολή όλου του
αρχειακού υλικού της Εθνικής Αντίστασης, δεν είναι δυνατόν αυτό
το ύψιστο έργο, που θα το παραδώσουµε στις επόµενες γενεές και
αυτό πλέον θα µείνει στην ιστορία, να ανατεθεί εν λευκώ στην
κυβέρνηση -θα έλεγα στην όποια κυβέρνηση- αλλά πολύ
περισσότερο στην παρούσα κυβέρνηση, που δυστυχώς στα εθνικά
θέµατα δεν µας έχει δώσει ικανοποιητικά δείγµατα τόλµης και
καθαρότητας στην αντιµετώπιση. ∆εν θέλω να αναφερθώ στα
συγκεκριµένα γεγονότα, αλλά όλοι αντιλαµβανόµαστε πού
αναφέροµαι.
∆εν είναι δυνατόν αυτό το ύψιστο έργο τιµής προς την Εθνική
Αντίσταση, προς την ενωµένη Εθνική Αντίσταση 1941-1944, να το
αφήσουµε εµείς, η Βουλή εξ ολοκλήρου και εν λευκώ στα χέρια της
Κυβέρνησης. Και απορώ πώς είναι δυνατόν να προτείνεται και να
υιοθετείται αυτό το ύψιστο εθνικό θέµα να φύγει από τα χέρια της
Βουλής και να µην προσδιορίζεται ούτε και στις ελάχιστες κοινές
προδιαγραφές του µέσα στη Βουλή.
∆ίνεται  εξ  ολοκλήρου  εξουσιοδότηση  στην  Κυβέρνηση,  η  οποία
όχι  µόνο  το  προεδρικό  διάταγµα  που  θα  προβλέπει  τα  πάντα
θα  συντάξει,  αλλά  στο  µέλλον  θα  έχει  τη  δυνατότητα
τροποποιώντας  το  συγκεκριµένο  προεδρικό  διάταγµα  εν
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αγνοία του νοµοθετικού σώµατος, να κάνει ρυθµίσεις οι οποίες
µπορεί να µην ικανοποιούν το σύνολο.
Με το να απαλλοτριώνουµε το δικαίωµα ρύθµισης του νοµοθετικού
σώµατος σ' αυτό το θέµα προς την Κυβέρνηση, δεν νοµίζω ότι
επιτελούµε ένα έργο που ενισχύει την κοινοβουλευτική µας θέση και
κυρίως δεν ενισχύει τους κοινοβουλευτικούς θεσµούς.
Τι γίνεται µε αυτήν την πρόταση νόµου: Απορώ κατ' αρχήν πώς
συνετάγη κατ' αυτόν τον τρόπο από ένα διακεκριµένο
συνταγµατολόγο, τον αποχωρήσαντα Υπουργό Πολιτισµού κ.
Βενιζέλο, γιατί κατά την αντίληψή µου είναι χειρότερο από εκείνο
που ο ίδιος απέρριψε κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην
επιτροπή και δεν απαντάει το νέο κείµενο, ούτε κατ' ελάχιστο, στους
ενδοιασµούς τους οποίους εξέφρασε ο ίδιος ο τέως Υπουργός
Πολιτισµού.
Σέβοµαι, βέβαια, την ευαισθησία της κυρίας Υπουργού, την οποία
µε την ευκαιρία αυτή συγχαίρω και από του Βήµατος για την
ανάληψη των καθηκόντων της και της εύχοµαι καλή επιτυχία και
καλή δύναµη -και από πλευράς µας στα θέµατα του πολιτισµού,
πρέπει να ξέρει ότι θα έχει την καλύτερη δυνατή συνεργασία
σέβοµαι, λοιπόν, την ευαισθησία της να υποστηρίξει την πρόταση
που προήλθε από τον προκάτοχό της, αλλά πρέπει να σας πω ότι
τη βρίσκω χειρότερη από το προηγούµενο κείµενο και κυρίως
άσχετη µε τις παρατηρήσεις που εξέφερε ο ίδιος ο Υπουργός
Πολιτισµού.
Θα σας αναγνώσω τι είπε ο τέως Υπουργός Πολιτισµού, σε σχέση
µε το προηγούµενο κείµενο: "Η πρόταση νόµου µιλάει για τη
σύσταση µουσείου της ενωµένης Εθνικής Αντίστασης. Τι µουσείο
όµως είναι αυτό; Είναι ένα αυτοτελές νοµικό πρόσωπο ή θα είναι
µια υπηρεσία που θα ανήκει σε κάποιο Υπουργείο; Εάν είναι νοµικό
πρόσωπο, τι είδους θα είναι; Θα είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου
δικαίου που θα υπόκειται στους γνωστούς περιορισµούς
δηµοσιονοµικούς και άλλους; Πώς θα αναπτυχθεί αυτό, όταν δεν
έχουµε δυνατότητες τουλάχιστον στους κόλπους του Υπουργείου
Πολιτισµού να καλύψουµε το βασικό µας αντικείµενο της
προστασίας της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς. Και προτείνει,
λέγοντας, ότι παρ'ότι θα ήθελα να συµπράξω στην άµεση εξαγγελία
και ψήφιση µιας γενικής διάταξης, η ευθύνη του χειρισµού των
θεµάτων δεν µου το επιτρέπει. Συµφωνώ µε την επιχειρηµατολογία
και γι' αυτό προτείνω την αναδιατύπωση της πρότασης, σύµφωνα
µε όσα ανέφερα παραπάνω".
Αυτό που γίνεται στην αναδιατύπωση της πρότασης δεν
ανταποκρίνεται σ' αυτά που ανέφερα, γιατί δεν γνωρίζουµε εάν
ιδρύεται µουσείο και τι είδους µουσείο είναι αυτό, ποια νοµική
µορφή θα έχει, πώς θα διοικείται, τι πόρους θα διαθέτει και ποιο
κυρίως θα είναι το αντικείµενο που θα καλύψει και τις προϋποθέσεις
υπό τις οποίες θα το καλύψει.
'Οπως αντελήφθην από τη συζήτηση που έγινε ακόµη και στο θέµα
ποιες είναι οι αναγνωρισµένες αντιστασιακές οργανώσεις, οι οποίες
θα έχουν ένα λόγο επί της σύστασης αυτού του µουσείου, και αυτό
δεν είναι ξεκαθαρισµένο. Υπάρχουν διαφορετικές εκτιµήσεις και
συνεπώς όταν αυτά τα θέµατα βρίσκονται σε µια τέτοια ρευστότητα,
πώς είναι δυνατόν να µη διαλευκανθούν και προσδιοριστούν µέσα
στη Βουλή, αλλά να παραπεµφθούν σε ένα προεδρικό διάταγµα,
του οποίου το στοιχειώδες περιεχόµενο δεν περιγράφεται µέσα
στην εξουσιοδοτική διάταξη;
Με άλλα λόγια δηλαδή και από άποψη Συντάγµατος και
κοινοβουλευτικής πρακτικής έχουµε µία εσφαλµένη τοποθέτηση,
δηλαδή δίνουµε µία παντελώς αόριστη νοµοθετική εξουσιοδότηση.
Θεωρώ πάρα πολύ πιθανόν εν πάση περιπτώσει ότι το διάταγµα το
οποίο τυχόν θα εκδοθεί µε βάση αυτήν τη διάταξη και θα πάει στο
Συµβούλιο Επικρατείας για να τύχει της προβλεπόµενης
επεξεργασίας τελικά θα κηρυχθεί αντισυνταγµατικό, διότι η
εξουσιοδότηση επί της οποίας εστηρίχθη είναι παντελώς αόριστη.
Εποµένως, κύριοι συνάδελφοι, παρά το γεγονός ότι -όπως είπα και
πριν- σεβόµαστε την πρόταση του συναδέλφου κ. Κρητικού και των
άλλων συναδέλφων που την κάνουν, παρ'όλο που συµφωνούµε ότι
η Εθνική Αντίσταση 1941-1944 είναι µία περίοδος ηρωϊκή για τον

τόπο µας που πρέπει να µείνει στην ιστορία και παρ'όλο που
συµφωνούµε ότι το µουσειακό υλικό αυτής της περιόδου πρέπει να
µελετηθεί, να αναλυθεί, να ξεκαθαριστεί και να προβληθεί δεόντως
στις ερχόµενες γενεές, δεν µπορούµε να τη ψηφίσουµε και επί της
αρχής και επί του µοναδικού άρθρου βεβαίως. Λέω µοναδικού
άρθρου, διότι εδώ δεν ξεχωρίζει η αρχή και το άρθρο, γιατί ένα και
µοναδικό είναι το άρθρο. ∆εν µπορούµε να ψηφίσουµε, διότι
πιστεύουµε ότι η διατύπωση αυτής της πρότασης νόµου, πρώτον
απαλλοτριώνει ένα βασικό δικαίωµα της Βουλής που είναι να
νοµοθετεί επί των βασικών στοιχείων και της µορφής του
οποιουδήποτε οργανισµού δηµιουργείται, πόσο µάλλον όταν είναι
µουσείο Εθνικής Αντίστασης, δεύτερον διότι είναι εξαιρετικά αόριστη
και εποµένως δεν πρόκειται ούτε και από συνταγµατική πλευρά να
ευηµερήσει το οποιοδήποτε νοµικό κείµενο τυχόν εκδοθεί µε βάση
αυτήν την εξουσιοδοτική διάταξη, και τρίτον και βασικό, ότι δεν
έχουµε καµία εµπιστοσύνη στην Κυβέρνηση αυτή στο σύνολό της -
γιατί δεν θέλω να αναφερθώ στο πρόσωπο της κυρίας Υπουργού, η
οποία έχουµε κάθε λόγο να πιστεύουµε ότι θα κάνει το καλύτερο
δυνατόν που µπορεί και θα τηρήσει και το λόγο της ότι το διάταγµα
αυτό θα το θέσει υπόψη της Βουλής και των κοµµάτων- για τον
τρόπο που χειρίζεται τα εθνικά θέµατα και για τις περιπέτειες στις
οποίες µας εµβάλλει ως χώρα κάθε τόσο. Μπορεί τα τρέχοντα να τα
αντιµετωπίζουµε, αλλά τουλάχιστο να µην εκθέσουµε σ' αυτούς
τους κινδύνους µία πολύτιµη περίοδο της χώρας µας, όπως είναι η
περίοδος της Ενωµένης Εθνικής Αντίστασης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα και εγώ να
πάρω το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα επικαλεστούµε την
επιείκεια του Προεδρείου και του Σώµατος, κύριε Κεδίκογλου, για να
πάρετε και εσείς το λόγο!
Ορίστε, κύριε Βεζδρεβάνη, έχετε το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κατ' αρχήν, κύριοι συνάδελφοι, θέλω να
συγχαρώ την κυρία Υπουργό για την ανάληψη των καθηκόντων της.
Με ειλικρίνεια να ευχηθώ κάθε επιτυχία στο έργο σας, κυρία
Υπουργέ!
'Οπως δήλωσε η Κοινοβουλευτική µας Εκπρόσωπος, η κ.
Μπενάκη, θα βρείτε τη θερµή συµπαράσταση της Νέας
∆ηµοκρατίας στο έργο σας µε τη βεβαίως επιβαλλοµένη
υπευθυνότητα και κριτική διάθεση σε θέµατα τα οποία χρήζουν
κριτικής. ∆ιότι σε ένα δηµοκρατικό πολίτευµα η κριτική
αντιπολίτευση µε εποικοδοµητική προδιάθεση συµβάλλει στο έργο
και εκείνων οι οποίοι ασκούν την εξουσία.
Κύριοι συνάδελφοι, ο αγαπητός µας Αντιπρόεδρος της Βουλής, κ.
Κρητικός, µε γλαφυρότητα και πατριωτική έξαρση εισηγήθηκε την
πρόταση νόµου και µάλιστα έδωσε διαστάσεις που πράγµατι το
Εθνικό Κοινοβούλιο θα πρέπει να τις λαµβάνει σοβαρά υπόψη.
Είπε µεταξύ των άλλων ο κ. Κρητικός στην εισήγησή του, πως
επιτέλους αυτή η Βουλή θα πρέπει να µην ασχολείται µόνο µε τα
υλικά αγαθά και πως ρυθµίζονται οι σχέσεις αυτές προς αυτά, αλλά
και ότι θα πρέπει η νοµοθετική εξουσία να ασχολείται κάποτε και µε
τις αξίες. Και είναι πράγµατι µεγάλη αξία η Εθνική Αντίσταση των
Ελλήνων κατά την περίοδο 1941-1944.
'Οντως η αξία αυτή είναι µεγίστη, είναι η τιµή του αγώνα της Εθνικής
Αντίστασης των Ελλήνων κατά των κατακτητών της πατρίδας µας.
Κανείς δεν µπορεί να αρνηθεί τη σηµασία της συγκέντρωσης του
υλικού που στοιχειοθετεί την ανάµνηση αυτού του µεγάλου
γεγονότος της Εθνικής Αντίστασης των Ελλήνων και κανείς δεν
αµφισβητεί την ανάγκη της συγκέντρωσης αυτού του υλικού σε ένα
µουσείο.
Κύριε Αντιπρόεδρε, δεν θα µιλούσα για ένα µουσείο, αλλά θα
µιλούσα για µουσεία κατά τόπους, θα µιλούσα µε τελευταία
υποχώρηση για µουσείο κατά νοµό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βου-
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λής): Η αρχική διατύπωση είχε αυτή την πρόβλεψη, αλλά είπαµε να
γίνει το πρώτο βήµα.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Εν πάση περιπτώσει, τοποθετούµαι ότι
δέχοµαι ασφαλώς το µείζον, αλλά προσθέτω και το έλασσον στην
προκειµένη περίπτωση, για να υπάρξει µία σωστότερη
αντιµετώπιση του θέµατος.
Συζητούµε, λοιπόν, την πρόταση νόµου των συναδέλφων για την
ίδρυση του µουσείου της Εθνικής Αντίστασης.
Θα αποφύγω, κύριοι συνάδελφοι, να απαντήσω σε ορισµένες
απαράδεκτες θέσεις που και από αυτό το Βήµα σ' αυτήν την
Αίθουσα σήµερα ακούστηκαν!
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Από ποιο;
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: 'Oσοι ήταν παρόντες, αγαπητέ κύριε
συνάδελφε, το άκουσαν. Εν πάση περιπτώσει, από την πλευρά των
δύο κοµµάτων της Αριστεράς.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Τα κόµµατα της Αριστεράς έχουν
ονόµατα!
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Από το Κοµµουνιστικό Κόµµα και από το
Συνασπισµό, κύριε Κεδίκογλου. ∆εν µου έλειπε ποτέ το θάρρος να
πω αυτά που πιστεύω και αυτά που αισθάνοµαι από αυτό το Βήµα
και το έχω κάνει πολλές φορές!
Θα αποφύγω, λοιπόν, όπως είπα, να αναφερθώ σε κάποια που
αναφέρθηκαν σε αυτήν την Αίθουσα σήµερα και που θέλουν να
συντηρούν το εµφυλιοπολεµικό κλίµα. ∆ιότι πρέπει να καταλάβουν
οι συνάδελφοι της Αριστεράς ότι σ' αυτόν τον τόπο έχουν και άλλοι
λόγο και έχουν περισσότερο λόγο, γιατί αυτή η παράταξη κράτησε
στην ελευθερία και στη δηµοκρατία αυτήν τη χώρα και δεν είµαστε
σήµερα Αλβανία και Βαλκάνια εν γένει! ∆εν θέλουµε να γυρίσουµε
πίσω! Μην ξύνετε όµως πληγές, γιατί αν θέλετε, θα την έχετε την
απάντηση! Μάλιστα σε µία εποχή που καταξιώθηκε αυτός ο αγώνας
αυτής της παράταξης, τουλάχιστον ας µη µας προκαλούν! Μάλιστα
σε µία πρόταση νόµου και µε µια εισήγηση του κ. Κρητικού, που
ήταν µέσα στα πλαίσια της προσπάθειας όλων µας να ξεχάσουµε
το παρελθόν και να ενωθούµε!
Θα αποφύγω, λοιπόν, τα περισσότερα, γιατί για κάθε φράση
υπάρχει η απάντηση και για κάθε στοιχείο υπάρχει η πληθώρα των
στοιχείων που αποδεικνύουν το αντίθετο. Αυτό αποδεικνύει, κύριοι
συνάδελφοι, πώς εννοούν κάποιοι την Εθνική Αντίσταση, δηλαδή
επαίνους προς τους δικούς τους, συκοφαντίες προς την άλλη
παράταξη. Και αυτό η δηµοκρατική παράταξη δεν πρόκειται να το
ανεχθεί ποτέ!
Κανείς δεν έχει αντίρρηση στην ιδέα και στη φιλοσοφία αυτής της
πρότασης νόµου. Φρονώ όµως, κύριοι συνάδελφοι, ότι είναι πολύ
νωπές οι µνήµες και δεν είναι ο κατάλληλος καιρός. Και το λέω
αυτό, κύριοι συνάδελφοι, γιατί προέρχοµαι από µία περιοχή που
υπέστη πολλά -και δεν είναι η ώρα να τα θυµηθούµε- και αν θέλετε
και µε προσωπικές εµπειρίες, τραυµατικές εµπειρίες που τις
υπέστηµεν σε ηλικία εξίµισι ετών και τις φέρνουµε επάνω µας
σήµερα. Αν είναι δυνατόν ένα επτάχρονο παιδί να είχε ανάµειξη
θετική ή αρνητική!
Γι'αυτό, αγαπητέ κύριε Κρητικέ, µε όλη την αγάπη που σας έχω και
µε την τιµή που σας απονέµω αυτήν την ώρα µε αυτά που είπατε
από αυτό το Βήµα, που τα προσυπογράφω µέχρι κεραίας, θέλω να
πιστεύω ότι είναι πολύ νωπές οι µνήµες ακόµη και δεν ξέρω αν
µπορούµε να τα ξεπεράσουµε. Ευχής έργο θα ήταν. Και θα σας
έκανα µία απλή ερώτηση: Το µνηµειακό αρχείο του Ψαρρού πώς θα
το βάλετε µέσα; Γιατί εµείς θέλουµε να το βάλετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Θέλετε απάντηση σ'αυτό;
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Ευχαρίστως, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
'Οπως είναι τα άρµατα του Ανδρούτσου, δίπλα στα άρµατα του
Γκούρα. Για το Θεό. ∆εν µπορούµε να ξεπεράσουµε βιωµατικά
αυτές τις εποχές; Ιστορία καταγράφουµε.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Λοιπόν, θα εγγυηθείτε, κύριε Κρητικέ, ότι
θα µπει και το µνηµειακό αρχείο του Ψαρρού.
Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου για λίγο χρόνο ακόµη, γιατί δέχθηκα

και τις χρήσιµες διακοπές των συναδέλφων.
Η πρόταση νόµου είναι σαφώς προς τη σωστή κατεύθυνση. Το
πόσο είναι δυνατόν να γίνει δεν το γνωρίζω. Αλλά, κυρία Υπουργέ,
δεχθήκατε την πρόταση και εποµένως υιοθετείτε και τη διαδικασία.
Υιοθετείτε µία διαδικασία που δεν είναι από εκείνες που τιµούν το
Κοινοβούλιο. ∆ηλαδή, ζητείτε µία αόριστη εξουσιοδότηση να
εκδόσετε ένα προεδρικό διάταγµα και να πράξετε ό,τι σεις νοµίζετε.
Τέτοια εξουσιοδότηση ο υποφαινόµενος την αρνήθηκε εκατοντάδες
φορές σ'αυτήν την Αίθουσα, γιατί το δικαίωµα της Βουλής δεν
πρέπει να απαλλοτριώνεται υπέρ της εκτελεστικής εξουσίας. Φτάνει
που η εκτελεστική εξουσία όταν παίρνει από δω την όποια
εξουσιοδότηση κάνει κατά το δοκούν και δεν επανέρχεται ποτέ να
απευθυνθεί προς τη Βουλή. ∆εν είναι ανάγκη να της δώσουµε και
αυτήν την εξουσιοδότηση. Ακόµη έχω πολλές αµφιβολίες αν ένα
τέτοιο προεδρικό διάταγµα θα µπορούσε να περάσει από το
Συµβουλίο της Επικρατείας µε θετική άποψη.
Γι' αυτό, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι και επειδή και ο χρόνος µου
τελείωσε, θέλω να δηλώσω ότι θεωρώ αναγκαία την ίδρυση ενός
µουσείου Εθνικής Αντιστάσεως, φρονώ ότι είναι νωρίς ακόµη και
ακόµη νοµίζω ότι θα πρέπει να υπάρξει µια διακοµµατική επιτροπή,
η οποία να µελετήσει το όλο θέµα, να νερώσουν όλες οι θέσεις και
όλες οι παρατάξεις λίγο το κρασί τους, για να µπορέσει να υπάρξει
ένα τέτοιο µουσείο Εθνικής Αντιστάσεως, αντάξιο του µεγάλου
αγώνα που έκαναν οι 'Ελληνες την περίοδο 1941-1944. Ευχαριστώ
πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αράπης, έχει το
λόγο για πέντε λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γυρίζοντας
πίσω πενήντα χρόνια στα µαύρα χρόνια της κατοχής, που τότε
ολόκληρος ο ελληνικός λαός ξεσηκώθηκε, αντιστάθηκε, εκτελέστηκε
στην Κοκκινιά, στα Καλάβρυτα, στην Κρήτη, στην Καισαριανή, στο
Χαϊδάρι και σε όλη την Ελλάδα, υπάρχουν ακόµη οι τάφοι των
νεκρών που αντιστάθηκαν για την ελευθερία και τη δηµοκρατία.
Η γενιά εκείνη της Αντίστασης θεωρείται αδικηµένη, δεν πήρε εκείνα
που έπρεπε να πάρει. Η γενιά εκείνη έδωσε πολλά, αλλά δεν πήρε
τίποτα. ∆εν ζήτησε περγαµηνές. 'Εδωσε τα πάντα για αυτόν τον
αγώνα, τον αγώνα για την ελευθερία και τη δηµοκρατία.
Η Εθνική Αντίσταση ήταν µία από τις κορυφαίες στιγµές του έθνους.
Η Αθήνα αναδείχθηκε σε πρωτεύουσα της αντίστασης στην
Ευρώπη. Η πατρίδα µας κέρδισε το σεβασµό όλου του κόσµου µε
την αυτοθυσία των παλικαριών της και την παλικαριά της
πλειοψηφίας του ελληνικού λαού. Επίσης ανάκτησε έδαφος που το
κρατούσαν οι Ιταλοί από την εποχή των Ενετών. Κανείς δεν είναι
βέβαιος ποια θα ήταν η έκβαση εκείνου του πολέµου στο ανατολικό
µέτωπο, αν οι γερµανικές µεραρχίες δεν ήταν καθηλωµένες στην
Ελλάδα να πολεµάνε τους αντάρτες στα βουνά και τα χωριά. Πόσα
σπίτια κάηκαν, πόσα παλικάρια βασανίστηκαν και δολοφονήθηκαν,
πόσες µανάδες µαυροφορέθηκαν. Και ακολούθησε το δράµα. Οι
µεγάλες δυνάµεις µας έσπρωξαν στον εµφύλιο σπαραγµό. Η
πατρίδα µας χωρίστηκε στα δύο σε νικητές και νικηµένους. Το µίσος
και ο διχασµός αναµοχλεύθηκαν επί δεκαετίες. Η ασφάλεια
καθηµερινά δηµιουργούσε το µεγαλύτερο ιστορικό αρχείο όλων των
εποχών µε το φακέλωµα τότε των πολιτών.
Με την ευκαιρία αυτή θέλω να εκφράσω από αυτό το Βήµα την
ευγνωµοσύνη µου για την αναγνώριση της Εθνικής Αντίστασης από
το ΠΑ.ΣΟ.Κ. το 1980. Θέλω επίσης να εκφράσω τη δυσαρέσκεια
µου για το κάψιµο των φακέλων. Νοµίζω ότι ήταν µία θεατρική
πράξη.  Η  εθνική  συµφιλίωση  και  η  λήθη  είχαν  επέλθει  µε  τον
καιρό  και  µε  τις  πολιτικές  αλλαγές  που  είχαν  ήδη  γίνει.  Το
κάψιµο  των  φακέλλων  δεν  συνεισέφερε  σε  τίποτα.  Απλώς
καταστράφηκε  ένα  από  τα  σηµαντικότερα  ιστορικά  αρχεία,  ένα
αρχείο  που  θα  έπρεπε  να  διαφυλάσσεται  σε  ένα  µουσείο  σαν
αυτό  που  προτείνεται  µε  την  παρούσα  πρόταση  νόµου,  να  το
µελετούν  οι  ιστορικοί  και  να  παραδειγµατίζονται  οι  κατοπινές
γενιές    το    τι    σηµαίνει    εθνικός    διχασµός.    Χωράνε    αυτά
σε    ένα    µουσείο;    Τι    θα    µπει    σε    αυτό    το    µουσείο;
Γιατί   τώρα   µουσείο;   Τα ερωτήµατα  αυτά  µε  βασανίζουν,  γιατί
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και εγώ συµµετείχα στην Αντίσταση όπως και τα άλλα
δεκαπεντάχρονα παιδιά. Και η δική µου η οικογένεια ξεκληρίστηκε
και φύγαµε από τα σπίτια µας και κυνηγηθήκαµε και ήρθαµε εδώ
στην πρωτεύουσα τότε.
Θα προτιµούσα χίλιες φορές ένα νοµοσχέδιο, που να βάζει το έπος
της Εθνικής Αντίστασης εις µνήµην αυτών που θυσιάστηκαν.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
∆ύο λεπτά µόνο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αξίζουν πολλά
περισσότερα λεπτά, κύριε συνάδελφε, αλλά πρέπει να τηρείται ο
Κανονισµός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Θα προτιµούσα χίλιες φορές ένα νοµοσχέδιο,
που θα βάζει το έπος της Εθνικής Αντίστασης σε όλα τα σχολικά
βιβλία, να έρχονται σε επαφή µε το νεότερο έπος του έθνους µας
όλες οι κατοπινές γενιές και να παραδειγµατίζονται.
'Ετσι εγώ καταλαβαίνω το σεβασµό στην ιστορία, όταν η ιστορία
γίνεται παράδειγµα στην καθηµερινή ζωή και µεταλαµπαδεύεται
από γενιά σε γενιά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ειλικρινά οφείλω να εκφράσω τα συγχαρητήριά µου
στην έµπνευση του Αντιπροέδρου κ. Κρητικού, να κάνει την
εισήγηση της συζήτησης της προτάσεως νόµου, γιατί η Εθνική
Αντίσταση αποτελεί εθνικό κεφάλαιο.
Κάθε προσπάθεια που ολοκληρώνει το σεβασµό, που οφείλουµε σ'
αυτήν την κορυφαία ιστορική έπαλξη της πατρίδος, δικαιώνει την
ανάγκη να αντλήσουµε από τις ιστορικές ρίζες σαν µέλλον και
ελπίδα τη δυναµική εκείνη που ανέδειξε τη φυλή µας µετά τη
µικρασιατική καταστροφή αντάξια της ιστορίας της και υπέρµαχο σε
έναν µεγάλο αγώνα υπέρ της ελευθερίας, της δηµοκρατίας και της
ανθρώπινης αξιοπρέπειας.
Είναι η συνέχεια του αγώνα της Πίνδου και των µακεδονικών
λοφοσειρών η Εθνική Αντίσταση. Είναι η σφράγιση της βεβαιότητας
της εθνικής µας επιβίωσης µετά την αποφράδα ηµέρα της 14ης
Σεπτεµβρίου του 1922, που συνολικά µε την κατάληψη και
καταστροφή της Σµύρνης, συντελείται η µικρασιατική καταστροφή.
"Αν τα παραληλυθότα µνηµονεύης άµεινον περί των µελλόντων
βουλεύσεις". Αν θυµάσαι και αξιοποιείς τα περασµένα, φωτίζεις και
δυναµικοποιείς το παρόν και δροµολογείς το µέλλον. Τω όντι, θα
µεταφέρω την εκτίµηση που κάνετε κύριε Κρητικέ, δεν µπορεί να
απογυµνωθεί από τον ανθό της η ψυχή µας, η ελληνική καρδιά. Και
αυτός ο ανθός διαποτίζεται από τη ζείδωρο έµπνευση και ζείδωρο
δύναµη της Εθνικής µας Αντίστασης.
'Οσο δε οι καιροί συµπιέζονται, τα προβλήµατα στις διακρατικές
σχέσεις µετά το διπολισµό παίρνουν µια εντελώς ασταθή πορεία.
'Οσο οι προκλητικές εις βάρος της πατρίδας µας απειλές
εντείνονται, τόσο η αξία της έµπνευσης, της γονιµοποίησης του
υπέρτατου της Εθνικής Αντίστασης αγώνος, θα µπορεί να
αποτελέσει τη δυναµική διδαχή για το οφειλόµενο χρέος, για την
κατοχύρωση της αξιοπρέπειας, της ακεραιότητας και της ελευθερίας
και ανεξαρτησίας της πατρίδας µας.
Η ιστορία είναι πηγή δύναµης. Η ιστορία που αξιοποιείται, η ιστορία
που είναι σεβαστή, η ιστορία που δεν τεµαχίζεται.
Θέλω να εκφράσω την ικανοποίησή µου και προς το σύνολο του
Κοινοβουλίου, αλλά ειδικότερα στον προτείνοντα τη συζητούµενη
πρόταση συνάδελφο Αντιπρόεδρο και για ένα δεύτερο σηµείο της
οµιλίας του σήµερα. Και το δεύτερο σηµείο είναι η ανάγκη της
εθνικής µας ενότητας, που θα αναδυθεί σαν µέγιστο συµπέρασµα
µέσα από την αξιολόγηση του υπέρτατου αγώνα, µέσα από το
σεβασµό του αγώνα µε αυτήν την καθολική ευλάβεια προς κάθε
πλευρά που συνέβαλε -από τη δική της σκοπιά, µε τις συνθήκες της

εποχής- σε αυτόν το µέγιστο αγώνα έξω από τα εµφιλοχωρήσαντα
αίτια της διασπαστικής από κάποιο σηµείο και µετά κινήσεως, η
οποία ακολουθήθηκε και από το γνωστό εµφύλιο µε τα γνωστά
πλείστα όσα µειονεκτήµατα που για δεκαετίες βάρυναν την ψυχή
της πατρίδας, θα έλεγα.
Και το δεύτερο ουσιώδες σηµείο των συµπερασµάτων που πρέπει
να εξαχθούν και να συντρέξουν αυτήν την προσπάθεια είναι ο
ανθός της γονιµοποίησης της ιστορίας µε τη διδαχή ότι το κράτος
ενωµένο πολλαπλασιάζει τη δύναµή του και ευεργετεί τις
προϋποθέσεις να πορεύεται εν προόδω και ασφαλεία.
'Ενα τρίτο σηµείο που θέλω να επισηµάνω είναι ο σεβασµός στην
ακεραιότητα της ιστορίας µε την έννοια της αντίκρισης χωρίς
προκαταλήψεις και σκοπιµότητες, που είναι όρος για την αξιόλογη
γονιµοποίησή της και την αναγωγή της σε µόνιµη πηγή έµπνευσης.
Αυτό προϋποθέτει την υπέρβαση των δύσκολων και κακών στιγµών
του όλου αγώνα, προϋποθέτει να την αντικρίσουµε µε ακέραιο µάτι
δικαιοσύνης και ισότητας, προϋποθέτει να την αξιολογήσουµε µέσα
µας σαν εθνική επιταγή, τουτέστιν να υπερβούµε τις διαχωριστικές
γραµµές και το χώρο µέσα από τον οποίο η κάθε πλευρά συνέβαλε
στον τιτάνιο αγώνα, στην εποποιία του 1940-1944.
'Ερχοµαι σε ένα τέταρτο σηµείο. Αξιοποιείται η ιστορία όταν γίνεται
κοινή συνείδηση. Αξιοποιείται η ιστορία όταν η κάθε γενιά την
παραδίδει πέρα από την αρτιότητά της, όσο είναι δυνατόν. Και
γίνεται αυτό όσο αποµακρυνόµαστε από τη ζωντανή συγγραφή της
ιστορίας, καθώς ο χρόνος επουλώνει τις προκαταλήψεις και τις
σκοπιµότητες και η γραφίδα του έρχεται ακεραίως να παραστήσει
την πραγµατική εικόνα της ιστορίας, για να εµπεδωθεί σαν πηγή
έµπνευσης η ιστορία. Επιπλέον χρειάζεται και µια συνεχή ευλαβική
λειτουργία για τη διδαχή των µελλουσών γενεών. Και αυτό οφείλει
να πράξει η πατρίδα.
Σαν στρατιωτικός δηλώνω ότι δεν διδάχθηκα τις κορυφαίες µάχες
της Εθνικής Αντίστασης. 'Οπως ξέρετε, διδάσκεται η στρατιωτική
ιστορία. Είναι βασικό επαγγελµατικό στοιχείο για τον επαγγελµατία
στρατιωτικό. ∆ιδάσκονται οι µάχες που αφήνουν συµπεράσµατα
τακτικής και στρατηγικής, ελιγµών, αναπτύξεων και µαχών,
υποχωρήσεων και προελάσεων. Μέσα στις δέλτους των
προγραµµάτων δεν αναφέρθηκε τίποτα για την Εθνική Αντίσταση.
Και ανήκω σε εκείνη την κατηγορία -θα το πω- που πιστεύω ότι και
το αρνητικό διδάσκει, αρκεί να µην εγκλωβίζεται κανείς στο
αρνητικό. Αρκεί, δηλαδή, να αφήνει τις προσωπικές του άγκυρες
στα θολά νερά, στις σκοπιµότητες και τις προκαταλήψεις. Γιατί η
πραγµατική εικόνα των εθνικών γεγονότων, για να λειτουργήσει σαν
πηγή έµπνευσης και διδαχής, οφείλει να είναι σεβαστή και να
αντικρίζεται µε τόλµη, µε υπέρβαση και µε θάρρος. Να µην
αγκυλώνεσαι µόνο στις προκαταλήψεις.
Οφείλουµε να δώσουµε αυτήν ακριβώς τη λειτουργία της διδαχής,
µε το να καταστήσουµε την ιστορία, όχι µόνο στα σχολεία, στο
δηµοτικό, στο γυµνάσιο, στο λύκειο ή στο πανεπιστήµιο, αλλά θα
έλεγα και θα πρόσθετα και εγώ σαν νέος στρατιωτικός ότι
οφείλουµε να διδάξουµε τις κορυφαίες µάχες της εθνικής
αντίστασης µε το ενιαίο πνεύµα σεβασµού και στις στρατιωτικές
σχολές.
Οφείλουµε να καταστήσουµε µια µέρα του έτους ηµέρα εθνικής
οµοψυχίας και εθνικού αγώνα, ηµέρα εθνικής αντίστασης.
Οφείλουµε να υπερβούµε τους εαυτούς µας και τις προκαταλήψεις
µας σαν γενιά, που έστω και στα νηπιακά µας ή εφηβικά µας χρόνια
ζήσαµε αυτό το κορυφαίο γεγονός.
Οφείλουµε σήµερα και µπορεί η πατρίδα να παραδώσει στους
ακολουθούντες την εθνική αντίσταση σαν κορυφαία έπαρξη της
σύγχρονης των Ελλήνων ιστορίας. Ψηφίζω µε όλη µου την καρδιά
τη συγκεκριµένη πρόταση νόµου. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Αράπη έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε  Πρόεδρε,  κυρία
Υπουργέ,  µε  την  πρόταση  νόµου  για  την  ίδρυση  µουσείου
Εθνικής  Αντίστασης  µπορώ  να  πω  ότι  αποτίω  φόρο  τιµής
στους  απλούς  ανθρώπους  που  γνώρισα,  εκ  των  οποίων  οι
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περισσότεροι έχουν φύγει από τη ζωή στην περιοχή µου, καθότι τα
Τζουµέρκα ήταν η έδρα και των δύο αρχηγών της Εθνικής
Αντίστασης και του Ναπολέοντα Ζέρβα και του Αρη Βελουχιώτη.
Μάλιστα τους έχω καταγράψει και σε κασέτα.
Αποτίω, όµως, φόρο τιµής και στις οικογένειές µου, στην πεθερά
µου την Καλλιόπη Αράπη, στον Αναστάσιο Αράπη, στον Τέλη
Αράπη που ζει, στον πατέρα µου Σωτήρη Καραγιάννη, οι οποίοι
αγωνίστηκαν στην Εθνική Αντίσταση, κάηκαν τα σπίτια τους και
έδωσαν πολύ σπουδαίους αγώνες εκείνη την εποχή.
Θα πρέπει, κυρία Υπουργέ, οι νεοέλληνες να γνωρίζουν τι αγώνες
έχουν κάνει οι άνθρωποι της γενιάς µας. Υπήρξε ηρωική περίοδος,
µια ξεχωριστή θα έλεγα περίοδος που συµµετείχε ολόκληρη η
κοινωνία µε παλλαϊκή συµµετοχή: µικρά παιδιά, γυναίκες, γέροι,
όπου έχασαν τα σπίτια τους, έχασαν τις περιουσίες τους, έχασαν τα
πάντα. Ξεκληρίστηκαν από τις περιοχές τους, γιατί υπήρχε και το
µίσος που επήλθε αργότερα. 'Εχασαν τον τόπο τους και οι
περισσότεροι πήγαν να ζήσουν σε άλλες πόλεις, όπως στην Αθήνα,
όπου ήρθαν οι περισσότεροι από τους αντιστασιακούς.
Με το ν. 1285/82, όπου κλείστηκαν σαράντα χρόνια για την Εθνική
Αντίσταση, µπορώ να πω ότι ο Ανδρέας Παπανδρέου έκανε µια
πολύ σπουδαία χειρονοµία που θα µείνει στην ιστορία. Ενας
σπουδαίος νόµος που συµφιλίωσε τους ανθρώπους της εποχής
εκείνης, που φοβόντουσαν να λένε ποιοι πολεµήσαν και ποιοι δεν
πολεµήσαν. Επήλθε µια οµοψυχία. Φυσικά ο νόµος αυτός έχει και
ατέλειες. ∆εν εκπληρώθηκαν τα πάντα, έδωσαν ηθική ικανοποίηση
αλλά όχι και οικονοµική στους ανθρώπους που έχασαν τις
περιουσίες τους και τα σπίτια τους.
'Οµως αυτή εδώ η περίοδος, η οποία είναι ηρωική για τη νεότερη
ιστορία, πρέπει να µελετηθεί, να αναλυθεί, να διατηρηθεί αλώβητη
στις µνήµες των νεότερων γενιών και φυσικά θα πρέπει το κράτος
να αναλάβει αυτόν τον αγώνα, να γίνει ένα µουσείο που θα συλλέξει
όλες τις πληροφορίες απ' όλες τις πλευράς, για να µάθουν οι
νεότεροι την ιστορία µας.
Στις µέρες µας, κυρία Υπουργέ, που στις γειτονικές βαλκανικές
χώρες ξετυλίγονται κάποιες σκηνές πολέµου, µε το µουσουλµανικό
τόξο της Τουρκίας που θέλει να προβάλει ως µελλοντική απειλή, το
αίτηµα της ενίσχυσης της αµυντικής συνείδησης του λαού µας,
αυτήν τη στιγµή γίνεται ακόµη πιο επιτακτικό και πειστικό, ώστε να
διασφαλιστούν τα δικαιώµατα των Ελλήνων και το πατριωτικό µας
καθήκον ως µια άµυνα προστασίας µας, διότι έτσι µε την
καλλιέργεια της ιστορικής µας µνήµης διαµορφώνεται µία δεξαµενή,
η οποία αποτελεί, θα έλεγα, τη βάση µας για την ιστορία µας, για να
αντλήσουµε τις ιδέες µας, τα συναισθήµατά µας, τον πατριωτισµό
µας, την αγωνιστικότητά µας, για τη µελλοντική εξέλιξη της χώρας
µας.
'Ετσι λοιπόν στα πλαίσια αυτά τα γεγονότα της νεότερης ιστορίας
µας από '41 µέχρι '44 ίσως και µετέπειτα -αυτό θα το δούµε στην
πορεία -πρέπει να φωτισθούν και να αναδειχθούν, αφού αποτελούν
κειµήλια εθνικής µας υπόστασης. Αυτές λοιπόν τις δύσκολες
στιγµές οι νέοι µας αναζητούν οράµατα και αξίες και τα γεγονότα της
Εθνικής Αντίστασης αποτελούν -νοµίζω -την καλύτερη πυξίδα για τη
µετέπειτα ιστορία µας, έστω και αργά.
Σε πάρα πολλές περιοχές οι τοπικές κοινωνίες έχουν κάνει
σπουδαία δουλειά, έχουν κάνει µνηµεία, έχουν συλλέξει κάποια
αντικείµενα, έχουν καταγράψει -σας είπα και εγώ έχω καταγράψει-
πολλές κασέτες από ανθρώπους που δεν υπάρχουν σήµερα.
'Εστω και αργά η πολιτεία οφείλει και πρέπει να υπερβεί αυτές τις
αγκυλώσεις του παρελθόντος και κατάµατα να δει την αλήθεια και
να ιδρύσει ένα µουσείο Εθνικής Αντίστασης και να στεγάσει όλες
αυτές τις µνήµες, όλα αυτά τα γεγονότα, που σηµάδεψαν την
πορεία µας ως έθνος την περίοδο αυτή '40-'44 και θα φέρει στο
προσκήνιο τις ανθρώπινες αξίες για αγώνα, εθνική αξιοπρέπεια,
που τελευταία έχει καταρρακωθεί µε το θέµα του Οτσαλάν και θα
αποτελέσει το µουσείο αυτό ένα ανάχωµα στην αλλοτρίωση και την
ισοπέδωση των καιρών µας, ενώ συγχρόνως θα γίνει και ο βασικός
διαφωτιστής της συνείδησης των νέων προς την πατριωτική

κατεύθυνση από την οποία λίγο πολύ οι νέοι µας πάνε να
ξεφύγουν. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαδηµόπουλος
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, η χώρα µας είναι γνωστό σε όλους ότι παράγει
πολιτισµό και ιστορία. Αλίµονο εάν αυτά τα δύο προϊόντα δεν τα
βάλουµε σε προθήκες καλές για να είναι θεατά σε όλον τον κόσµο,
τότε φυσικά θα είµαστε ένοχοι απέναντι στην πλούσια κληρονοµιά
µας και στους προγόνους µας. Ευτυχώς όµως που είµαστε πάντα
στο προσκήνιο, γιατί είµαστε αυτοί που πραγµατικά δηµιουργήσαµε
τον ευρωπαϊκό πολιτισµό. Είµαστε αυτοί οι οποίοι δώσαµε στοιχεία
επιστηµών προς όλους τους λαούς και δικαίως καυχιέµαστε για όλα
αυτά που προσφέραµε στη παγκόσµια κοινωνία και εξακολουθούµε
να προσφέρουµε και σήµερα.
'Οµως για θέµατα όπως το συζητούµενο, πρέπει να είµαστε λίγο
προσεκτικοί. Γιατί, θα µου πείτε. ∆είτε µια άδικη θέση ενός
συναδέλφου, ο οποίος είπε ότι αργήσαµε πάρα πολύ. ∆εν
αργήσαµε. Ξέρετε όταν λέµε ότι έχουµε µουσείο Κλασικής Τέχνης
πόσους αιώνες περιλαµβάνει αυτό το µουσείο, τι εκθέµατα έχει
µέσα, τι στοιχεία πολιτισµού αιώνων πολλών;
'Οταν λέµε ότι έχουµε ένα Βυζαντινό Μουσείο στην πρωτεύουσά
µας ή σε οποιαδήποτε άλλη πόλη της περιφέρειας και λέµε ότι εδώ
διασώζονται στοιχεία βυζαντινού πολιτισµού, φυσικά δεν εννοούµε
ούτε πολιτιστικά στοιχεία µιας δεκαετίας ούτε ενός αιώνος αλλά
πολλών αιώνων.'Αρα λοιπόν ο χρόνος που πέρασε από τότε που
δηµιουργήθηκε το έπος της Εθνικής Αντίστασης δεν είναι µεγάλος,
ώστε να πούµε, γιατί καθυστερήσαµε τόσο. Μην ξεχνάτε ότι δεν
είµαστε και αντικειµενικοί πάρα πολλές φορές και έχουµε πολλά
γεγονότα που αποδεικνύουν αυτό που ισχυρίζοµαι, ότι δηλαδή οι
άνθρωποι, επηρεαζόµενοι από την άλφα ή βήτα άποψη, καθώς
δηµιουργείται µέσα σε συµπλοκή ιδεών και θέσεων, να παίρνουν
θέσεις τέτοιες, οι οποίες φυσικά δεν ικανοποιούν ή δεν συνάδουν
προς την απόλυτη αρχή της ειλικρίνειας, της αλήθειας, της
δικαιοσύνης.
Συνεπώς όταν λέµε ότι θα στήσουµε ένα µουσείο ή πολλά µουσεία
στις επαρχιακές πόλεις, που θα στεγάσουµε αυτά τα ευρήµατα, τα
οποία είναι ντοκουµέντα µιας γενιάς, η οποία πολέµησε όντως για
ελευθερία και δηµοκρατία, θα πρέπει από αυτό το νοµοσχέδιο να
πηγάζουν ποια θα είναι σε γενικές γραµµές αυτά τα εκθέµατα , αυτά
τα στοιχεία τα οποία πρόκειται να συγκεντρωθούν, να διασωθούν,
να συντηρηθούν, να διδάξουν στις επερχόµενες γενιές.
Αν αυτά τα αφήσουµε στον εκάστοτε Υπουργό ή στον Υπουργό που
θα τύχει να εκδώσει το συγκεκριµένο προεδρικό διάταγµα, τότε
φυσικά και αντισυνταγµατικό θα είναι αλλά και πολύ διακοσµητικός
ο ρόλος της Βουλής, ο οποίος ρόλος πρέπει να είναι εδώ
πρωταρχικός και ότι δεν είναι θέµα ενός Υπουργού να
συµπεριλάβει σε ένα προεδρικό διάταγµα τι ακριβώς θα είναι αυτό
το µουσείο.
Είπε η κυρία Υπουργός ότι στο νοµοσχέδιο του οποίου η συζήτηση
έληξε χθες, για την Εθνική Αντίσταση, υπάρχουν συµπληρωµατικά
µέτρα κλπ., τα οποία φυσικά κατατείνουν προς την ίδια κατεύθυνση,
ότι δηλαδή αποκαθιστούν σιγά-σιγά µερικές αδικίες που έγιναν εις
βάρος των αγωνιστών της Εθνικής Αντίστασης.
Ναι, κυρία Υπουργέ, αλλά βλέπετε ότι είµαστε νεοέλληνες µε
πολλές κακές έξεις και επηρεασµούς. Ακούστε τα δικά µου στοιχεία,
για να δείτε πόσο όµορφα κάνουµε τη δουλειά µας:
Τα  αρχεία  του  ΕΛ.Α.Σ.  λένε  ότι  υπήρξαν  εκατόν  πέντε  χιλιάδες
άνθρωποι,  που  πήραν  όπλα  και  πολέµησαν  τον  κατακτητή.
'Αλλοι  µιλάνε  για  εξήντα  χιλιάδες.  Εν  πάση  περιπτώσει,  εγώ
δέχοµαι  το  µεγαλύτερο  νούµερο,  που  είναι  εκατόν  πέντε
χιλιάδες.  Από  αυτούς  οι  εβδοµήντα  χιλιάδες  ήσαν  γεωπόνοι,
δάσκαλοι,  καθηγητές,  έµποροι  κλπ.  Αγρότες  ήταν  τριάντα
χιλιάδες  κατά  τη  δική  µου  εκτίµηση.  Θέλετε  να  βάλουµε
πενήντα  χιλιάδες,  τους  µισούς  από  τους  εκατό
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χιλιάδες; Να τους βάλουµε. Από τις πενήντα, λοιπόν, χιλιάδες έχουν
πεθάνει σαφώς οι σαράντα χιλιάδες αγρότες, διότι µέχρι τώρα
έχουν περάσει εξήντα χρόνια και αν ήταν τότε τριάντα ετών, ίσως
τώρα να µη ζει κανείς.
'Οµως η εφευρετικότητα της φυλής µας είναι µεγάλη. 'Εσπευσαν και
κατέθεσαν στις επιτροπές των νοµαρχιών του κράτους πεντακόσιες
ογδόντα εννιά χιλιάδες αιτήσεις και λαµβάνουν αυτήν τη στιγµή
εξήντα οκτώ χιλιάδες άνθρωποι σύνταξη. Και ερωτώ εγώ µε τη
σειρά µου, είναι δυνατόν στον αγροτικό τοµέα να είχαµε τόσους
πολλούς εναντίον του κατακτητού που να πολέµησαν;
Αν το πάρουµε από γενική άποψη, όλος ο λαός ταλαιπωρήθηκε,
όλοι προσέφεραν, όλοι υπέφεραν και όλοι κάτι έχουν λαµβάνειν. Τι
όµως έχουν λαµβάνειν, κύριε Σπυριούνη, που εσείς θέτετε πολλές
φορές στη σωστή βάση µερικά τέτοια θέµατα, όταν ο εχθρός
εισβάλει στη χώρα σου για να σου κάψει το σπίτι, για να
ακρωτηριάσει τα σύνορα της χώρας, για να βιάσει τη γυναίκα σου
κλπ., δεν έχεις άλλη επιλογή από το να πάρεις το όπλο να
πολεµήσεις. Είναι υπέρτατο χρέος του κάθε πολίτη να αντισταθεί
στον εισβολέα και να πολεµήσει. ∆εν δικαιούται τίποτε από αυτό.
'Οσοι όµως έχασαν ένα µέλος του σώµατός τους στα πεδία των
µαχών, εµείς οι αρτιµελείς, οι ζώντες σήµερα, οι ελεύθεροι πολίτες,
οι φορολογούµενοι, οφείλουµε να δώσουµε κάτι από το υστέρηµά
µας για να στηρίξουµε αυτούς τους ανθρώπους που άφησαν πίσω
τις οικογένειές τους, χήρες γυναίκες, ή ακόµη και τους τραυµατίες.
'Οχι όµως, κύριοι συνάδελφοι, νηστεύσαντες και µη, όλοι στον
κρατικό προϋπολογισµό. ∆εν έχω καµιά αντίρρηση,
επαναλαµβάνω, σε αυτόν που πολέµησε -και είναι µια πράξη
αναγνωρίσεως των υπηρεσιών του- να του δώσουµε σύνταξη, να
δώσουµε και στη χήρα, να δώσουµε και στον τραυµατία.
Τουλάχιστον από ανθρωπιστικής πλευράς δεν πρέπει να τον
αφήσουµε έτσι.
Βλέπετε όµως τις σκοπιµότητες που επικρατούν και µερικοί
παρακινήθηκαν από κάποιους και υπέβαλαν γρήγορα τα χαρτιά
τους στο Γενικό Λογιστήριο. Και έρχεται τώρα το ελληνικό κράτος µε
το χθεσινό νοµοσχέδιο που τέλειωσε στην επιτροπή να πει ότι "και
όσοι υπέβαλαν νοµοτύπως αίτηση µέχρι την ηµέρα που
καταργήθηκε η σύνταξη του αγωνιστού Εθνικής Αντίστασης, να
πάρουν. Οι άλλοι όχι."
∆εν είµαστε άδικοι; Είναι αυτό αξιοκρατία; Είναι αυτό δικαιοσύνη;
Είναι αυτό ισότητα; Επειδή υπήρχαν άνθρωποι που δεν υπήρχε
κανένας να τους ενηµερώσει και δεν υπέβαλαν την αίτηση παρ'όλο
που πολέµησαν και προσέφεραν, θα πρέπει αυτούς να τους
αφήσουµε απέξω;
∆εν είµαστε εντάξει απέναντι στους αγωνιστές της Εθνικής
Αντίστασης, όταν µόνο µερικούς, που εµείς τους υποδείξαµε -δεν
ξέρω ποιοι- και έσπευσαν και υπέβαλαν εµπροθέσµως αιτήσεις, για
να πάρουν και άλλοι να µην πάρουν.
Θα πρέπει να υπάρξει ενιαία ρύθµιση για όλους εκείνους οι οποίοι
πραγµατικά προσέφεραν. 'Οχι φυσικά και για κάποιον ο οποίος
πήγε ένα σηµείωµα και µάλιστα σε µια απόσταση τριών χιλιοµέτρων
από το ένα χωριό στο άλλο. Είναι η ελαχίστη υπηρεσία που µπορεί
να προσφέρει κανείς, όταν η πατρίδα καίγεται, όταν ο εχθρός
σφάζει, ριµάζει και καίει. ∆εν µπορείς να ζητάς αποζηµίωση από
την πατρίδα, επειδή πήγες ένα σηµείωµα από το έναν οικισµό στον
άλλον. Πρέπει να καταλάβουµε ότι δεν µπορούµε να κρεµαστούµε
όλοι από τον κρατικό προϋπολογισµό. Θα πρέπει να είµαστε
αντικειµενικοί και δίκαιοι σ'αυτήν την κατηγορία των ανθρώπων.
Κατά τα λοιπά είναι βέβαιο ότι το νοµοσχέδιο βρίσκεται στη σωστή
κατεύθυνση. Συµφωνώ µε τη φιλοσοφία. ∆ιαφωνώ όµως κάθετα µε
το κείµενο του νοµοσχεδίου, διότι δεν έχει αυτές τις γραµµές που
περίµενα εγώ να έχει, δηλαδή πού θα στηριχθεί το προεδρικό
διάταγµα, το οποίο θα εκδοθεί µέχρι 31.12.1999, όπως είπε η κυρία
Υπουργός, σε τι βασικούς άξονες. Απλώς θα επαναλάβει αυτό το
φτωχό κείµενο του νόµου, ότι ιδρύεται µουσείο Εθνικής Αντίστασης
και τίποτα άλλο;
Νοµίζω όµως ότι σε ένα νοµοσχέδιο, για να είναι πλήρες και να µην
αφήνει πολλές αµφιβολίες πίσω και να µην αφήνει µεγάλη

δικαιοδοσία στον ασκούντα διοίκηση, στην κυβέρνηση, θα πρέπει
να είναι ενσωµατωµένες όλες αυτές οι ρυθµίσεις για να είναι
ολοκληρωµένο. Γι'αυτό και δεν ψηφίζω το νοµοσχέδιο. Και
παρακαλώ τον προτείνοντα κύριο Αντιπρόεδρο της Βουλής
αγαπητό καθόλα, να φέρει ένα πληρέστερο νοµοσχέδιο και να γίνει
µια διακοµµατική επιτροπή, να µελετήσει σωστότερα το θέµα, ώστε
καθ'οδόν να µην έχουµε πάλι διαξιφισµούς και µαλώµατα µεταξύ
µας. Αρκετά υπέφερε ο τόπος από τέτοιου είδους διαιρέσεις και
φιλονικίες. Θα πρέπει να γίνει µια σωστότερη δουλειά. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα µαθητές και δύο συνοδοί -καθηγητές από το
10ο Τεχνικό Επαγγελµατικό Λύκειο Αθηνών. Τους καλωσορίζουµε
στο Εθνικό Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ'όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Επίσης, ο συνάδελφος κ. Στάθης ζητά ολιγοήµερη άδεια απουσίας
του στο εξωτερικό.
Εγκρίνει η Βουλή;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η Βουλή ενέκρινε.
Ο κ. Κεδίκογλου έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πρόκειται περί µιας πολύ
αξιόλογης πρωτοβουλίας του εις πολλά θέµατα ευρηµατικού
Αντιπροέδρου µας και καλλιεπούς Παναγιώτη Κρητικού. Και νοµίζω,
πέραν από κάποιες µικροατέλειες που µπορεί να υπάρχουν, ότι το
ζήτηµα πρέπει να αντιµετωπιστεί. Το διάταγµα παραδείγµατος χάρη
θα µπορούσε να εκδοθεί εφάπαξ, ή και τα άλλα διατάγµατα να
εκδοθούν εφάπαξ, που σηµαίνει στην ουσία νόµος. Κανείς δεν
αποτολµά ένα διάταγµα εφάπαξ, αν δεν συνεννοηθεί µε όλα τα
κόµµατα της Βουλής.
Σε κάθε περίπτωση όµως, αφού ψηφίσουµε το πρώτο άρθρο περί
ιδρύσεως του µουσείου, στην όλη προσπάθεια θα προκύψουν και
τυχόν ενδεχόµενες ατέλειες και µπορεί η Βουλή µε νέες
πρωτοβουλίες να τις διορθώσει ή να τις συµπληρώσει. Το ζήτηµα
είναι αν συµφωνούµε µε την ίδρυση του µουσείου Εθνικής
Αντίστασης. Αυτή είναι η πεµπτουσία του ζητήµατος. Και χάρηκα
που κανείς δεν διαφωνεί µε αυτό. Και δεν διαφωνεί κανείς, γιατί
πιστεύω ότι Εθνική Αντίσταση σηµαίνει πίστη του λαού. Αντίσταση
κάνει ένας λαός, όταν έχει πίστη στην αξία του εαυτού του και όταν
βλέπει ελπίδα στο µέλλον.
∆εν στέκεται στις ενδεχόµενες εσωτερικές εµφυλιακές έριδες, οι
οποίες είναι φυσικές. Πουθενά στον κόσµο δεν έγινε προσπάθεια
αντίστασης ή κοινωνικής αλλαγής διά των όπλων και δεν υπήρξαν
εµφυλιακές έριδες. Γιατί; Γιατί άπτονται του πολιτικού ζητήµατος.
Το θέµα υπήρξε βεβαίως, η δολοφονία -και πρόκειται περί
δολοφονίας- του Ψαρρού. Τεράστιο λάθος. Αναντίρρητα. Αυτό,
όµως, είναι στον τρόπο µε τον οποίο ο καθένας έβλεπε το µέλλον
του, την εξέλιξη. 'Ηταν µία πολιτική διαφορά. Αυτό, όµως, για
παράδειγµα ή άλλες έριδες του Ε∆ΕΣ, δεν εµπόδισε τους άνδρες, οι
οποίοι είχαν πραγµατικό σκοπό να πολεµήσουν τον κατακτητή, να
πάνε και στην άλλη πλευρά. Για παράδειγµα ο Λέανδρος
Παπαµήτσος, σηµερινός στρατηγός που βρέθηκε στην πλευρά του
Ε∆ΕΣ Ψαρρού και υπήρχε η διαµάχη µε τον ΕΛΑΣ και συνελήφθη
αιχµάλωτος, είπε µετά: "Με συγχωρείτε, η διαφορά είναι πολιτική.
Το πρώτο θέµα για µένα είναι ο εχθρός. Εντάσσοµαι στον ΕΛΑΣ."
Ενετάχθη στον ΕΛΑΣ, προχώρησε, πολέµησε, µπήκε και στο Β'
πίνακα, ταλαιπωρήθηκε και έφθασε στο βαθµό του στρατηγού µετά.
Μη  στεκόµαστε,  λοιπόν,  σε  εµφυλιακές  έριδες.  Μπορεί  να
κατηγορείται,  παραδείγµατος  χάρη,  ο  ΕΛΑΣ  ή  το  ΕΑΜ  ή  το
Κ.Κ.Ε.,  γιατί  εξετέλεσε  την  ηθοποιό  Ασπασία  Παπαθανασίου.  Η
ηθοποιός,  όµως,  σύµφωνα  µε  το  ∆ηµήτρη  ∆εµερτζή  -αναφέρω
την  πηγή-  από  την  Εύβοια,  ο  οποίος  εκδίδει  µία  πολύ
αξιόλογη  σε  πηγές  και  πλούτο  εφηµερίδα,  ιδίως
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πολιτισµού και ιστορίας, αρνήθηκε την παράκληση της µοδίστρας
της "σε παρακαλώ, γνωρίζεις τον κ. Ράλλη, πες µια κουβέντα για να
µην εκτελεστούν τα παιδιά µου". "Γι'αυτό µε απασχολείς;" ήταν η
απάντησή της. Και ξεσηκώθηκε κατακραυγή µε προσπάθεια της
τότε κυβέρνησης. Αυτό, όµως, δεν εµπόδισε τον ΕΛΑΣ να εκτελέσει
στην πλατεία Αγάµων τα δύο παιδιά που πήραν την πρωτοβουλία
µόνα τους να εκτελέσουν την Παπαθανασίου. Να βλέπουµε το ένα,
να βλέπουµε και το άλλο.
Πράγµατι, στην πόλη µου, µέσα στο σπίτι µου, ζήσαµε την ιστορία
της εισβολής των ταγµάτων ασφαλείας και της εκπόρθησής τους
από τον ΕΛΑΣ τότε. Κάποιος εκεί αυτοµόλησε από τον εφεδρικό
ΕΛΑΣ και πήγε στα τάγµατα ασφαλείας και όταν τον θεώρησαν και
αυτόν ύποπτο οι ταγµατασφαλίτες, τον πήγαν στο απόσπασµα, στο
δρόµο έφυγε. Τα κατάφερε και έφυγε. Και τραυµατίσθηκε από το
απόσπασµα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
∆ώστε µου δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Οι ΕΛΑΣίτες τον πήραν, τον ίασαν, τον πέρασαν από το
νοσοκοµείο, έγινε εντελώς καλά. Μετά, όµως, τον πέρασαν από
στρατοδικείο, γιατί "κύριε, αυτοµόλησες στον εχθρό". Να τα
βλέπουµε και αυτά. Και δεν είναι οι εµφύλιες διαµάχες εκεί που
πρέπει να σταθούµε.
Αυτό που προέχει, κύριε Αντιπρόεδρε, είναι να εκκαθαριστούν τα
αρχεία. Εδώ τι βλέπουµε; Πάρτε τα πρακτικά των επιτροπών που,
όπως είπε ο κ. Παπαδηµόπουλος πολύ ωραία, ανέδειξαν χιλιάδες
αντιστασιακούς. Εδώ φθάσαµε ο κατ'εξοχήν εκπρόσωπος
"αντιστασιακός" στην Κυβέρνηση να είναι ταγµατασφαλίτης. Να
έλθει να το διαψεύσει. Η ιστορία το λέει και το λέει και ο µάρτυρας
Χαρίλαος Στεφάνου, τον οποίο ο ίδιος πρότεινε. Και στα τάγµατα
Ευζώνων, που ήταν, λέει, προηγουµένως, τα ίδια έκανε. ∆εν τον
πρότεινα εγώ µάρτυρα το Στεφάνου, ούτε τον πρότειναν άλλοι. Τον
πρότεινε ο ίδιος. Στεφάνου, Μοσχανδρέου και Αντωνίου. Και λέει
αυτά.
Να εκκαθαριστούν, λοιπόν, οι καταστάσεις. ∆εν µπορεί να
ανακηρύσσεσαι αντιστασιακός, να παίρνεις βαθµούς µε µία ψευδή
αίτηση. Φαντασθείτε Υπουργός ∆ικαιοσύνης, κοινός απατεών.
Φαντασθείτε το! Με ψευδή αίτηση ότι "εγώ απελύθην µε το
διάταγµα του 1948, στις 7-2-48". 'Οχι, κύριε, µε του Πλαστήρα.
Τι έγινε; Στον Πλαστήρα πήγαν πολλοί, κύριε Πεπονή. Χαίροµαι,
γιατί είχατε κάποια θέση τότε. Και το έψαξε ο Πλαστήρας.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Καµία θέση δεν είχα.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: 'Οχι ως αξιωµατικός. 'Ησασταν νοµίζω
στη νεολαία της ΕΠΕΚ. Βλέπετε, λοιπόν, ότι κάτι ξέρω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Κεδίκογλου, σας
παρακαλώ.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Με φέρνετε όµως και
µένα σε δύσκολη θέση. ∆εν µπορείτε να υβρίζετε από το Βήµα.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Να δικαιολογήσω την πρότασή µου.
Και ο Πλαστήρας τους είπε: "τι είναι αυτά που µου λέτε εδώ;". Και ο
Σάββας Παπαπολίτης πήγε για τον συγκεκριµένο και ζήτησε να
ανασταλεί το διάταγµα. Και του λέει "κάτσ' κάτω". Είναι γνωστή η
έκφραση του Πλαστήρα "για κάτσ' κάτω, όχι, τιµωρία". Και τον
έστειλε στο πυρ το εξώτερο το Γιαννόπουλο....
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώστε, κύριε
Κεδίκογλου, γιατί είναι θέµα που αφορά το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο. Σας παρακαλώ!
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: ...αυτός είναι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης.
'Οχι, Υπουργός ∆ικαιοσύνης, κυρία Μπενάκη, θεµατοφύλακας των
θεσµών. Εκφράζει την ηθική βάση της Κυβέρνησής µας. Αυτό είναι
το θέµα.
Να εκκαθαριστούν, λοιπόν, πρώτα οι καταστάσεις, τα αρχεία, ποιοι
πραγµατικά είναι αντιστασιακοί. Πραγµατικά οφείλουµε το ταχύτερο
να ιδρύσουµε το µουσείο, για να µη χάσουµε τα στοιχεία ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώστε, κύριε

συνάδελφε.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: ...για να µη χάσουµε, αγαπητοί
συνάδελφοι -αυτό είναι το µεγάλο θέµα- τα στοιχεία. Τα όπλα του
Ζέρβα, του Βελουχιώτη, του άλφα, του βήτα, που ήδη υπάρχουν και
θα αποτελέσουν τα αντικείµενα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε. Θα αναγκαστώ να σας διακόψω.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Αυτό είναι το ζητούµενο. Και δεν πρέπει,
επειδή υπήρξαν εµφυλιακές έριδες, αυτό να µας οδηγεί στο να µην
ψηφίσουµε την πρόταση νόµου. Να ψηφιστεί η πρόταση νόµου και
υπάρχουν όλα τα περιθώρια, για να βελτιωθεί, κυρία Υπουργέ, και
όχι "κυρία Υπουργός".
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
υποβάλω θερµή παράκληση και σε εσάς και στους κυρίους
συναδέλφους, εάν µπορείτε, επειδή δεν πρόλαβα να εγγραφώ, να
µου επιτρέψετε για ένα λεπτό να πω δυο λόγια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε
Μπαντουβά, έχετε το λόγο, αλλά µόνο για ένα λεπτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Αυτήν την πρόταση νόµου, την
οποία συνυπέγραψα και εγώ -ήταν πρωτοβουλία του Αντιπροέδρου
της Βουλής κ. Παναγιώτη Κρητικού- θα ήθελα και εγώ να τη
χαιρετίσω σαν µια πολύ θετική κοινοβουλευτική πρωτοβουλία και
λειτουργία του Σώµατος, αφού αναφέρεται στην Εθνική Αντίσταση
µιας κρίσιµης εθνικής περιόδου, της γερµανικής κατοχής.
Θα ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι άλλοι λαοί, οι οποίοι δεν είχαν
την ευτυχία να έχουν αγωνιστές, ήρωες και ολοκαυτώµατα,
δηµιούργησαν ψεύτικα και νόθα, γιατί τα εχρειάζοντο για τις νέες
γενιές, για να µπορούν να εµπνέουν, να παραδειγµατίζουν και να
καθοδηγούν.
Εµείς είχαµε την ευτυχία και σε εκείνο το εθνικό προσκλητήριο να
έχουµε τη θέση του σηµαιοφόρου σε ολόκληρον τον κόσµο.
∆υστυχώς αυτό το γεγονός δεν το αξιοποιήσαµε και δεν το
ετιµήσαµε όσο έπρεπε. Χρειάστηκε να περάσει περίπου µισός
αιώνας για να αναγνωρίσουµε την Εθνική Αντίσταση. Και δεν
ελήφθη καµία µέριµνα για να διασώσουµε στοιχεία, τα οποία θα
ήταν απαραίτητα για την πιο απτή και την πιο αποτελεσµατική
διαφώτιση και ενηµέρωση των νέων.
Αυτή η πρωτοβουλία για τη δηµιουργία µουσείου, που θα στεγάσει
και θα αξιοποιήσει όλα εκείνα τα στοιχεία, τα ευρήµατα και τα
κείµενα τα οποία αποδεικνύουν το έπος της Εθνικής Αντίστασης
στη χώρα µας, νοµίζω ότι είναι εκ των ων ουκ άνευ, έστω και αν
έρχεται καθυστερηµένα.
Σας αναφέρω ενδεικτικά ότι υπάρχει ένα τέτοιο µουσείο της Εθνικής
Αντίστασης στην Κρήτη. 'Εγινε, δυστυχώς, κύριε Πρόεδρε, µε
πρωτοβουλία των αγωνιστών. ∆εν χρηµατοδοτήθηκε και δεν
ενισχύθηκε ούτε ηθικά ούτε οικονοµικά από το κράτος. Και εκεί
υπάρχουν θαυµάσια και πολύτιµα στοιχεία τα οποία δυστυχώς δεν
είναι µόνον αναξιοποίητα, αλλά καταστρέφονται κιόλας.
Συγχαίρω γι' αυτήν την πρωτοβουλία. Ελπίζω ότι θα την αγκαλιάσει
ολόκληρη η Βουλή.
'Οσον αφορά αυτά που ακούστηκαν για την αναγνώριση των
αγωνιστών, πιστεύω και εγώ, κύριε Πρόεδρε, ότι η συµµετοχή του
ελληνικού λαού στην Εθνική Αντίσταση ήταν καθολική, ότι υπήρξαν
µάρτυρες και ήρωες της Εθνικής Αντίστασης...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Γι' αυτό, κύριε
Μπαντουβά, καλό θα είναι να µην ξύνουµε πληγές.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Μα, δεν ξύνω πληγές, κύριε
Πρόεδρε.
Υπήρξαν ήρωες και µάρτυρες, οι οποίοι δεν ήταν πάντοτε γνωστοί.
Εποµένως θα πρέπει, εάν υπάρχουν ορισµένες εκκρεµότητες
ακόµη, αυτοί οι άνθρωποι να δικαιωθούν. ∆ηλαδή δεν θα πρέπει να
υπάρχει προθεσµία περιοριστική στην αναγνώριση των αγωνιστών
της Εθνικής Αντίστασης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώστε, κύριε
Μπαντουβά, και µην κάνετε κατάχρηση της ανοχής του Προεδρείου.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ: Τελειώνω αµέσως, κύριε
Πρόεδρε.
'Αλλο η οικονοµική επιβάρυνση για συνταξιοδότηση. 'Αλλωστε οι
περισσότεροι δικαιούµενοι δεν ζουν πια, έχουν φύγει.
'Οµως, αναγνώριση πρέπει να γίνει για λόγους στοιχειώδους
δικαιοσύνης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κόρακας έχει το
λόγο, για να δευτερολογήσει.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι αλήθεια ότι η συζήτηση
που έγινε έθεσε και ορισµένα άλλα ζητήµατα.
Θα ήθελα, ωστόσο, να πω ότι δεν κατανοώ πάρα πολύ τις αιτιάσεις
της Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆εν ξέρω. Φοβόσαστε, µήπως το προεδρικό
διάταγµα που θα βγει θα είναι προς το αντιστασιακότερο, από ό,τι
θέλετε εσείς; Νοµίζω ότι τουλάχιστον η σηµερινή Κυβέρνηση έχει
δώσει σαφέστατα δείγµατα γραφής, που θα έπρεπε να σας
καθησυχάζουν.
Εµείς είµαστε αντίθετοι σε µια εν λευκώ εξουσιοδότηση προς την
Κυβέρνηση, γιατί ακριβώς αυτά τα δείγµατα γραφής µας
βεβαιώνουν ότι δεν πρόκειται το περιεχόµενο του προεδρικού
διατάγµατος να είναι αυτό που θα ήθελε ο ελληνικός λαός.
Με ανησύχησε επίσης µία φράση που είπε η κ. Παπαζώη, η νέα
Υπουργός Πολιτισµού. Είπε ότι θα πρέπει να επανακαθορίσουµε
την έννοια του πατριωτισµού στις σηµερινές συνθήκες και να δούµε
ότι πατριωτισµός είναι αυτό που ωφελεί τα εθνικά συµφέροντα.
Αυτό µε ανησυχεί πάρα πολύ. ∆εν ξέρω γιατί στις σηµερινές
συνθήκες η έννοια του πατριωτισµού είναι διαφορετική από αυτήν
που είχαµε στα χρόνια της κατοχής ή στα µετέπειτα χρόνια.
Επειδή πολλά έχουµε ακούσει σ' αυτήν την Αίθουσα, φοβάµαι πάρα
πολύ ότι ο πατριωτισµός πάει να ταυτιστεί τώρα µε την πλήρη
υποταγή σ' αυτούς τους δήθεν ύψιστους εθνικούς στόχους, όπως
είναι η ΟΝΕ, η νέα τάξη πραγµάτων, στην οποία και η Νέα
∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ και άλλα κόµµατα σπεύδουν να δώσουν
γην και ύδωρ, να προσφέρουν βοήθεια κλπ. Για µας αυτό είναι
πολύ ανησυχητικό.
Είναι αλήθεια ότι η Εθνική Αντίσταση, το έπος της Εθνικής
Αντίστασης αξιοποιήθηκε από ορισµένες δυνάµεις και από το
ΠΑΣΟΚ κατά κόρον. Αυτή η αναγνώριση της Εθνικής Αντίστασης
από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ -που ήταν ένας ώριµος καρπός,
εάν θέλετε, αλλά µία αναγνώριση κουτσουρεµένη- αξιοποιήθηκε διά
άγραν ψήφων, ενώ την ίδια στιγµή η πολιτική του ΠΑΣΟΚ ήταν
διαµετρικά αντίθετη µε τα ιδανικά της Εθνικής Αντίστασης. Βάλαµε
και άλλους στο ΝΑΤΟ. Βάλατε, δηλαδή, για να µην τα µπερδεύουµε
και άλλους στο ΝΑΤΟ και άλλους στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση κλπ. Και
συνεχίσατε να δίνετε σύνταξη στους δοσίλογους.
Θα ήθελα να πω στον κ. Παπαδηµόπουλο, που στεναχωριέται τόσο
πολύ γιατί εξήντα οκτώ χιλιάδες άτοµα παίρνουν σύνταξη της
Εθνικής Αντίστασης, ότι αυτήν τη στιγµή δεν ξέρω πόσες δεκάδες
χιλιάδες δοσίλογοι, συνεργάτες των Γερµανών παίρνουν σύνταξη.
∆εν τα καταλαβαίνω αυτά τα πράγµατα. Υπήρξε λοιπόν µία τέτοια
εκµετάλλευση.
Μιλάτε σήµερα για την ΟΝΕ, λες και µιλάτε για τον επίγειο
παράδεισο του ελληνικού λαού, χωρίς κανένας από σας να λέει τι
θα ωφεληθεί τελικά ο ελληνικός λαός. Βεβαίως, οι
εµποροβιοµήχανοι θα βοηθηθούν, το µεγάλο κεφάλαιο θα
βοηθηθεί. Σήµερα διάβασα τον τίτλο µιας εφηµερίδας που έλεγε
"µέτωπο για τη σωτηρία της οικονοµίας" από εκπροσώπους του
ΠΑΣΟΚ, της Νέας ∆ηµοκρατίας, των βιοµηχάνων και δεν ξέρω
ποιων άλλων ακόµα µεγαλοκαρχαριών. Βεβαίως, αυτό το µαύρο
µέτωπο, ας µου επιτραπεί η έκφραση, στην υπηρεσία του µεγάλου
κεφαλαίου συγκροτείται. Αλλά αυτό δεν έχει καµία σχέση µε την
Εθνική Αντίσταση.
Επίσης, ειπώθηκε εδώ ότι δεν πρέπει να ξύνουµε παλιές πληγές.
Φυσικά και δεν πρέπει να ξύνουµε παλιές πληγές. Για µας ο νόµος,
που ψηφίστηκε το καλοκαίρι του '89 για την άρση των συνεπειών
του εµφυλίου πολέµου, αποτελεί ένα πολύ σηµαντικό βήµα προς
αυτήν την κατεύθυνση. Είναι θετικό το γεγονός ότι ψηφίστηκε
οµόφωνα, παρά το ότι ορισµένοι ακόµα δεν µπορούν να χωνέψουν
αυτήν την ιστορία.

'Οµως, θα πρέπει να πούµε για άλλη µία φορά σ' αυτήν την
Αίθουσα ότι όταν µιλάµε για αντιστασιακούς δεν εννοούµε µόνο
αυτούς που πήραν τα όπλα, αυτούς που πολέµησαν µε τα όπλα.
Θα ήθελα πάλι να πω στο συνάδελφο κ. Παπαδηµόπουλο ότι µόνο
ο ΕΛΑΣ, τακτικός και εφεδρικός, είχε φθάσει να έχει εκατόν τριάντα
χιλιάδες ένοπλους άνδρες και γυναίκες, οι οποίοι έδωσαν µάχες
στις πόλεις, στους κάµπους, στα βουνά κλπ. Υπήρχαν και άλλες
αντιστασιακές οργανώσεις, που είχαν και αυτές ένοπλους. Αλλά
αντιστασιακοί ήταν όλοι αυτοί που πήραν µέρος στον αγώνα µε ό,τι
µέσα είχαν στη διάθεσή τους. Θα σας πω ενδεικτικά δύο στοιχεία.
Το ΕΑΜ έφθασε να έχει ενάµισι εκατοµµύρια µέλη οργανωµένα. Η
ΕΠΟΝ, η αντιφασιστική νεολαία, έφθασε να έχει εξακόσιες χιλιάδες
µέλη. Βεβαίως, όλοι αυτοί, που ήταν µέλη του ΕΑΜ ή µέλη της
ΕΠΟΝ ή µέλη του ΕΛΑΣ, ήταν αντιστασιακοί. Γιατί όχι;
Και η τιµητική σύνταξη που δίνεται, είναι ίσως µία δαπάνη
σηµαντικότερη µε µεγαλύτερη αξία από όλες. Εµείς επιµένουµε ότι
διώχθηκε η Εθνική Αντίσταση, ακριβώς διότι οι διώκτες της δεν
ήθελαν να γαλουχηθεί η νεολαία µας µε τα οράµατα, µε τα
διδάγµατα, τις αξίες της Εθνικής Αντίστασης.
Τέλος, θα ήθελα να επαναλάβω συνοπτικά τη θέση µας για τη
συζητούµενη πρόταση νόµου. Επαναλαµβάνω ότι δεν
αµφισβητούµε την καλή θέληση και την καλοπροαίρετη προσπάθεια
του Αντιπροέδρου της Βουλής κ.Κρητικού. Ωστόσο θα πρέπει να
παραδεχθούµε ότι ιδιαίτερα µε αυτήν την εξουσιοδοτική διάταξη,
που πρότεινε ο πρώην Υπουργός Πολιτισµού και υιοθέτησε ο
κύριος Αντιπρόεδρος, τα πράγµατα γίνονται ακόµη πιο φλου.
∆ηλαδή σε έξι µήνες θα βγει ένα προεδρικό διάταγµα -κατά πώς το
καταλαβαίνει αυτή η συγκεκριµένη Κυβέρνηση, στην οποία δεν
έχουµε καµία εµπιστοσύνη- που θα προβλέπει πράγµατα που για
εµάς δεν είναι δυνατόν να τα αποφασίσει µόνη της η Κυβέρνηση.
∆εν µπορούµε να δώσουµε εν λευκώ εξουσιοδότηση.
Θέλουµε να επαναλάβουµε την πρότασή µας και προς την κυρία
Υπουργό. ∆ιάβασα το συγκεκριµένο άρθρο της πρότασης νόµου
που είχε καταθέσει το ΚΚΕ το 1993. Νοµίζω ότι πρέπει να το
ξαναδείτε. Να έλθετε µετά εδώ, στους επόµενους µήνες, µε νόµο -
δυστυχώς δεν µπορούµε σήµερα να πούµε "αντικαθίσταται το µόνο
άρθρο από αυτό"- για να συζητήσουµε και να ψηφίσουµε όλοι µαζί
τη δηµιουργία αυτού του µουσείου ή αυτών των µουσείων της
Εθνικής Αντίστασης των Ελλήνων.
Να, γιατί δεν µπορούµε να ψηφίσουµε τη συζητούµενη πρόταση
νόµου, παρά το ότι δεν αµφισβητούµε την καλή προθεση του
προτείνοντος συναδέλφου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κουναλάκης έχει το
λόγο, µετά ο κ. Τσαφούλιας και τέλος ο κ. Κρητικός, για να
αγκαλιάσει όλον τον προβληµατισµό που αναπτύχθηκε.
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Μόνο δύο λεπτά.
Πρέπει να σας πω ότι είµαι απογοητευµένος από τη σηµερινή
συζήτηση. Είµαστε άξιοι της τύχης µας και της µοίρας µας, γιατί
είµαστε ο µοναδικός ευρωπαϊκός λαός και η µοναδική ευρωπαϊκή
χώρα που δεν µπορέσαµε πενήντα πέντε χρόνια µετά το τέλος του
Β'Παγκοσµίου Πολέµου να συνεννοηθούµε και να αντιµετωπίσουµε
από κοινού το θέµα της αναγνώρισης και της καταξίωσης της
Εθνικής Αντίστασης.
Επαναλάβαµε αυτό το θέατρο που έχουµε ζήσει εκατοντάδες και
δεκάδες φορές. Αλλά πρέπει να καταλάβουµε όλοι µας ότι η Εθνική
Αντίσταση είναι µία εθνική υπόθεση, που αφορά όλους µας και ως
έτσι θα πρέπει να αντιµετωπίζεται.
Εγώ επαναλαµβάνω τη θέση µας. Να προχωρήσει η Κυβέρνηση
στην έκδοση προεδρικού διατάγµατος υπό µία προϋπόθεση και
µόνο έτσι εµείς το ψηφίζουµε: 'Οτι θα κατατεθεί το σχέδιο του
προεδρικού διατάγµατος στα κόµµατα και στις οργανώσεις της
Εθνικής Αντίστασης. Εποµένως αντιµετωπίζεται αυτό το οποίο έθιξε
και η κ. Μπενάκη και ο εκπρόσωπος του ΚΚΕ, δηλαδή µόνο αν
υπάρξει συναίνεση να προχωρήσουµε και να υλοποιηθεί αυτό. Γιατί
κάνουµε όλες αυτές τις συζητήσεις, από αναβολή σε αναβολή, από
χρονιά σε χρονιά κλπ., ούτως ώστε στο τέλος να πεθάνει και ο
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τελευταίος άνθρωπος αυτής της γενιάς και να µη δει να
κατοχυρώνεται και να αξιοποιείται και να τιµάται ο αγώνας του.
Εγώ κάνω έκκληση και στην κυρία Υπουργό και στους
εκπροσώπους των άλλων κοµµάτων να συνεννοηθούµε υπ'αυτόν
τον όρο και να προχωρήσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Τσαφούλιας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Στην προηγούµενη οµιλία µου -
εκφράζω αυτήν την άποψη- κακοποιήθηκαν τα Πρακτικά και εκείνα
τα οποία πίστευα και εξέθεσα ήταν συσχετιζόµενα µε το θέµα και
όχι εκτός θέµατος. Και αν κανένας δει την οµιλία µου, θα
διαπιστώσει ότι όχι συνταγµατικά και όχι σύµφωνα µε τον
Κανονισµό της Βουλής, οι απόψεις ενός ελευθέρου Βουλευτου δεν
διετυπώθησαν στο χαρτί. Και θα παρακαλέσω πολύ να
αντιµετωπιστεί το θέµα σύµφωνα µε τον Κανονισµό και το Σύνταγµα
και µε τη λειτουργία της ελευθέρας έκφρασης της φωνής και του
λόγου του Βουλευτή, ώστε να έχουµε περισσότερο σεβασµό στην
αξία της έννοιας και της λειτουργίας του Κοινοβουλίου.
∆ιευκρινίζω ότι κατ'αρχήν µας βρίσκει σύµφωνους η σκέψη και η
προσπάθεια του κ. Κρητικού και των συναδέλφων. Επειδή όµως η
αρχική αυτή θέση συµπεριελήφθη σε ένα άρθρο, διευκρινίζουµε ότι
καταψηφίζουµε το άρθρο και επειδή το άρθρο είναι το όλον,
καταψηφίζουµε εξ ολοκλήρου και δεν δεχόµεθα το σχέδιο αυτό.
Γι'αυτόν το λόγο διευκρινίζω αυτό το οποίο προηγουµένως,
ενδεχοµένως, να µην είχε διευκρινιστεί τόσο βασικά.
Εάν ο κύριος Υπουργός θελήσει να τροποποιήσει το άρθρο και να
µην έχει αυτήν την αοριστία και την πλήρη εξουσιοδότηση στους
Υπουργούς, οπωσδήποτε, τότε, κατ'αρχήν, θα πούµε ναι, και εν
συνεχεία θα δούµε πως θα διατυπώσουµε το άρθρο. Εφόσον το
άρθρο ταυτίζεται και µε το κατ'αρχήν, εξ ολοκλήρου το
καταψηφίζουµε.
Παρακαλούµε τον κ. Κρητικό, αν έχει τη διάθεση και αν η κυρία
Υπουργός δέχεται να τροποποιηθεί το άρθρο και ως εκ τούτου, αν
τροποποιηθεί, τότε επανερχόµεθα στην αρχική θέση και δήλωση
την οποία έκανα, όταν ανέβηκα στο βήµα την πρώτη φορά. Επειδή
όµως δεν βλέπω τέτοια πρόθεση και διάθεση, δεν συµφωνούµε µε
το άρθρο το οποίο είναι και το κατ'αρχήν και τα πάντα.
Λέει το άρθρο: "Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µέσα σε έξι
µήνες µε πρόταση των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, Πολιτισµού και Εθνικής 'Αµυνας,
Οικονοµικών, Εθνικής Παιδείας και Πολιτισµού, ρυθµίζονται τα
σχετικά, µε εντυπωσιακή προβολή και τα αρχεία της Εθνικής
Αντίστασης περιόδου 1941-1944, τα σχετικά µε την ένταξη των
δραστηριοτήτων σε υφιστάµενους φορείς, τα σχετικά µε τη νοµική
µορφή, τους σκοπούς, την οργάνωση και τη λειτουργία των
φορέων, ιδρύονται ειδικά ή αναλαµβάνουν ακριβώς αυτόν το σκοπό
και κάθε άλλο συναφές ζήτηµα.
Είναι τελείως νόµω και Συντάγµατι αβάσιµα. Ούτε µε το νόµο ούτε
µε το Σύνταγµα µπορεί να εδραιωθεί η θέση του άρθρου. Είναι
αντισυνταγµατικό και παράνοµο. Το περιεχόµενο της αοριστίας δίνει
την έλλειψη της νοµιµότητας και το περιεχόµενο της αοριστίας, δίνει
ειδικότερα την έλλειψη της συνταγµατικής νοµιµότητας. Και η
συνταγµατική νοµιµότης, θα µπορεί δηλαδή να κηρυχθεί
αντισυνταγµατικό και στο Συµβούλιο Επικρατείας, πού θα πάει,
αλλά και σε κάθε περίπτωση, αν µείνει έτσι, πάλι αντισυνταγµατικό
θα θεωρείται. Υπάρχει άρθρο που να µην καθορίζει τη νοµική
µορφή αυτού που φτιάχνουµε; 'Οταν δεν καθορίζεται η νοµική
µορφή ενός γεγονότος, που πάµε να το επισηµοποιήσουµε
νοµοθετικά, ερωτάται, πώς είναι έγκυρο; Είναι νοµικό πρόσωπο ή
δεν είναι; Εποµένως αυτό είναι τελείως αντισυνταγµατικό, λόγω της
έλλειψης νοµικής µορφής. Είναι τελείως αόριστο και είναι πάλι
παράνοµο και αντισυνταγµατικό και δεν θα εδραιωθεί ποτέ λόγω
της αοριστίας του.
Πρέπει να πω εδώ ότι το περιεχόµενο της Εθνικής Αντίστασης είναι
ο αγώνας για την ελευθερία, την ανεξαρτησία, τη νοµιµότητα, την
κατοχύρωση της προστασίας των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, είναι
για την εδραίωση των ανθρώπων που δεν έχουν κράτος να

εδραιωθούν, είναι για τον αγώνα εκείνων που µάχονται να
αποκτήσουν κάποια γωνιά, όπως οι Παλαιστίνιοι και οι Κούρδοι, και
εποµένως το περιεχόµενο αυτό της αντίστασης το έχουµε
καθηµερινά στην πράξη και να το κρίνουµε και να το
χρησιµοποιήσουµε και να του συµπεριφερθούµε, εµείς οι 'Ελληνες,
εδώ, ως Κυβέρνηση και το έχουν και εκείνοι που µάχονται. Και το
περιεχόµενο αυτό είναι ιδεώδες, δεν είναι υλικό, να το βάλουµε σε
ενέργειες. Είναι αόρατη δύναµη το περιεχόµενο της ιδέας που
δηµιουργεί τους εθνικοαπελευθερωτικούς αγώνες. Και αυτό το
περιεχόµενο, η Γαλλική Επανάσταση το κατοχύρωσε στην
κορυφαία της εκδήλωση, υπήρχε και προηγουµένως, να αποτελεί
το αιώνιο σήµα, το αιώνιο µήνυµα για όλες τις γενιές, για όλους τους
ανθρώπους, για όλα τα κράτη, για όλους τους λαούς.
Εποµένως πρέπει στο περιεχόµενο αυτό να έχουµε απόλυτη
εµπιστοσύνη, δηλαδή πρέπει να έχουµε πίστη στο περιεχόµενο του
αγώνα της Εθνικής Αντίστασης. ∆ιότι αν ελλείπει το στοιχείο της
πίστεως στον αγώνα της Εθνικής Αντίστασης τότε δεν πρέπει
καθόλου να µιλάµε για Εθνική Αντίσταση. ∆ηλαδή το να προδίδουµε
και να λέµε "ζήτω η Εθνική Αντίσταση" και να θέλουµε µουσεία
Εθνικής Αντίστασης... να µας λείπουν τα µουσεία της Εθνικής
Αντίστασης και να µην προδίδουµε. Καλύτερα να κριθούµε χωρίς
µουσεία Εθνικής Αντίστασης ως µεγάλοι αγωνιστές του
περιεχοµένου της Εθνικής Αντίστασης, των εθνικοαπελευθερωτικών
αγώνων, της προστασίας των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, της
κατοχύρωσης της συνταγµατικής νοµιµότητας, της προστασίας της
ανθρώπινης προσωπικότητας και να µην έχουµε µουσεία και να
γίνουµε παράδειγµα, να µιλάνε οι άλλοι για µας. Να λένε οι άλλοι ότι
εδώ στην Ελλάδα είσθε το παράδειγµα της προστασίας των
αγώνων για την Εθνική Αντίσταση. Εδώ στην Ελλάδα είσθε εκείνοι
οι οποίοι συνεχίζετε τον αγώνα που ξεκίνησε από σας, από τους
αρχαίους 'Ελληνες.
Και εποµένως αν δεν έχετε µουσεία Εθνικής Αντίστασης, ας µην τα
έχετε. Πιστεύετε και αυτή είναι η ουσία, η πραγµατικότητα. ∆ηλαδή,
να πιστεύουµε στο θεσµό των αγώνων της Εθνικής Αντίστασης και
ας µας λείπουν τα µουσεία. 'Οταν δηµιουργούµε µουσεία και
παράλληλα προδίδουµε, αιρέτω η αξία της έννοιας της ιδρύσεως
των µουσείων. Είναι δευτερεύουσα έννοια αυτή και ως εκ τούτου
δεν µπορούµε να πούµε ότι σ' αυτήν την περίπτωση θα συνάδει
προς την αξία της έννοιας του νοµοθετήµατος και η έλλειψη πίστης
προς την Αντίσταση.
Και η έλλειψη πίστης προς την Αντίσταση είναι αποδεδειγµένη. Οι
Υπουργοί προς τους οποίους αναθέτουµε, η Κυβέρνηση προς την
οποία αναθέτουµε την έκδοση των προεδρικών διαταγµάτων, έστω
και παρανόµων και αντισυνταγµατικών, δεν εµπνέει εµπιστοσύνη
σε µας και δεν πιστεύουµε εµείς. Και έχω τη γνώµη εγώ -και έχουµε
τη γνώµη- ότι δεν πιστεύει η Κυβέρνηση στο περιεχόµενο της
Εθνικής Αντίστασης. Ως εκ τούτου δεν πρέπει να της δώσουµε την
εν λευκώ εξουσιοδότηση να φτιάξει διατάγµατα. 'Οταν συνεννούνται
οι µυστικές υπηρεσίες, της Μοσάντ, της Ελλάδος, της CIA και της
ΜΙΤ, να παραδώσουν τον Οτσαλάν στην Τουρκία ...
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Να µη λέτε χαζοµάρες εδώ µέσα!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ... µπορούµε να δείξουµε εµπιστοσύνη
στους Υπουργούς; Μπορούµε να πιστεύουµε στους Υπουργούς;
Μπορούµε να πιστεύουµε στον Πάγκαλο...
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Λέτε ανοησίες, κύριε συνάδελφε, και
δεν µπορείτε να τις λέτε εδώ µέσα!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ... και στο Σηµίτη ότι έκαναν το χρέος
τους;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Τσαφούλια, δεν
έχουν καµία σχέση αυτές οι αναφορές...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ:'Εχουν, διότι αναθέτουµε εν λευκώ στους
Υπουργούς.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Λέτε χαζοµάρες!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: 'Εχουν σχέση ...
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν έχουν καµία σχέση
κύριε Τσαφούλια!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µην του επιτρέπετε να
λέει αυτά τα πράγµατα εδώ!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Κύριε συνάδελφε, µην κόπτεσθε για
τους αγώνες...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν έχουν καµία σχέση
αυτά που αναφέρετε, κύριε Τσαφούλια, µε τη συζήτησή µας και οι
αντιδράσεις των συναδέλφων είναι δικαιολογηµένες, όταν
προκαλείτε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Το άρθρο λέει: αναθέτουµε εν λευκώ
στους Υπουργούς ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
Οικονοµικών, Παιδείας και Θρησκευµάτων και ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης... Η υπηρεσία µυστικών υπηρεσιών ανήκει στο
Υπουργείο, στο οποίο εµείς δίνουµε εξουσιοδότηση εν λευκώ.
Εποµένως, όταν η Κυβέρνηση δίνει εντολή στη µυστική υπηρεσία
να συνεννοηθεί µε τις άλλες µυστικές υπηρεσίες και να
παραδώσουµε τον Οτσαλάν...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Τσαφούλια!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ... θα τους δώσουµε και το δικαίωµα να
φτιάξουν διάταγµα για την Εθνική Αντίσταση; Είναι λάθος, κύριοι, να
δώσουµε το δικαίωµα αυτό. Είναι πλάνη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τοτε να µην υπάρχουν
Υπουργοί, κύριε συνάδελφε. Να καταργήσουµε τους Υπουργούς!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν τους εµπιστευόµεθα. Και τέτοια
διατάγµατα πρέπει να τα αναθέτουµε σε όσους πιστεύουν. Σε
όσους δεν πιστεύουν, να µην τα αναθέτουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αυτά θα τα αξιολογήσει ο
λαός, κύριε Τσαφούλια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εποµένως ο λόγος ο νοµικός, ο
πραγµατικός και ο ουσιαστικός που δεν θέλουµε να αναλάβει η
Κυβέρνηση αυτή, προς την οποία ο ελληνικός λαός δεν έχει καµία
πίστη, διότι του τραυµάτισε το φιλότιµο, είναι ότι δεν τη δεχόµαστε,
την απορρίπτουµε. Είναι ντροπή πλέον να συνεχίζεται αυτή η
διακωµώδηση, είναι ειρωνεία!
Ευχαριστώ για τη διακοπή που κάνατε στον ουσιαστικό µου λόγο!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Τσαφούλια, δεν
µπορεί να µιλάµε επί παντός επιστητού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν είναι επί παντός επιστητού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Τσαφούλια, δεν
έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Μου αφαιρείτε το λόγο, για να πείτε
εσείς ό,τι θέλετε; Το λέει ο νόµος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Τσαφούλια, ούτε
για τον Οτσαλάν µιλάµε εδώ ούτε για την επικαιρότητα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Το λέει ο νόµος, κύριε. Μου αφαιρείτε το
λόγο και δεν µου επιτρέπετε να µιλήσω επί του νοµοσχεδίου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αυτοί είναι δικοί σας
συνειρµοί και είπα προηγούµενα να µην ξύνετε πληγές.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆εν ξύνω πληγές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αυτό κάνετε, κύριε
Τσαφούλια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εσείς ξύνετε πληγές. ∆εν σταµατάνε οι
πληγές σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Νοµίζω ότι περισσότερη
υπευθυνότητα και ψυχραιµία σε ορισµένα ζητήµατα θα ωφελούσε
όλους µας. Και απ' αυτήν την Αίθουσα δεν νοµίζω ότι πρέπει να
δίνουµε αυτήν την εικόνα και αυτό το παράδειγµα, κύριε Τσαφούλια.
Η κ. Μπενάκη έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Μη νοµιµοποιείτε προδοσίες της ΕΥΠ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε!
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κύριε Πρόεδρε, δύο λόγια µόνο, εξ

αφορµής και των όσων είπε ο κ. Κουναλάκης. Γεγονός είναι ότι η
Βουλή δεν πρέπει να δίνει λευκές εξουσιοδοτήσεις για οποιοδήποτε
θέµα, οσηδήποτε εµπιστοσύνη και αν έχει σ' εκείνους, οι οποίοι θα
εκτελέσουν την εξουσιοδότηση. Ειδικά µάλιστα επί εθνικών
θεµάτων σ' αυτήν την Κυβέρνηση πρέπει να είναι επιφυλακτική η
Βουλή στις εξουσιοδοτήσεις που δίνει. Εποµένως η ηθική δέσµευση
της κυρίας Υπουργού στην πρόταση του κ. Κουναλάκη, ότι το
διάταγµα αυτό θα το θέσει υπόψη των κοµµάτων και µόνο αν
συµφωνήσουν θα το προχωρήσει, δεν εξουδετερώνει κατ'
ελάχιστον το ουσιαστικό γεγονός ότι η Βουλή θα απεκδυθεί του
βασικού δικαιώµατός της να συντάσσει τους νόµους. 'Αλλωστε,
µπορεί αυτό το διάταγµα να έρθει και να συµφωνήσουν τα κόµµατα
έπειτα µάλιστα από την ηθική δέσµευση της κυρίας Υπουργού,
αλλά αυτό δεν εξασφαλίζει ότι το διάταγµα αυτό θα τροποποιηθεί.
Εγώ θα έκανα µία άλλη πρόταση, διότι πράγµατι συµµερίζοµαι την
απογοήτευση ότι επί ενός τέτοιου θέµατος, που πρέπει να υπάρχει
σύµπτωση, δεν µπορούµε να συνεννοηθούµε και να συστήσουµε
ένα όργανο διαφύλαξης, αξιοποίησης και προβολής αυτής της
κληρονοµιάς.
Ας αποσυρθεί η πρόταση ή ας κρατηθεί εκκρεµής. Ας συσταθεί µία
διακοµµατική επιτροπή, που θα φτιάξει ένα νόµο -και µπορούµε
µάλιστα να δώσουµε την εξουσιοδότηση αυτή στην κυρία Υπουργό,
να πάρει εκείνην την πρωτοβουλία µιας διακοµµατικής επιτροπής,
ώστε να έρθει ένα συγκεκριµένο νοµοθέτηµα στη Βουλή, που θα
προβλέπει τα στοιχειώδη και από εκεί και πέρα θα δίνει µία
οριοθετηµένη νοµοθετική εξουσιοδότηση. Τότε, µάλιστα, είναι
δυνατόν και να συνεννοηθούµε και ένα σωστό νόµο να κάνουµε και
κυρίως να µην πέσουµε στην παγίδα της αντισυνταγµατικότητας.
∆ιότι είναι εκατό τοις εκατό βέβαιο ότι αυτή η διάταξη είναι
αντισυνταγµατική.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Το λόγο έχει ο κ.
Κρητικός.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
∆ύο λόγια, κύριε Πρόεδρε, γιατί η ώρα είναι περασµένη.
Η πρόταση νόµου δεν έρχεται να διχάσει. Είναι ένα ακόµη µικρό
βήµα µπροστά στο µεγάλο άλµα του 1982, που ο αείµνηστος
Ανδρέας Παπανδρέου µε το ν.1285/82 συµφιλίωσε τους 'Ελληνες.
Και τότε υπήρξαν αντιρρήσεις και αντιδράσεις σκληρές και
αποχωρήσεις κοµµάτων, αλλά δεν άργησε πολύ για να
αναγνωρίσουν και οι αποχωρήσαντες την αναγκαιότητα της εθνικής
συµφιλίωσης. Και λυπάµαι, που το περίσσευµα εθνικής ψυχής που
υπάρχει σε όλους µας, που αφήσαµε λίγο ή πολύ έξω απ' αυτήν την
Αίθουσα.
Τέλος, κύριοι συνάδελφοι η πρόταση νόµου δεν προέρχεται από
την Κυβέρνηση. Η πρόταση είναι της Βουλής και έπρεπε να έχει µία
διαφορετική µεταχείριση. Θέλω να πω ακόµα ότι δεν
εξουσιοδοτούµε καµία κυβέρνηση εν λευκώ. Την εξουσιοδοτούµε να
διατυπώσει ένα προεδρικό διάταγµα, το οποίο θα θέσει υπόψη των
κοµµάτων, θα εκφραστούν πολύπλευρες απόψεις κατά την
επεξεργασία αυτού του προεδρικού διατάγµατος και για το
περιεχόµενο, που εκείνο ορίζει για την αναζήτηση των στοιχείων
από έγκυρα άτοµα, από φορείς όλων εκείνων, οι οποίοι είχαν την
εµπειρία, τη συµµετοχή, την ανάµιξη στον αγώνα, για να φέρουν
επιτέλους το προεδρικό διάταγµα σε µία ολοκλήρωση, ώστε να
αποτελέσει το πρώτο βήµα. Η οποιαδήποτε αναβολή είναι
οπισθοδρόµηση. Η οποιαδήποτε αποδοχή είναι ένα µικρό βήµα και
επ' αυτού έχω µία µακρά εµπειρία.
Θέλω να απαντήσω και στο φίλο µου τον κ. Κόρακα ότι ευτυχώς
που µε γνωρίζει και δεν µου αποδίδει "ειρωνεία". Εγώ πιστεύω στην
αφετηρία, στην εκκίνηση του πράγµατος και τη νοµοθετική ρύθµισή
του.
Από εκεί και πέρα θα προχωρήσουµε. Αν σταµατήσουµε όµως,
τώρα σε µια υποτιθέµενη διακοµµατική επιτροπή, η οποία θα
εξετάσει, δεν θα καταλήξουµε πουθενά. 'Εχουµε κάνει και άλλες
διακοµµατικές επιτροπές ως συµβιβαστικό αποτέλεσµα προτάσεων
νόµων.
Θα  θυµίσω  ότι  µια  παρόµοια  πρόταση  νόµου,  πολύ
ολοκληρωµένη,  η  οποία  κατετέθη  από  τον  υποφαινόµενο  για
το  δηµογραφικό  πρόβληµα,  αποσύρθηκε  µε  την  πρόταση  τότε
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του κ. Σούρλα µε έµπνευση του κ. Μητσοτάκη, µε το σκεπτικό να
συσταθεί διακοµµατική επιτροπή η οποία θα εξέταζε το
δηµογραφικό πρόβληµα. Συστήθηκε διακοµµατική επιτροπή, µε
πρόεδρο τον κ. Σωτηρόπουλο τότε και Αντιπρόεδρο τον
υποφαινόµενο, έβγαλε ένα ολοκληρωµένο και οµόφωνο πόρισµα
και ακόµη στο πόρισµα είµαστε.
Με το προεδρικό διάταγµα για το οποίο εξουσιοδοτούµε την
Κυβέρνηση, κύριε Πρόεδρε, κάνουµε την αρχή. Θα ασχοληθούν
κάποιοι, θα µελετήσουν κάποιοι, αλλα θα διερευνήσουν κάποιοι, θα
είναι το θέµα σε αναζήτηση, θα είναι το θέµα στην επικαιρότητα και
θα αποτελέσει την αφετηρία για την παραπέρα προώθηση του
έργου, του µουσείου της Εθνικής Αντίστασης. Η αρχή είναι το ήµισυ
του παντός και επ' αυτού επιµένω.
Θα παρακαλέσω την κυρία Υπουργό να αποδεχθεί την τροπολογία
την οποία έκανα, γιατί είναι απαραίτητη. Να µπει ως παράγραφος 2
στο άρθρο µόνο, "η απαιτούµενη δαπάνη για την εκτέλεση και
υλοποίηση των προβλεποµένων από την προηγούµενη
παράγραφο, βαρύνει τον προϋπολογισµό του Υπουργείου
Πολιτισµού, η οποία εγγράφεται σε ειδικό κωδικό".
Είναι απαραίτητο να γίνει αυτό, διότι θα βρεθείτε σε αδυναµία να
λειτουργήσετε για την έκδοση του προεδρικού διατάγµατος. Θα
χρειαστούν κάποιες δαπάνες για έγγραφα, για αναζητήσεις, τις
οποίες δεν θα µπορείτε να κάνετε. Θα παρακαλέσω, λοιπόν, να
αποδεχθείτε και αυτήν την προσθήκη και η παράγραφος 2 του
άρθρου µόνον, που αναφέρεται στην ισχύ, να γίνει παράγραφος 3.
Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κυρία Υπουργός έχει
το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κυρία και κύριοι
συνάδελφοι, θα ήθελα να ξαναγυρίσουµε στις σύγχρονες φωνές
αυτού του Κοινοβουλίου, που νοµίζω ότι ανταποκρίνονται πολύ
καλύτερα στην πραγµατικότητα της ελληνικής κοινωνίας σήµερα, η
οποία µε νηφαλιότητα -θα έλεγα- αντιµετωπίζει το πρόβληµα της
Εθνικής Αντίστασης.
Με την πρόταση νόµου, την οποία αποδέχθηκε η Κυβέρνηση, η
Βουλή εκφράζει την πρόθεσή της να τιµήσει την Εθνική Αντίσταση.
∆εσµεύθηκα για τη συµµετοχή των εκπροσώπων των κοµµάτων και
των φορέων των οργανώσεων εθνικής αντίστασης και νοµίζω ότι
αυτή η δέσµευση είναι αυτή που λειτουργικά µπορεί να µας
οδηγήσει σε πολύ καλύτερα αποτελέσµατα.
∆εν πιστεύω, παρ' όλο που σέβοµαι και τις προτάσεις της κ.
Ψαρούδα Μπενάκη, ότι µια διακοµµατική επιτροπή δεν θα εµπλακεί
σε αυτά τα οποία ακούσαµε σήµερα και τα οποία σε κάποιες
περιπτώσεις ξέφυγαν από κάθε όριο, απευθύνοντας βαρείς
χαρακτηρισµούς και µάλιστα σε άτοµα τα οποία δεν βρισκόντουσαν
µέσα στην Αίθουσα. Αναφέροµαι ειδικότερα στην περίπτωση
αναφοράς από συνάδελφο κατά του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, µε
ανεπίτρεπτο τρόπο.
Θα πρέπει όµως να συνεννοηθούµε, από την αρχή για τι πράγµα
συζητάµε. Θέλουµε ένα θεσµό και το εννοώ ένα θεσµό και όχι µόνο
ένα µουσείο. Η ιδιαίτερα ευρεία διατύπωση της εξουσιοδότησης στη
νοµοθετική ρύθµιση που συζητάµε έχει να κάνει µε την ιδιαιτερότητα
της προσέγγισης που οφείλουµε να ακολουθήσουµε. ∆εν µιλάµε για
ένα µουσείο, όπως αναφέρθηκε εδώ, του κλασικού ελληνικού
πολιτισµού, όπου θα εκθέσουµε ήδη λυµένα θέµατα ιστορίας και
κάποια έργα τέχνης. Εδώ µιλάµε για µια συστηµατική προσέγγιση
µιας ολόκληρης ιστορικής πραγµατικότητας.
Εδώ θα µου επιτρέψετε να κάνω µια παρατήρηση για την πρόταση
δηµιουργίας µικρών µουσείων ή αντέννων αυτού του µεγάλου
µουσείου στις έδρες των νοµών. Εδώ πρέπει να αντιµετωπίσουµε
την ιστορική πραγµατικότητα όπως πραγµατικά υπήρξε. ∆ηλαδή,
εάν στη Βίνιανη της Ευρυτανίας, που δεν είναι έδρα νοµού,
ολόκληρο το χωριό είναι ένας ιστορικός τόπος, γιατί ξέρουµε ότι εκεί
έλαβαν χώρα πολύ σηµαντικά γεγονότα, πρέπει αυτόν τον ιστορικό
τόπο να τον εντάξουµε στον σχεδιασµό µας µέσα στο πλαίσιο της
αντιµετώπισης και της τιµής που οφείλουµε προς την Εθνική
Αντίσταση.

Εάν έχουµε, για παράδειγµα, το παράνοµο τυπογραφείο στην
Καλλιθέα, που είναι ένα κτίριο µόνο, πρέπει να το εντάξουµε στο
σχεδιασµό µας.
Bεβαίως, το κύριο και σηµαντικότερο από όλα είναι ότι πρέπει να
αντιµετωπίσουµε το θέµα της έρευνας των αρχείων.
Και εδώ θα συµφωνήσω µε την αναφορά που έκανε ένας
συνάδελφος -από το ∆Η.Κ.ΚΙ. νοµίζω- ότι το γεγονός ότι χάσαµε τα
αρχεία που κάηκαν τότε µε τη συµφωνία των δύο κοµµάτων της
λεγόµενης συµπολίτευσης το 1989, ήταν µια λανθασµένη κίνηση
γιατί πραγµατικά χάσαµε µία µεγάλη και σηµαντική πηγή αυτής της
εποχής, ή το γεγονός ότι κάποια από τα αρχεία κρατούνται χωρίς
να δίνονται στη δηµοσιότητα.
Αυτή, λοιπόν, την συνολική προσπάθεια θα αναλάβει ο καινούριος
θεσµός, που είναι ένας θεσµός σύνθετος και µε αυτήν την έννοια
χρειαζόµαστε µια ευρεία εξουσιοδότηση για να τον οργανώσουµε.
Θα πρέπει να συνεννοηθούµε ότι δεν σκοπεύουµε στην ιδεολογική
χρήση της ιστορίας, αλλά θέλουµε έναν θεσµό ο οποίος δεν θα
χειραγωγεί, αλλά θα διδάσκει.
Και αν το αποδεχτούµε αυτό, τότε θα θέσουµε ως πρωταρχική και
αποφασιστική, τη συµµετοχή της επιστηµονικής κοινότητας, η οποία
έχει δώσει ήδη πολύ σηµαντικά δείγµατα. ∆εν θέλω να απαριθµήσω
τις εκδόσεις, τις προσπάθειες που έχουν γίνει προς αυτήν την
κατεύθυνση. Και βεβαίως εκεί έχουν θέση και τα αρχεία του Ψαρρού
και το αρχείο του ΕΑΜ και οι διάφορες και ποικίλες πηγές που
έχουµε για την τεκµηρίωση και τη νηφάλια αντιµετώπιση αυτής της
ιστορικής περιόδου.
Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση µπορεί να εγγυηθεί ότι η προσπάθεια αυτή
θα αγκαλιάσει όλους τους φορείς, οι οποίοι έχουν να δώσουν σ'
αυτήν την υπόθεση και να µην αποκλείσει καµία πηγή που θα
βοηθήσει.
Συµφωνώ µε το θέµα της προσθήκης του άρθρου 2, που θα λέει τα
εξής: H απαιτούµενη δαπάνη για την εφαρµογή και υλοποίηση των
προβλεποµένων από την προηγούµενη παράγραφο βαρύνει τον
προϋπολογισµό του Υπουργείου Πολιτισµού και εγγράφεται σε
ειδικό κωδικό".
Επίσης, θα ήθελα να κάνω µια τελευταία διευκρίνιση για το θέµα
που επανέρχεται σε αυτήν την Αίθουσα, κατά την άποψή µου,
τελείως λανθασµένα.
Βεβαίως, κύριε Κόρακα, δεν αναφερόµουν στην ΟΝΕ, την οποία η
πλειοψηφία της Βουλής υποστηρίζει και η πλειοψηφία των
κοµµάτων θεωρεί ότι είναι ένας σηµαντικός, εθνικού θα έλεγα
επιπέδου, στόχος. Αλλά προφανώς δεν αναφερόµουν σε αυτό στην
οµιλία µου για το τι είναι πατριωτισµός. Αναφερόµουν στη
διαχείριση της υπόθεσης Οτσαλάν. ∆ηλαδή στη διαχείριση µε
υπευθυνότητα εθνικών θεµάτων και στο κεντρικό θέµα του αν
έπρεπε να δοθεί άσυλο ή όχι στον Οτσαλάν. Σε αυτό αναφερόµουν
και έθετα ότι πρέπει ίσως να προβληµατισθούµε µε ένα διαφορετικό
τρόπο.
Καταλήγοντας θα ζητούσα από τη Βουλή να στηρίξει την πρόταση
νόµου ως έχει, γιατί και εγώ πιστεύω ότι πολλές από αυτές τις
προσπάθειες της συµφωνίας όλων των πλευρών, των επιτροπών
κλπ., πολλές φορές οδηγούν, δυστυχώς, σε µια µεγαλύτερη
καθυστέρηση.
Εγώ, όπως είπα και στην αρχή, εγγυώµαι για τη συµµετοχή όλων,
και των κοµµάτων και των αντιστασιακών οργανώσεων και όλων
των επιστηµόνων που έχουν δουλέψει προς αυτήν την πλευρά και
είµαι σίγουρη ότι θα καταφέρουµε µέχρι τέλους του χρόνου να
βρούµε αυτό το ευρύ σχήµα που θα αντιµετωπίσει µε επάρκεια
αυτήν την ιστορική περίοδο και που θα ήθελα να επαναλάβω ότι
δεν µπορεί να είναι µε την κλασική έννοια ένα µουσείο.

(Χειροκροτήµατα στην Αίθουσα)
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τριτολογία, κύριε
Κόρακα; ∆εν γίνεται. ∆εν µπορεί να έχετε το λόγο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ. Θα
καθορίσετε καινούριο Κανονισµό; Μιλάω ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος και έχω δικαίωµα τριτολογίας.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Κόρακα.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: ∆εν το καταλαβαίνω αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Σας ρωτάω µε απορία
"τριτολογία;"
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Γιατί αυτή η δυσφορία, κύριε Πρόεδρε; Μου
λέτε "τριτολογία";
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
∆εν σας είπα ότι δεν έχετε το λόγο, κύριε Κόρακα. Μη θίγεσθε
αµέσως.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Μου είπατε "τριτολογία;" Σας λέω, ναι, και
µου λέτε ότι δεν έχετε δικαίωµα για τριτολογία. Τώρα λέτε, ναι.
Εντάξει, όπως καταλαβαίνετε.
Εγώ ήθελα να πω δύο λόγια µονάχα. Θα είµαι πάρα πολύ
σύντοµος.
∆εν µπορούµε, κυρία Υπουργέ, να δεχθούµε αυτήν την πρόταση
νόµου, όπως τη διαµόρφωσε ο κ. Βενιζέλος ακόµα περισσότερο,
διότι δεν µπορούµε εν λευκώ να σας δώσουµε εξουσιοδότηση γι'
αυτήν την υπόθεση.
Και επαναλαµβάνω. ∆εν λέµε ούτε διακοµµατικές επιτροπές ούτε
τίποτε άλλο.
Φέρτε εδώ ένα νόµο µε τις βασικές παρατηρήσεις που κάναµε. Οι
βασικές παρατηρήσεις που κάναµε είναι ότι θα πρέπει αυτός ο
νόµος να έχει την έγκριση των αντιστασιακών οργανώσεων, ότι θα
πρέπει να θεωρείται ως χρόνος Εθνικής Αντίστασης η ηµέρα από
τη λήξη του πολέµου 1940-1941 µέχρι την απελευθέρωση. Ειδικά
για την Κρήτη κλπ. υπάρχει θέµα.
Εµείς προτείναµε στην πρόταση νόµου την ηµεροµηνία 28 Μαίου
του 1945, που είναι η ηµέρα της συνθηκολόγησης των γερµανικών
δυνάµεων κατοχής στην Κρήτη. Καταλάβατε, κύριε Αντιπρόεδρε; Η
Κρήτη για την περίοδο αυτή δεν συµπεριλαµβάνεται. Οι
ναυτεργάτες δεν συµπεριλαµβάνονται και δεν καταλαβαίνω το γιατί.
Επίσης, σε ό,τι αφορά τον πατριωτισµό, εάν το είπατε, σχετικά µε
τον Οτσαλάν, τόσο το χειρότερο. Ξέρετε, κυρία Υπουργέ, ότι στην
Ευρωπαϊκή 'Ενωση, στης οποίας το όνοµα πίνετε νερό όλοι εδώ, ο
Οτσαλάν και τα απελευθερωτικά κινήµατα είναι τροµοκράτες. 'Οπως
τροµοκράτης ήταν ο Μαντέλα, το Αφρικανικό Εθνικό Κογκρέσο, ο
Αραφάτ, το Πατριωτικό Απελευθερωτικό Μέτωπο της Παλαιστίνης
κλπ.
'Ερχεται σήµερα η Κυβέρνηση, παραδίδει αυτόν τον "τροµοκράτη"
και βγαίνει επιπλέον ο κύριος Πρωθυπουργός και θεωρεί ως θετική
την επαίσχυντη δήλωση των δεκαπέντε του Συµβουλίου των
Υπουργών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. ∆ηλαδή, πού πάµε;
Να, γιατί λέµε ότι ο νέος καθορισµός της έννοιας του πατριωτισµού,
όπως τον εννοείτε, φοβόµαστε πολύ ότι συνάδει µε την έννοια της
υποταγής στις κατευθύνσεις των ξένων κέντρων, όπως έγινε µε την
υπόθεση Οτσαλάν, όπως γίνεται γενικά µε τη στάση της χώρας µας
απέναντι στις αποφάσεις και τις διαταγές του ΝΑΤΟ και όπως
γίνεται µε τις αποφάσεις της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης κλπ. ∆εν νοµίζω
ότι είναι δυνατόν να φθάνουµε µέχρι αυτού του σηµείου, να
θεωρούµε ότι τιµή στην Εθνική Αντίσταση είναι η τήρηση τέτοιας
απαράδεκτης και διαµετρικά αντίθετης στάσης µε τα οράµατα και τα
ιδανικά της Εθνικής Αντίστασης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ",εξήντα δύο µαθητές και πέντε συνοδοί-καθηγητές
από το Γυµνάσιο Νεαπόλεως Λακωνίας.
Τους καλωσορίζουµε στο Εθνικό Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
το λόγο, παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κυρία Υπουργός έχει
το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
το τελευταίο πράγµα που θα ήθελα, θα ήταν να τελειώσει αυτή η
συζήτηση για την πρόταση νόµου µε το θέµα του Οτσαλάν.

Θα ήθελα, όµως, να θυµίσω στον αγαπητό συνάδελφο κ. Κόρακα,
ότι υπήρξε µία εποχή και πρέπει ο ίδιος να τη θυµάται, όπου το
κόµµα του αρνείτο την ύπαρξη του ΡΚΚ.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Αυτό είναι ένα επαίσχυντο ψέµα.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Θα µου
επιτρέψετε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Κόρακα, δεν έχετε
το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κύριε Κόρακα...
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Είναι ψέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Κόρακα, µπορείτε
να διαφωνείτε, αλλά δεν έχετε το λόγο.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κύριε Κόρακα,
θα µου επιτρέψετε, γιατί έχω προσωπική γνώση της ιστορίας. 'Οταν
πήγαµε εκπρόσωποι -και ήµουν κι εγώ µία από αυτούς- και από το
ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα ∆ηµοκρατία -τότε υπήρχαν τρία κόµµατα
στη Βουλή- το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας αρνήθηκε να
συµµετάσχει, όπως είχε αρνηθεί να υπογράψει τα αντίστοιχα
κείµενα που κυκλοφορούσαν στη Βουλή, για την υπεράσπιση του
κουρδικού ζητήµατος.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: ∆εν κλήθηκε.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Θα µου
επιτρέψετε, κύριε Κόρακα. Εγώ -πως ξέρετε- το τελευταίο πράγµα
που θα ήθελα να κάνω θα ήταν αν θέλετε να θέσω τέτοιου είδους
θέµατα και διαχωρισµούς. ∆εν πιστεύω σε αυτούς τους
διαχωρισµούς.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: 'Οπως θα θυµόσαστε στο κείµενο αυτό ήταν
θέµα προβολής συγκεκριµένου προσώπου του Χαραλαµπίδη, γι'
αυτό αρνηθήκαµε.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Αλλά αφού
κάποιοι εµφανίζονται σήµερα ότι είναι οι υπερασπιστές της
υπόθεσης Οτσαλάν, να τους θυµίσουµε, ότι σε κάποιες κρίσιµες
εποχές, όταν τα υπόλοιπα κόµµατα στήριζαν τον αγώνα τους,
επειδή ίσως άλλη ήταν τότε η επίσηµη γραµµή της Σοβιετικής
'Ενωσης.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Τα λέτε εσείς αυτά τα πράγµατα;
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): ∆εν θέλω να
επιµείνω σε αυτό το θέµα.
Επειδή όµως, τα δεχόµαστε χωρίς να αντιδρούµε, προσπαθώντας
να εξασφαλίσουµε αυτήν την ενότητα που αντιστοιχεί σε αυτήν την
πρόταση νόµου, θέλω και εγώ τελειώνοντας να υπενθυµίσω -χωρίς
να κάνω κανέναν απολύτως χαρακτηρισµό- ότι η ιστορική
πραγµατικότητα µερικές φορές είναι λίγο διαφοροποιηµένη από
αυτήν που προβάλλεται από το κάθε κόµµα για το παρελθόν του ή
για το παρόν του. Και πιστεύω ότι αυτή η πρόταση νόµου αυτό θα
έλθει να εξυπηρετήσει. Θα έλθει να εξυπηρετήσει την ιστορική
πραγµατικότητα. Αυτός είναι ο στόχος µας. Γι'αυτό θέλουµε και
αυτήν την ευρεία εξουσιοδότηση. Για να αποκτήσουµε τη
δυνατότητα επιτέλους µε µία νηφαλιότητα και αντικειµενικότητα να
εξασφαλίσουµε πρόσβαση σε όλα τα αρχεία, πρόσβαση σε όλες τις
µαρτυρίες, ώστε να µη συνεχιστούν οι αλληλοκατηγορίες για τον
πατριωτισµό της κάθε πλευράς. Ευτυχώς δεν µας ακολουθεί σε
αυτήν την πρακτική σήµερα η ελληνική κοινωνία. Πρέπει, νοµίζω και
το Κοινοβούλιο να είναι ψύχραιµο, νηφάλιο και να αποδέχεται την
ιστορική πραγµατικότητα.
Αυτό και τίποτε άλλο και δεν κάνω κανένα χαρακτηρισµό. Σέβοµαι
το κόµµα σας, κύριε Κόρακα, και το ξέρετε. Σέβοµαι το κόµµα σας,
όπως σέβοµαι και τα άλλα κόµµατα της Βουλής.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ, το λόγο επί
προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μα, δεν υπάρχει τίποτα
προσωπικό, κύριε Κόρακα. Με αυτήν τη διαδικασία ο κάθε
συνάδελφος θα ζητεί το λόγο επί προσωπικού.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ, το λόγο
θέλω επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μπορείτε να µου πείτε τι
είναι αυτό που πραγµατικά σας έθιξε, κύριε Κόρακα;
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∆εν έκανε καµία αναφορά η κυρία Υπουργός.
Ορίστε, για ένα λεπτό να µας πείτε σε τι συνίσταται το προσωπικό
σας.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε, είµαι µέλος της
Κεντρικής Επιτροπής και Βουλευτής του Κ.Κ.Ε. Ακούγεται λοιπόν
από τα χείλη Υπουργού -και µάλιστα νέας σε αυτήν τη θέση- να
λέγεται ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας δεν αναγνώριζε το
PKK, όταν είναι γνωστό ότι ήταν το µόνο κόµµα που στα διεθνή fora
εδώ και πολλά χρόνια ύψωνε το ανάστηµά του και τη φωνή του
υπέρ του κουρδικού αντιστασιακού απελευθερωτικού κινήµατος και
φυσικά και υπέρ του PKK, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι εµείς
υιοθετούσαµε και υιοθετούµε τα πάντα που λέει και κάνει το PKK.
Aλλά µας λέτε ότι εµείς δεν το αναγνωρίζαµε και ξέρετε πολύ καλά
ότι όταν πήγατε εκεί που πήγατε µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, δεν
κλήθηκε το Κ.Κ.Ε. Μια φορά µόνο κλήθηκε και πήγε. Και ξέρετε
πολύ καλά και µπορείτε να πάρετε τα πρακτικά του Συµβουλίου της
Ευρώπης, της Συνέλευσης του ΝΑΤΟ και οποιασδήποτε άλλης
συνέλευσης της ∆υτικοευρωπαϊκής 'Ενωσης, ποιοι ήταν αυτοί που
συνέχεια έπαιρναν το λόγο και κατακεραύνωναν την Τουρκία για
την εγκληµατική πολιτική της.
'Αρα, λοιπόν, κυρία Υπουργέ, παρακαλώ, να είστε πιο
συγκρατηµένη. Επίσης για την πρόσκληση του Οτσαλάν, τη
δεύτερη την υπογράψαµε, την πρώτη δεν την υπογράψαµε, γιατί
ήταν πρόσκληση προβολής του συγκεκριµένου προσώπου του
ΠΑ.ΣΟ.Κ., του κ. Χαραλαµπίδη. Και είπαµε: βγάλτε το όνοµα
Χαραλαµπίδης από µέσα και θα υπογράψουµε. Και ο κ. Κηπουρός
αρνήθηκε. Να, ποιος καπηλεύεται το θέµα του Οτσαλάν.
'Οταν είστε στη θέση τη σηµερινή της Κυβέρνησης, αυτήν που
παρέδωσε στην Τουρκία τον Οτσαλάν, νοµίζω ότι είναι
αποτροπιασµός ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Νοµίζω ότι συνεχίζετε να
ξύνετε τα πράγµατα από την αρχή, κύριε Κόρακα. Και θα έλεγα για
το µήνυµα της ενότητας, που θα πρέπει να φύγει από εδώ προς τα
εθνικοαπελευθερωτικά κινήµατα και παντού, να µη
χρησιµοποιούνται τέτοιες κουβέντες.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Αυτή είναι η πραγµατικότητα και το ξέρετε
πολύ καλά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οχι τέτοιες κουβέντες,
κύριε Κόρακα. Είναι βαρειές κουβέντες και δεν µπορεί να
εκστοµίζονται από Βουλευτές µέσα στο Κοινοβούλιο.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Αυτή είναι η πραγµατικότητα και το ξέρετε
πολύ καλά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κηρύσσεται περαιωµένη
η συζήτηση επί της αρχής της πρότασης νόµου: "Μουσειακή
προβολή και αρχεία της Εθνικής Αντίστασης 1941-1944".
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η πρόταση νόµου επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς η πρόταση
νόµου "Μουσειακή προβολή και αρχεία της Εθνικής Αντίστασης
1941-1944" έγινε δεκτή επί της αρχής κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ (Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής): Η
ψήφιση του άρθρου, κύριε Πρόεδρε, να γίνει και µε την παράταση
της προθεσµίας διότι αντιλαµβάνοµαι ότι πρόκειται περί µεγάλου
έργου και είναι αναγκαίος ο χρόνος της παράτασης µέχρι 31
∆εκεµβρίου 1991 που ζήτησε η κυρία Υπουργός.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ ΠΑΠΑΖΩΗ (Υπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
αν µπορούµε να πούµε ότι θα ακολουθήσουµε τις ηµεροµηνίες που
προβλέπει ο ν. 1285/82 -έχει δίκιο σ' αυτό ο κ. Κόρακας- διότι εκεί
προσδιορίζει άλλες χρονικές περιόδους τοπικά ο νόµος για την
Αντίσταση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ερωτάται το Σώµα:
Γίνεται δεκτό το άρθρο µόνο, µε τις τροποποιήσεις της κυρίας
Υπουργού και του Αντιπροέδρου κ. Κρητικού;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο µόνο
έγινε δεκτό µε τις τροποποιήσεις της κυρίας Υπουργού και του
Αντιπροέδρου κ. Κρητικού.
Η πρόταση νόµου έγινε δεκτή επί της αρχής και του άρθρου κατά
πλειοψηφία.
Συµφωνείτε, κύριοι συνάδελφοι, να ψηφιστεί και στο σύνολο σήµερα
η πρόταση νόµου;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το Σώµα
συνεφώνησε οµοφώνως να ψηφιστεί η πρόταση νόµου και στο
σύνολο σήµερα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η πρόταση νόµου και στο σύνολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η πρόταση νόµου έγινε
δεκτή κατά πλειοψηφία και στο σύνολο.
Συνεπώς η πρόταση νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου
Πολιτισµού: "Μουσειακή προβολή και αρχεία της Εθνικής
Αντίστασης 1941-1944" έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία σε µόνη
συζήτηση κατ' αρχήν κατ' άρθρο και στο σύνολο και έχει ως εξής:
" Μουσειακή προβολή και αρχεία της Εθνικής Αντίστασης 1941-
1944
'Αρθρο µόνο
1. Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µέχρι 31 ∆εκεµβρίου
1999, µε πρόταση των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, Εθνικής 'Αµυνας, Οικονοµικών,
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και Πολιτισµού, ρυθµίζονται τα
σχετικά µε τη µουσειακή προβολή και τα αρχεία της Εθνικής
Αντίστασης της περιόδου 1941-1944, όπως ειδικότερα ορίζεται
χρονικά από το άρθρο 3 του ν. 1285/1982 (ΦΕΚ 115 Α'/20.9.1982),
τα σχετικά µε την ένταξη των δραστηριοτήτων αυτών σε
υφιστάµενους φορείς, τα σχετικά µε τη νοµική µορφή, τους
σκοπούς, την οργάνωση και λειτουργία φορέων που ιδρύονται
ειδικά ή αναλαµβάνουν αυτόν ακριβώς το σκοπό και κάθε άλλο
συναφές ζήτηµα.
2. Η απαιτούµενη δαπάνη για την εφαρµογή και υλοποίηση των
προβλεποµένων από την προηγούµενη παράγραφο βαρύνει τον
προϋπολογισµό του Υπουργείου Πολιτισµού και εγγράφεται σε
ειδικό κωδικό.
3. Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως."
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Παρακαλώ το Σώµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ' ευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο σύνολο της παραπάνω
προτάσεως νόµου.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Παρεσχέθη η ζητηθείσα
εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Παρασκευής
12 Φεβρουαρίου 1999 και ερωτάται το Σώµα, αν επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς τα Πρακτικά
της Παρασκευής 12 Φεβρουαρίου 1999 επικυρώθησαν.
∆έχεσθε, κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.30' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο, ηµέρα Παρασκευή και ώρα 10.00, µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α) συζήτηση
επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επερώτησης, σύµφωνα µε
την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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